
80 ñò.
œ Œ Õ ≈ ƒ ≈ À Õ »    2 9  ¿ œ – » À  2 0 1 3
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 3  ¡ – Œ …  1 0 0  ( 6 5 0 4 )

Поразия Невероятно, но факт Мелпомена

Стр. 18

ГЕРБ опропасти пенсионната
система за години напред

Стр. 6

Козунаците няма
да поскъпват

Стр. 20

Хитови спектакли
на половин цена във Военния

Стр. 8

Интервю
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Обрат

Исландия се
отдалечава от ЕС

Стр. 10

Заплаха

Може да загубим право
на глас в ЕС заради СРС-тата

Стр. 2
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Тихомир Стойчев за аферата
с подслушването

Предизборният щаб на Ко-
алиция за България - Бургас,
сезира РИК в Бургас, Държав-
ната комисия за закрила на
детето и зам.-кмета на мор-
ския град за недопустима спо-
ред българските закони и мо-
рални норми агитация от стра-
на на ГЕРБ и СДС. От левица-

ГЕРБ употребяват деца
за предизборна агитация
РИК в Бургас вини подрастващите
и прави нелепи коментари за Великден

В обновения димитровградски храм “Св. Димитър” вчера беше пълно
с миряни, дошли на големия християнски празник “Вход Господен”,
наричан от православните Цветница или Връбница

та изтъкват, че на 26 април -
учебен ден, деца с народни
носии са обикаляли града,
размахвайки знамена и бало-
ни на ГЕРБ и СДС. Предиз-
борните материали, разнася-
ни от невръстните деца,
съдържали името на полити-
ческата сила, логото и номера

на партията в бюлетината.
Децата лазарки били воде-

ни от учители, което според
социалистите е недопустимо.
“Настояваме да вземете спеш-
ни мерки, тъй като агитацията
над деца в Бургас е всекидне-
вие. Масово активисти на ГЕРБ
раздават на невръстни агита-

Няколко
ÄÓÌÈ

Веселка
ВЕНКОВА

В следващите редове,
уви, няма да става дума за
славния хор на Бончо Бочев.
Иде реч за прозаични и
грозни случки от битност-
та на българското дете,
две седмици преди пред-
срочните парламентарни
избори, на които възраст-
ните  трябва да вземат
решение за бъдещето му.
То, милото, не подозира, че
онези чичковци и лели в НС
са приели Закон за закри-
ла на детето, където в
раздела “Закрила на лич-
ността на детето” е за-
писано, че “всяко дете има
право на закрила срещу
въвличане в политически,
религиозни и синдикални
дейности”.

Ако питате Районната
избирателна комисия в
Бургас с председател от...
ГЕРБ, разбира се, “децата
нямат избирателни права,
което прави агитацията
сред тях излишна”. Чудес-
но, а защо тогава в учеб-
ния ден петък - 26 април,
бодри даскалици са ги пове-
ли със сини знаменца да
“лазаруват”? Не е смешно,
гнусно е, че въпросният,
оправомощен да следи за
изборни нарушения, орган е
написал в отговор на про-
тест, че “раздаващите ма-
териалите лица не разпо-
лагат с правомощие да про-
веряват възрастта на
гражданина”. От снимката
на 3 стр. се вижда, че тези
деца са най-много втори
клас!

Въпросната РИК, в
стремежа си да обслужи
правилно силните довчера,
мрачно “се шегува”, че
няма да носи отговорност
за жребия в какъв цвят да
се вапца първото пасхално
яйце. Наглеци! Нима забра-
вихте, че пихме синьо шам-
панско и си подарявахме
сини цветя преди малко по-
вече от 20 години?

Но то кой и да ви каже,
“съдружниците по неволя”
от днешния СДС тогава не
бяха в първите редици на
демократичните процеси.
Говореха си още на “друга-
рю” и плахо се ослушваха
накъде ще задуха вятърът
на промяната. Ей, ГЕРБ,
оставете поне децата на
мира!

Бодра смяна
ционни материали, наруша-
вайки закона. Считаме, че
децата нямат място в предиз-
борната кампания и въвлича-
нето им е престъпление”, пи-
шат в сигнала си от Предиз-
борния щаб на Коалиция за
България.

Стр. 3

Снимка Пресфото/БТА
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ойко Борисов, Николай Кокинов и Мирослав
Найденов ще бъдат извикани на разпит във
връзка със започната от Върховната касационна
прокуратура проверка на скандалните записи,
които бяха разпространени преди три дни до ме-
диите. Това съобщил в събота висш обвинител.
Тримата ще трябва да отговорят на въпроса во-
дили ли са този разговор. В един от записите
става ясно, че Николай Кокинов предава на Бойко
Борисов резултатите от прокурорската проверка
за незаконните СРС-та, преди те да бъдат обяве-
ни. За това престъпление бившият градски проку-
рор на София Николай Кокинов няма да се раз-
мине само с оставка като началник. Във ВСС се
готвело предложение за дисциплинарното му увол-
нение от съдебната власт изобщо. Очаква се това
да стане днес.  Юристи коментират, че Борисов е
съучастник в престъпленията на Николай Кокинов
по чл. 288, в който се казва, че този, който възпре-
пятства наказателно преследване на друго лице,
се наказва с лишаване от свобода от 1 до 6 г.
Магистрати са категорични, че Борисов е взимал
противозаконно резултати от прокурорски проверки,
преди да са обявени от държавното обвинение.
В събота в предаването “Дикoff” по Нова телеви-
зия водещият Сашо Диков и неговите гости журна-
листите Борис Митов и Веселина Томова заявиха, че
имат информация, според която телефонът на Миро-
слав Найденов е бил проверен от експерти, които са
открили в него проследяващо устройство.

Глухарчета като символ на управлението на ГЕРБ получи вчера за именния си
ден заместник-председателят на партията и бивш вътрешен министър

Цветан Цветанов. Глухарчетата за него обаче бяха прецъфтели

Снимка БГНЕС Борисов ще бъде
викан на разпит
Б

рите власти трябва да поемат
своята отговорност и да се
включат в разрешаването на
въпроса с подслушването.
Трябва да решим този про-

Росен Плевнелиев:

Трите власти да решат
въпроса с подслушването

Т

Държавният глава не изключва при трайна дестабилизация до 2017 г.
„да направим програмно правителство и избори две в едно”

блем от А до Я. Нашите партньори от
ЕС внимателно наблюдават случващо-
то се и са наясно със ситуацията, заяви
в неделя президентът Росен Плевнели-
ев. “Държа много на разделението на
властите. Хубаво е, че прокуратурата е
активна. Това е само в интерес на на-
цията и държавността. Но част от реше-
нията са свързани със законодателни
проблеми. Решението на проблема все
пак е в ръцете на изпълнителната
власт”, доразви тезата си президентът.
Вместо 20 години скандал след скан-
дал и да ни заливат с кал, нека подхо-

дим отговорно като държавници и да
решим проблема. Решаването на про-
блема е в трите власти, натърти Плев-
нелиев. Държавният департамент на
САЩ ни следи внимателно, Европей-
ската комисия ни следи внимателно,
това не е лошо. Би било много лошо,
ако България замете казуса, когато
прожекторите са насочени към нас. Да,
имаме проблем и целият свят го вижда.
Няма нищо лошо да имаме проблем, но
е страшно лошо да не се решава 20
години. Нека го решим, настоя Плевне-
лиев. Ние сме член на европейското
семейство, а там министър-председате-
лите не се подслушват.

“Учуден съм - толкова много енер-
гия и толкова много противопоставяне,
а тези избори трябваше да бъдат лес-

ни, защото хората знаеха посоката.
Хората искат работа и доходи, а ние се
замерваме със СРС-та и бръмбари”,
опита да се възмути държавният глава.
Подмени се истинският дебат, който
желаеха гражданите: работа и подоб-
ряване на икономическото положение,
вместо това ние се замерваме със СРС-
та. Разбирам колко очи са вперени в
мен и в България днес и поемам своята
отговорност, отсече Плевнелиев. Пред-
стоят важни реформи, ще бъде трудно,
но не и невъзможно да се състави пра-
вителство след изборите, смята прези-
дентът.

Всеки ден си давам сметка колко
хубава Конституция имаме - тя е в осно-
вата на всичко, което ни крепи днес и
ни пази. Нашата Конституция е съвре-

менна и фундамент на стабилността в
трудните времена. В нея пише много
ясно за монополите и изборите - както
Конституцията ни не е лоша, така и за-
коните, но те трябва да се спазват, ка-
тегоричен бе Плевнелиев.

Най-важното е какво ще се случи
след изборите на 12 май. “Глас наро-
ден, глас божи”, народът ще реши за
кого ще гласува, а тези, които влязат в
парламента, не трябва да водят парти-
зански битки, препоръча президентът.
Той се надявал да не се стига до вари-
анта “дългосрочна дестабилизация на
страната”. Не може да влизаме в поре-
дица от избори, каза той и подчерта,
че е важно да има правителство и ра-
ботещ парламент след 12 май.

Разбра се, че държавният глава не
изключва възможността при трайна
дестабилизация до 2017 г. “да напра-
вим програмно правителство и избори
две в едно”.

В МВР има отряд
за мокри поръчки

Ч увал съм, че в МВР има отряд за
изпълнение на мокри поръчки.
Нали знаете, че аз не съм цирка-
джия. Според вас защо съм из-

игнализирахме пре-
миера, Цветан Цве-
танов, Симеон Дян-
ков, НАП, а изгони-несъл семейството си в чужбина. Тези

думи са на бившия депутат от ГЕРБ и
един от най-приближените на Бойко
Борисов Емил Димитров. В интервю от
събота Димитров свидетелства, че “Цве-
тан Цветанов е един много отмъстите-
лен човек”.

Ексдепутатът от Етрополе показа два
есемеса на Цветанов, единият препра-
тен от Мирослав Найденов, с искане да
не се отнема лицензът за горски обекти
на негов близък, като заплашвал да не
му се случи като на “монтанския” (Ди-
митър Аврамов, на когото беше отнет
депутатският имунитет, бе разследван и
изключен от ГЕРБ - б.р.).

 Октомври месец имах много тежък
разговор с Бойко Борисов и му казах,
ако искаш да си върнеш стария рей-
тинг, старата любов на хората, отстрани
Цветанов и Дянков, те са ти воденичен
камък. Другото, което казах тогава: “Зна-
еш ли, че структури на МВР притискат
бизнеса, предимно дребния и средния,
за пари”, разказа Димитров още за раз-
говора си с Борисов.

Питан вярно ли е, че ГЕРБ са “шайка
бандити”, Емил Димитров каза само:
“Така излиза”.

Гриша Ганчев:
СИГНАЛИЗИРАХМЕ
ЗА ИЗМАМИ С ДДС,
ЗАТВОРИХА НАС

С

ългария може да
бъде наказана, като
й се отнеме правото
на глас в ЕС, заяви

ха нас. Това обяви собст-
веникът на “Литекс” Гриша
Ганчев и показа писмата,
които е писал до предиш-
ните управници от Асоциа-
цията на търговците на за-
хар. “Не сме писали само
до Барозу и Светия Си-
нод”, иронизира Ганчев.
Той начерта схемата за из-
точване на ДДС чрез
вътреобщностни доставки
и обясни нежеланието на
администрацията да се
справи с проблема. “Ако
тази схема продължи още
3-4 години, край с целия
български бизнес”, прогно-
зира Ганчев. Не става
въпрос само за захарта,
говоря за абсолютно всич-
ко. Тук основно контрабан-
да се прави с Гърция, раз-
каза бизнесменът от Мик-
ре. След писмата до Дян-
ков и Цветанов Ганчев бил
обявен за контрабандист,
макар той да посочил име-

ната и ЕГН-тата на контра-
бандистите до вицепреми-
ерите. Шумната акция сре-
щу него, в която беше
задържан и синът му, още
се помни. “Ние ходим да
се жалваме да гонят кон-
трабандистите, пък сега
баш шефовете на БОП-а ги
разследват за подобна
контрабанда”, каза Ганчев
с насмешка.

Или тотално се превръ-
щаме в консуматори, или
новите управляващи тряб-
ва да имат точна и ясна
програма за следващите
10 години, заключи Ганчев.
Според него бомбата в
пенсионната система е та-
кава, че след около 7-8
години държавата ще
трябва да взема кредити,
за да плаща пенсии. Око-
ло 5-6 млрд. лв. на година
е дефицитът. След 10 г.
максимум ще останат да
работят 700-800 хиляди,
които трябва да изхранват
7 милиона, пресметна биз-
несменът в интервю за
Нова ТВ.

Губим право на глас в ЕС
заради СРС-тата?

колко те са независими
и доколко управляващи-
те злоупотребяват с
власт. “Никой от старите
членки не е предполагал,
че в страни като Бълга-
рия, Румъния и Унгария
може да се злоупотре-
бява с власт”, изтъкна
евродепутатът. Това,
което особено ще при-
влече вниманието на
ЕС, е разговорът, свър-
зан с европейските сред-
ства, които стигат до
медиите, и би било пра-
вилно да се потърси ин-
формация от правител-
ството за начина на раз-
пределение на всеки лев
от европейските пари,
свързан с медиите.

Б
евродепутатът Ивайло
Калфин. Начинът, по който
се подслушва, и съдържа-
нието на тези подслушва-
ния не отговарят на нито
една европейска практика,
коментира той. Калфин
очаква темата да предиз-
вика подробна проверка
в България от страна на
ЕС и ОЛАФ. Според него
скандалът с нерегламенти-
раните подслушвания в
държавата ще предизвика
възобновяване в европей-
ските институции на деба-
та доколко функционират
институциите в България,
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БСП

Цитат на деняЦитат на деня

Ìèëî, “ìèíèñòúð÷å”, íå ñå çàíèìàâàé
ñ Èëèàíà Ðàåâà, êîéòî è äà ñòîè çàä ãúðáèíàòà
òè, à ãëåäàé ìàëêî äà ñå “ïîîòðúñêàø”
îò ìðúñîòèÿòà, ñ êîÿòî ñè ñå îìàçàë‘ ИЛИАНА РАЕВА СЪВЕТВА ПЕТЪР СТОЙЧЕВ ВЪВ ФЕЙСБУК

Александър СИМОВ

БСП се ангажира с
това, че таксите във вис-
шите учебни заведения
няма да растат, особено
по време на криза. Това
декларира вчера в Русе
лидерът на БСП Сергей
Станишев. Той взе учас-
тие в среща на младите
социалисти от Североиз-
точна България. На раз-
говора, посветен на про-
блемите на младежката
безработица, реализа-
ция, майчинството и об-
разованието, присъства-
ха още водачът на листа-
та в Русе Янаки Стоилов,

Сергей Станишев:

БСП гарантира, че таксите
във вузовете няма да се вдигат
Бъдете носители на волята за промяна, която може да надделее над волята
за власт, обърна се към младежите от Североизточна България Янаки Стоилов
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От левицата настояват за спешни
мерки и разпореждане да не се оказва
натиск от общината и ръководството на
ГЕРБ над учители и ръководители в
учебни и детски заведения. КБ иска да
се потърси и отговорност от персонала
на всяко заведение, ако се установи,
че на своя глава извършват недопусти-
ма агитация и предизборна кампания
сред непълнолетните жители на област
Бургас. В сигнала си Предизборният
щаб прилага и снимки на децата по  ул.
“Фердинандова”.

РИК-Бургас иронично обявяват, че
оставят жалбата без разглеждане, за-
щото “децата нямат избирателни пра-
ва, което прави агитацията сред тях
излишна” и обясняват, че “раздаващите
материалите лица не разполагат с пра-

Павлета ДАВИДОВА

Предизборният щаб на
ГЕРБ разпрати покани до
младите майки в община Бо-
тевград за среща с кандида-
та за народен представител
от листата на партията за
София област и с кмета на
Ботевград. Поканите бяха
поставени в пощенски плико-
ве с печат на общината, а
клеймото е на мястото на по-
дателя. И друго нарушение
на ГЕРБ са констатирали
гражданите на Ботевград.
Агитационни материали на
падналите от власт управни-
ци били залепени по фасада-
та на спортна зала “Балкан”,
публична общинска собстве-
ност.

В Изборния кодекс ясно е
регламентирано, че за цели-
те на предизборната кампа-
ния се забранява използва-
нето на публичния админист-
ративен ресурс. Който нару-
ши забраната, се наказва с
глоба от 300 до 1000 лв. Ко-
гато нарушението е извърше-
но повторно, санкцията е в
размер от 1000 до 3000 лв.

За спазване на разпоред-
бите, касаещи предстоящите
парламентарни избори, кме-

водачът на силистрен-
ската листа Антон Кутев,
лидерът на Младежкото
обединение и водач в
Добрич Явор Гечев и во-
дачката в Разград Таня
Буруджиева.

Младежката политика
трябва да е комплексна,
защото само така можем
да променим отчайваща-
та ситуация в страната,
коментира Станишев. Той
припомни, че предишни-
те управляващи очевид-
но 4 години са се зани-
мавали предимно с вза-
имно слухтене и изобщо
не им е оставало време
да мислят за работни

места и развитие.
Соцлидерът призова

младежите да се срещат
с хората, да им обясня-
ват какво предлага БСП
като промяна и да ги из-
слушват. В България има
огромен глад на това хо-
рата да бъдат чути - те
заради това излязоха и
на улиците, убеден е Ста-
нишев. Пред младите той
представи идеята на БСП
да се гарантира правото
на работно място на
завършващите младежи,
както и още с парите от
първия нов бюджет да се
увеличат парите за май-
чинство и за помощи за

отглеждане на деца.
За Борисов и Цвета-

нов, които замразиха за
4 години тези средства,
всяко тяхно плащане
беше бреме, защото ня-
маше как да режат лен-
тички, коментира соцли-
дерът. Той се обяви и
срещу идеите за държав-
но финансиране и на ча-
стното образование.

Станишев припомни
още, че за 4 години в
България са били закри-
ти 400 хиляди работни
места, както и че ражда-
емостта е паднала драс-
тично. Според него това
се дължи на нелепата

политика на ГЕРБ. Поли-
тиката на Борисов се
състоеше от пестене на
гърба на всички хора,
обобщи той.

Водачът на листата на
Коалиция за България в
Русе Янаки Стоилов
допълни думите на Ста-
нишев с аргументи, кои-
то младите хора могат да
дават на гражданите, ко-
гато се срещат с тях за
това защо БСП е партия-
та, която стои най-близко
до хората. Първият аргу-
мент е в нашата история
- още преди 90 години
първата Дунавска комуна
приема, че децата тряб-

ва да получават безплат-
ни учебници и обяд в
училище, припомни Сто-
илов. Според него днес
единствено БСП е носи-
тел на радикалната про-
мяна в страната, тоест
промяната, която хората
очакват. БСП е най-де-
мократичната, най-евро-
пейската, най-социално
ангажираната партия в
страната, обобщи Стои-
лов. Бъдете носители на
волята за промяна, която
единствено може да над-
делее над волята за
власт, обърна се водачът
на русенската листа към
младите хора.

Употребяват деца
за предизборна агитация

Денят е 26 април -
петък, учебен ден...

вомощие да проверяват възрастта на
гражданина”.

Още по-фрапиращо е обяснението,
че “с оглед предстоящите пролетни
празници (Лазаровден и Цветница),
улиците на града бяха изпълнени от
деца в народни носии и обстоятелст-
вото, че раздаващи лица и/или роди-
тели, респ. децата сами, са извършили
действия, с които тези материали са
се оказали в ръцете им, е процес,
невъзможен за проследяване и об-
следване”.

 Ето докъде стига наглостта на Рай-
онната избирателна комисия в Бургас:
“В тази връзка с оглед предстоящия Ве-
ликден се надяваме, че РИК-Бургас
няма да бъде сезиран с искане за жре-
бий, какъв цвят яйце следва да се боя-
дисва първо”.

В Предизборния щаб на КБ са от-
вратени от отговора на РИК и обявиха,
че изпращат жалба и до ЦИК.

Дана РУСЕВА

Ще има пълно паралелно преброяване по време на изборите, за
което сме говорили с всички опозиционни партии, защото нямаме ни-
какво доверие на администрацията. Ще направим така, че изборите да
бъдат гарантирани и отвън, и от опозицията, за да се гарантира чест-
ността им. Хората искат едно - промяна, каза в Добрич председателят
на БСП Сергей Станишев. Той обеща БСП да направи всичко необхо-
димо, за да бъде гарантирана свободата на изборите. Има хора по
програмите за временна заетост на общините, които са заплашвани, че
ще бъдат уволнени, ако не гласуват за ГЕРБ, даде пример Станишев.

Възстановяването на швейцарското правило за индексация на
пенсиите спрямо инфлацията и ангажимент към младите хора, са
основните приоритети на социалистите. Като лидер на ПЕС подех
кампания в рамките на ЕС и резултатът е, че Европейският съвет взе
решение за отпускане на 6 млрд. евро за програми за младежка
заетост, субсидирани от държавата в подкрепа на дребния и средния
бизнес и за преквалификация на младите хора, каза соцлидерът.
Един от първите закони, който ще внесем в следващото Народно
събрание, ще бъде именно за младежката заетост, добави той.

Протестиращите от Добрич искат от всички кандидат-депутати от
Добруджа писмени гаранции чрез специална декларация за изпълне-
ние на гражданските си искания, съобщи координаторът на протеста
Пепа Рашева. “Написаното в декларацията съвпада с програмата на
БСП”, коментира Станишев. В декларацията се настоява за създава-
не на национална програма за приоритетите на България - духов-
ност, история, образование, раждаемост, биоземеделие и селско сто-
панство, туризъм, икономика, както и смяна на системата, с която се
формира и контролира управлението в страната. Промяната да включ-
ва поправки на Изборния закон с въвеждане на механизми, които да
не позволяват фалшифициране на изборите, въвеждане на граждан-
ски контрол на ротационен пренцип, задължително участие на граж-
даните в управлението на държавата. Добруджанци настояват да не
се допусне проучване и добив на шистов газ в България, както и
разваляне на приватизационни сделки и концесии, чрез които наци-
оналните богатства изтичат в чужбина.

БСП: ЩЕ ИМА ПЪЛНО
ПАРАЛЕЛНО ПРЕБРОЯВАНЕ

ГЕРБ нарушава Изборния кодекс

Подател Община Ботевград

тът Георги Георгиев издаде
нарочна заповед, чийто текст
бе оповестен в местните ме-
дии, което не му попречи сам
да я нарушава, както намери
за добре.

Още по-любопитно е, че
въпросният “кандидат депу-

тат” Даниел Георгиев е
същото лице, което на рефе-
рендума гласува с изтекла
лична карта. Кметът обаче е
баща му, а в Ботевград не е
тайна, че всички обществени
поръчки минават през семей-
ство Георгиеви.



% от българите изобщо не се интересуват
от предизборната кампания, а 66%
твърдят, че я следят единствено от меди-
ите, сочи проучване на общественото
мнение, извършено от НЦИОМ в периода
19-25 април, без да е поръчвано от външни
възложители. Резултатите не отразяват
пика на скандала с подслушванията, кой-
то се разрази в петък, 26 април, уточня-
ват от центъра. Едва 6% от запитаните
твърдят, че са присъствали на предизбор-
ни срещи, а едва 1% посочват, че лично
са ангажирани с кампании на партиите.
Според анкетата разликата между ГЕРБ

Ще работим, за да върнем България на хората и да
направим живота на сънародниците си по-добър, заявиха

червените кандидат-депутати от столичния 25 МИР

Общинският съветник в СОС и лидер на РС на БСП-Връбница
Калоян Паргов, който беше домакин на тържеството, подари

на съкварталците си осветени върбови клонки за здраве

Снимки Мариета ТОМОВА

„Цветно парти” подариха
социалисти на избиратели
от район Връбница
БСП иска да върне
България на хората,
а не да се върне на
власт на всяка цена,
заяви Николай Малинов,
кандидат-депутат от
25 МИР-София

К
Юлия КУЛИНСКА

андидат-депутати от 25
МИР-София от Коалиция за
България участваха вчера в
празника по случай 25-ия
рожден ден на район Връб-

ница и Цветница. Те получиха много
поздравления и пожелания за успех
от жителите на квартала. Отец Вен-
ци отслужи в църквата “Св. Николай
Мирликийски” молебен за здраве,
благополучие и успех на листата.
След това с върбови клончета в ръка
кандидатите за народни представи-
тели се отправиха на среща с изби-
ратели.

По пътя младежи от МО на БСП
раздаваха листовки и сувенири на
столичани, приканвайки ги да гла-
суват с бюлетина номер 5. Импрови-
зираното тържество започна под
звуците на “Една българска роза”, а
кандидат-депутати от листата на Ко-
алиция за България отправиха свои-
те послания към хората.

Първа поздрави избирателите пе-
дагожката Валентина Богданова, ко-
ято е четвърта в листата. Ние сме
хора, които носят в себе си идеята
за доброта, за благоденствие и сме
с добра мисъл за всички вас, заяви
тя. Заставаме пред вас, водени от
мисълта да направим всичко
възможно животът на българите да
е цветен, пъстър и хубав като Цвет-
ница, отбеляза Богданова.

Пожелавам ви да посрещнете
прекрасния християнски празник Ве-
ликден с много мир, спокойстие и
усмивки в душата си и това да
продължи и след него, бе послани-
ето на д-р Таня Райнова, директор
на АГ болница “Шейново”, която е
на трето място в изборната листа.
“Убедена съм в победата на Коали-
ция за България, защото само така
ще можем да реализираме всичко,
което е добро за България. Ние до-
бре осъзнаваме отговорността си
пред хората, които са неспокойни за
бъдещето си и нямат перспектива
след управлението на ГЕРБ, и зато-
ва трябва да ни подкрепите на 12
май”, отбеляза д-р Райнова.

Честит празник, братя и сестри,
обърна се към присъстващите пред-
седателят на Национално движение
“Русофили” и издател на в. “Дума”
Николай Малинов, който е втори в
червената кандидат-депутатска лис-
та на 25 МИР-София. По думите му
България е изправена пред два важ-
ни избора - дали Бойко Борисов,
Цветан Цветанов и ГЕРБ ще про-
дължат некадърното си управление,
или българите ще дадат доверието
си на БСП, която ще състави разум-
но правителство на националното
помирение. “Трябва много воля и

желание, за да се изгребе тежкото
и отвратително наследство, което
предишната власт остави на наро-
да, и ще премахне отвратителната
ситуация в държавата.

Нашето верую е, че България е
над всичко. Затова нашето основно
мото и огромно желание е да
върнем България на хората, а не на
всяка цена да се върнем на власт”,
категоричен бе Малинов. Той пре-
даде специалните поздрави на хо-
рата от лидера на БСП, който води
листата в 25 МИР-София.

Сергей Станишев е в Русе, къде-
то присъства на 30-хиляден предиз-

борен митинг заедно с премиера на
Румъния, който подкрепя кандидати-
те на Коалиция за България, поясни
Николай Малинов.

Празничните предизборни срещи
продължиха в Северния парк, къде-
то те посадиха 5 червени рози като
символ на Цветница и разговаряха с
майки за проблемите на младите се-
мейства при отглеждането на деца-
та.

Кандидатите за народни предста-
вители разясниха на родителите, че
един от приоритетите на БСП е
свързан с повишаване на стимулите
за отглеждане на деца.

1/4 от българите нехаят за предизборната кампания

и БСП е 5,9% в полза на бившите управляващи.
Ако изборите за НС бяха сега, ГЕРБ щеше да
спечели 23,6% от гласовете, БСП - 17,7%, ДПС - 6%

ПРЕДИЗБОРНА
ХРОНИКА
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На Лазаровден жителите на с. Труд
откриха възстановения мемориал,

построен в памет на загиналите във
войните за Отечеството жители на

селото. В тържеството участваха
самодейни колективи от местното
читалище “Светлина”. Показана бе

изложба с фотоси на жители от
селото, участници в Балканската война.

“Трябва да съхраним паметта на
загиналите за Отечеството, да помним

подвига им и да предадем на бъдните
поколения поне искрица от техния дух и
вярност към България”, каза третият в

листата на КБ в Пловдив-област
Петър Мутафчиев

ЙОТОВА ИСКА ПРОМЯНА В
ЗАКОНА ЗА РЕФЕРЕНДУМИТЕ

Промяна на Закона за референ-
думите обсъждаха в Пещера с
водачката на листата на Коали-
ция за България в Пазарджик
Илияна Йотова. Според евроде-
путатката хората все повече ис-
кат да изразяват собственото си
мнение, да участват със собстве-
ни инициативи в управлението.
Йотова смята, че Законът за ре-
ферендумите има нужда от про-
мяна. При 7 млн. души население
на страната 500 хиляди подписа
за провеждане на референдум са
много и трябва да се намалят,
коментира Йотова.

В СОПОТ
ПРАЗНУВАХА ЮБИЛЕЙ

100 години от създаването на
партийната организация в Сопот
отбелязаха в неделя на Манас-
тирските поляни край града чле-
нове и симпатизанти на БСП.
Председателят на ОбПО Деян
Дойнов, кандидат за народен
представител от Коалиция за
България, представи колегите си
в листата на Пловдив-област. Там
бе и водачката на листата проф.
Светла Бъчварова.

ХАНЕС СВОБОДА И ИВАЙЛО
КАЛФИН ДНЕС СА В ПЛОВДИВ

Председателят на групата на
Прогресивния алианс на социа-
листите и демократите в ЕП и
българският евродепутат Ивайло
Калфин ще посетят Пловдив днес.
Програмата им включва последо-
вателни срещи с млади хора, със
синдикални организации и граж-
дански структури. В 10 ч. двамата
ще разговарят с младежи от
Пловдив на кафе “При Ламбо”.
Час по-късно е планирана сре-
щата им с пловдивските проф-
съюзи и неправителствени орга-
низации. Тя ще се състои в гра-
дината на ресторант “Пълдин”.
След нея Свобода и Калфин ще
дадат брийфинг от 12 ч.
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27 и “Атака”- 4,9%. “Движение България на гражда-
ните” събира одобрението на 3% от избирателите,
уточняват социолозите от НЦИОМ.  От НЦИОМ про-
гнозират избирателна активност между 52 и 56%.
Най-висока готовност да гласуват заявяват хората
над 60 години, образованите и заможните респон-
денти, както и жителите на малките градове. Нали-
це е известен отлив на желаещи да гласуват в
столицата и в градовете - областни центрове. Меж-
ду 1/5 и 1/4 от избирателите не са решили още за
кого да гласуват и дали да гласуват. Колебаещите
се съставляват 22%, като преди 4 години те са
15%. Сред тях най-много са младите хора на
възраст 18-29 години.
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Б
ЧЕСТИТА

80-ГОДИШНИНА НА

От приятелите
и колегите

ИВАН ЯКИМОВ
(ЖАН)

Поздравяваме
те за достойния

живот на
активен

общественик,
външнотърговски

работник,
добър баща

и дядо!
Желаем ти

все така да си
жизнен,

любвеобвилен,
отзивчив,
услужлив

и добър човек
още дълги, дълги

години!

ще от петък е интен-
зивно движението на
пътници в страната по
повод Великденските
празници. Това съоб-

Превозвачи очакват:

Проблем с прибирането
след празниците

О

Всички искат да пътуват на 6 май, може
да не стигнат и допълнителните автобуси

щи Галя Топалова, председател
на Националното сдружение на
автобусните превозвачи в
България (НСАПБ) пред агенция
“Фокус”. Очаква се най-много
пътници да заминат утре в сле-
добедни часове и сутринта на 1
май. Купуват се предимно дву-
посочни билети, защото така из-
лиза и по-евтино. Топалова под-
черта, че през следващите дни

ще има интензивно пътуване, но
едва ли ще се наложи да се
пускат допълнителни автобуси,
тъй като хората пътуват поетап-
но - в различни дни.

За момента има още места.
Проблемът ще бъде с връщане-
то, тъй като всички пътници ис-
кат да пътуват обратно на 6 май.
Тогава ще бъдат пуснати
допълнителни автобуси, при не-
обходимост, но те може да се
окажат недостатъчни. Ще има
проблеми за връщането, под-
черта Галя Топалова.

От БДЖ пък съобщиха още

на 26 април, че заради празни-
ците ще бъдат увеличени с
допълнителни вагони съставите
на 118 влака, които пътуват по
основните направления в стра-
ната.

През периода от 30 април
до 7 май националният желе-
зопътен превозвач ще предо-
стави около 11 300 допълнител-
ни места във влаковете, които
се движат по най-натоварените
маршрути. С увеличени състави
по време на празниците ще се
движат 26 бързи влака със
задължителна резервация плюс

още 92 бързи влака.
В “пиковия” ден -  6 май, ще

има допълнителни вагони за
съставите на шест бързи влака
със задължителна резервация
по направленията София-Бур-
гас-София, Варна-София, Со-
фия-Горна Оряховица-София.
Допъл-нителни места ще имат
и още 26 бързи влака по на-
правленията София-Бургас (че-
тири влака), Бургас-София (три
влака), София-Варна, Варна-
София (три влака), София-
Пловдив, Пловдив- София, Со-
фия-Русе, Русе-София, София-
Ямбол, София-Лом, София-Ви-
дин (три влака), Видин-София
(три влака), Пловдив-Варна
(два влака) и Варна-Пловдив.

С увеличени състави ще се
движат някои влакове и на 7 май
- четири бързи влака със
задължителна резервация по
направленията Бургас-София,
София-Варна, София-Горна Оря-
ховица и Горна Оряховица-Со-
фия и още 7 бързи влака по на-
правленията София-Русе, Русе-
София, Ямбол-София, Лом-Со-
фия, Видин-София, Пловдив-Вар-
на и Варна-Пловдив.

 ДУМА припомня, че въпреки
допълнителните вагони, през
миналия Великден по гарите на-
стана истински хаос - билети не
достигаха, имаше дублиране на
запазени места, влаковете бяха
претъпкани, много пътници ос-
танаха по пероните на гарите.

егово Светейшество българският
патриарх и Софийски митрополит
Неофит оглави празничната св.
литургия в патриаршеската кате-

В ранното утро на Лазарица из Пасарел тръгнаха лазарки - ученички
от 202 ОУ “Христо Ботев”, облечени празнично, закичени с пъстри

венчета от цветя и пера - символ на настъпващата пролет.
Облеклото е украсено с нанизи от парички и мъниста. Ръководители

на групите “Лазарки” са местните учителки Ралица Янева и Светла Енева.
По стар обичай те влизаха във всяка къща и изпълняваха песен послание към

всеки член на семейството, за здраве, плодородие и благополучие

Снимка Мария САНДЕВА

Н

ПАТРИАРХЪТ ОТСЛУЖИ
ЗЛАТОУСТОВА СВЕТА ЛИТУРГИЯ
ЗА ЦВЕТНИЦА

драла “Св. Александър Невски” и бла-
гослови вярващите за празника.

  В съслужение със Стобийския епи-
скоп Наум, главен секретар на Светия
синод на БПЦ, Знеполския епископ
Йоан, викарий на Софийския митропо-
лит, Тивериополския епископ Тихон,
председател на църковното настоятел-
ство на патриаршеската катедрала,
Левкийския епископ Павел и Маркиа-

нополския епископ Константин, пред-
стоятели на столични храмове и храмо-
вото духовенство, патриархът отслужи
Златоустова света литургия  по повод
големия християнски празник Вход Гос-
поден в Йерусалим (Цветница, Връбни-
ца). В края на службата патриарх Нео-
фит благослови вярващите и поздрави
имениците. В патриаршеската катедра-
ла и всички централни столични хра-
мове се извиха дълги опашки от право-
славни християни, които искаха да по-
лучат осветени върбови клонки за здра-
ве и благословение.

КОМИСИЯТА ПО ДОСИЕТАТА
ЩЕ ПРОВЕРЯВА ЗА КРЕДИТНИ
МИЛИОНЕРИ И СЛЕД ИЗБОРИТЕ

С читаме, че през
настоящата сед-
мица и преди из-
борите Комисията
по досиетата ще
се въздържи от
работа по досие-
тата на кредитни-
те милионери.
След изборите
обаче ще продъл-
жат проверките на
“ Б а л к а н б а н к ” ,
“Минералбанк”,

“Стопанска банка” и пр.
Това обяви председате-
лят на Комисията по
досиетата Евтим Коста-
динов в “Неделя 150”.

Той коментира, че не
е редно представители
на медии, и особено
ръководители на нацио-
нални медии, да са били
в някаква зависимост от
Държавна сигурност и
допълни, че подкрепя
текста от Закона за до-

сиетата, по който се
очаква да се произнесе
и Конституционният съд.

“Към настоящия мо-
мент и в тази обстанов-
ка, в която е държавата,
и в европейски план,
особено медиите, ако не
са свободни от каквато
и да е морална зависи-
мост, мисля, че ще е
много по-добре за нас и
за държавата”, катего-
ричен бе Костадинов.

Богинята на правосъдието Темида се съблече
гола на протестен пърформанс вчера пред Минис-
терството на правосъдието заради липсата от ре-
форми в съдебната система. Първоначално тя се
появи цялата в рани и бинт, плътно застанала до
представител на политическата класа и наклонила
везните си в неговата посока. В хода на пърформан-
са бяха свалени всички бинтове от Темида, раните
й бяха почистени. След като и последният белег
беше премахнат, тя облече черната си тога и се
опита действително да балансира везните в ръката
си. “За никого не е тайна, че най-големият проблем
у нас е съдебната система. Всички знаем, че в нея
всичко е гнило и искаме да покажем, че има нужда
от много сериозна промяна”, заяви Орлин Пенков от
“Бащи за отговорно родителство”, който влезе в
ролята на политика, хвърлящ сянка на Темида. Той
издигна лозунг “Две седмици преди парламентарни
избори, кандидатите за пореден път нямат никакви
конкретни идеи за решаване на проблемите в съдеб-
ната система”. ДУМА припомня, че Пенков е един от
бащите, излезли преди броени дни на протест, за
да изразят желанието си за равни родителски права
при развод.

“Раните по Темида са от оказания й натиск от
страна на олигарсите и властта. Голотата й покзва,
че тя е обрана. Апелът към партиите, които се стре-
мят към властта, е след 12 май да има подходяща
реформа и съдебната система да работи в полза на
обществото”, обясни Даниел Йорданов от Асоциа-
ция за детско развитие “Член 24”.

Темида се „съблече” в
знак на протест срещу
съдебната система

„Бойко, прибери си фандъците от общината!”,
призоваха бившия премиер Бойко Борисов от
сдружение “Граждани на София” вчера. Главни-
ят архитект на столицата Петър Диков, кметът
Йорданка Фандъкова и целия СОС са еманация
на всичко недобро, което се случва в столицата
през последните 20 години, заяви арх. Димитър
Димитров. Той е категоричен, че “екологичната
им, транспортна и устройствена неграмотност”
са в основата на съсипването на града. Димит-
ров е убеден, че “началото на процеса на София
е начало на граждизма - обществена система, в
която гражданите и държавата си знаят
задълженията и правата без посредничеството
на партиите и партийно-олигархическите моно-
поли”. “Общината продължава да прави грешки
за много пари. Транспортната схема на София е
резултат от грешките на прехода, а велосипед-
ните алеи не се правят професионално”, катего-
ричен е той. Според Димитров метростанциите
не се правят там, където има най-голяма нужда
от тях. Прави се метро заради метрото, а не за
удобството на гражданите, смята той. Димитров
е категоричен, че отсечката до Бизнеспарка е
безсмислена. 33% от метростанциите са празни,
изчислил той. Столичани искат не подслушване,
а малко послушване от управляващите, за да
се преработи общият устройствен план на сто-
лицата в транспортната му, екологична и уст-
ройствена част, допълни арх. Димитров.

Столичани призоваха
Борисов да си прибере
фандъците от общината
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високи цени на козунаци-
те. Това каза пред аген-
ция “Фокус” Мариана Ку-
кушева, председател на
УС на Федерацията на
хлебопроизводителите и
сладкарите в България.
“Едва ли ще има завиша-
ване, защото потребле-
нието и платежоспособ-
ността на българския по-
требител са свити”, каза
Кукушева. С оглед на
това мисля, че нито един
мой колега не би си поз-
волил да коригира цени-
те нагоре, каза още тя. В
нашия бранш се печели
от оборота, не от високи

Козунаците няма
да поскъпват
Българските са без консерванти и затова
трайността им е по-малка

цени, допълни Кукушева.
Производството на ко-

зунаци в България е аб-
солютно контролирано - и
от Българската агенция
по безопасност на храни-
те (БАБХ), и от плана за
вътрешен контрол на все-
ки един производител,
каза още Мариана Куку-
шева. По Великденските
празници ще се предлага
качествен български ко-
зунак, различим по това,
че има по-опростена опа-
ковка, за разлика от
лъскавите картонени опа-
ковки, произведени в ев-
ропейски държави, със
срок на годност между 6
и 9 месеца, каза тя.

Кукушева обясни, че
има две технологии за
производство на козунак.

Едната е монофазната,
другата технология е дву-
фазен метод на замесва-
не. По думите й има тра-
диционни български ко-
зунаци, които са с по-ви-
сока цена, защото в
съдържанието им е изпи-
сано наличието на мас-
ло, пресни яйца, захар,
естествени аромати. С
оглед на това, че сурови-
ните, вложени при произ-
водството, са по-скъпи,
крайната цена на този
козунак е по-висока. Има
и друг вид козунаци. Те
са от готови козуначени
миксове, които обаче
също са произведени под
абсолютното наблюде-
ние и контрол и на БАБХ,
и на европейската аген-
ция, и съответстват на

всички стандарти за бе-
зопасност и качество на
изделията, отбеляза Ма-
риана Кукушева. Ползва-
нето на козуначените

миксове в производство-
то е практика, която поз-
волява по-голям обем на
производство за по-крат-
ко технологично време,

посочи тя. С оглед на
това и тяхната цена е по-
ниска и по-достъпна за
потребителя, каза Куку-
шева.

Съветът ми като про-
фесионалист е да се из-
бере козунакът, който
има златистокафява пре-
печена коричка, обилно
е поръсен със захар, има
голям обем, но леко тег-
ло, каза тя.

Кукушева призова
българските потребители
да изберат произведена-
та в България продукция.
“От една страна, ще сти-
мулират своята икономи-
ка, а от друга страна,
трябва да са убедени, че
в производството на ко-
зунаци в България не се
ползват консерванти, тъй
като традиционният срок
на годност на български-
те козунаци е една сед-
мица”, каза още тя.

До днес се очаква да
бъдат изплатени субсидиите
на производителите на яйца.
Това съобщи Иван Ангелов,
председател на Продуктовия
борд за яйца, птиче и заеш-
ко месо пред “Фокус”. През

миналата седмица всички
производители са подписали
договори за изплащането на
субсидиите. Последните
договори са сключени в
петък и тези производители
ще получат субсидиите си

днес. Всички, които са
подписали по-рано, вече са
получили финансирането си,
подчерта Ангелов.

Той отбеляза, че на
българския пазар има
полски и румънски яйца.

Понеже броят на кокошките
в България е намалял,
цената на яйцата е тръгнала
леко нагоре, но повишение-
то не е притеснително,
обясни Ангелов. И пилешко-
то, и яйцата ще бъдат на

съвсем достъпна за потре-
бителите цена, каза той.
Според него яйцата ще
бъдат на цени 15-17 ст. от
производител, а пилешкото
месо - между 3,60 и 3,90 лв.
от производител.

С
прямо минала-
та година до-
сега не сме
наблюдавали
на пазара по-

Остават два работни дни за пода-
ване на декларациите за облагане на
доходите - днес и утре, напомнят от
Националната агенция по приходите
(НАП). От администрацията предупреж-
дават, че тези, които са решили да на-
правят това в последния момент, може
да се наложи да чакат по опашки. Дек-
ларациите за облагане на доходите се
подават до 30 април, като в същия срок
трябва да бъде доплатен и дължимият
данък за довнасяне. Декларации се
подават чрез интернет, ако граждани-
те имат електронен подпис; по пощата
с обратна разписка; в някои пощенски
станции срещу входящ номер, както и
на място в офис на НАП.

Образец на декларацията може да
се изтегли от интернет страницата на
агенцията - www.nap.bg.

От НАП напомнят още, че до края на
април физическите лица, които сами оп-
ределят и внасят дължимия авансово
данък, трябва да подадат и още една,
нова декларация, освен годишната дек-

Във връзка с пред-
стоящите Великденски
празници ЧЕЗ ще
преустанови планирани-
те прекъсвания на
електрозахранването на
територията на Западна
България за периода от
1 до 6 май, съобщиха
от дружеството. Общо

СРОКЪТ ЗА ДАНЪЧНИТЕ
ДЕКЛАРАЦИИ ИЗТИЧА УТРЕ

ЧЕЗ спира планираните прекъсвания
на тока по Великден

Производството на всички вятърни и
фотоволтаични централи на територията
и на трите електроразпределителни дру-
жества - ЧЕЗ, ЕВН и ЕНЕРГО-ПРО, бяха
ограничени от 10 часа до 17 часа вчера.

Териториалните диспечерски управле-
ния на Електроенергийния системен опе-
ратор (ЕСО) са разпоредили ограниче-
ние на максималните работни мощности
с 40% поради дисбаланс между произ-
водство и потребление на електрическа
енергия. То бе наложено на централи с
инсталирана мощност над 30 киловата.

ларация за доходите им от 2012 г. Таки-
ва са наемодателите на физически лица,
нотариуси, адвокати, стоматолози и др.
самоосигуряващи се лица. Те трябва да
декларират дължимия данък за първото
тримесечие на 2013 г. в новата деклара-
ция по чл. 55, ал. 1 от ЗДДФЛ и по чл.
201, ал. 1 от ЗКПО за дължими данъци
(образец 4001). Декларацията се пода-
ва три пъти годишно - в сроковете за
внасяне на дължимите данъци, като
първата от тях трябва да бъде изпрате-
на до НАП до края на април 2013 г.

63 екипа на компанията
ще дежурят по време
на почивните дни.

Празниците няма да
повлияят върху перио-
да на отчитане на
електроенергията в
Западна България.
Въпреки многобройните
официални празнични

дни всички служители,
които извършват отчет
на използваната елект-
роенергия, ще бъдат на
работа в периода от 1
до 4 май. Работното
време на центровете за
обслужване на клиенти
в предпразничните дни
остава без промяна.

Пак спряха 40% от ВЕИ-мощностите

И румънски яйца се появиха на пазараИ румънски яйца се появиха на пазараИ румънски яйца се появиха на пазараИ румънски яйца се появиха на пазараИ румънски яйца се появиха на пазара
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Общество
29

Датата

ИНА
МИХАЙЛОВА

Не ни е срам...

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

Следващото дерби �
на Марс

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БАЛЕТА. Чества
се от 1982 г. по иници-
атива на Международ-
ния театрален институт.
Решението е взето на
състоялата се в София
сесия на ЮНЕСКО. На
тази дата е роден през
1727 г. френският балетмайстор, реформатор и
теоретик на хореографското изкуство Жан-Жорж
Новер, известен като “баща” на балета в днеш-
ния му вид. Той е хореографът, който въвежда
характерните позиции на ръцете и краката, кои-
то и досега са в основата на класическия танц.

1877 - СЪЗДАДЕНО Е БЪЛГАРСКОТО
ОПЪЛЧЕНИЕ. Заповедта е

на главнокомандващия Дунав-
ската армия руски княз Нико-
лай Николаевич. Началото му
е поставено в края на 1876 г.
във връзка с привличането на
български доброволци за уча-
стие в националноосвободи-
телната борба и в Сръбско-тур-
ската война от 1876 г. Първоначално войската,
съставена от българи, се нарича “Пеши конвой
на главнокомандващия княз Николай Николае-
вич”. За негов командир е назначен руският
генерал Николай Столетов. На 18 май 1877 г.
жителите на гр. Самара подаряват на опълчени-
ето бойно знаме, известно под името Самарско
знаме (на снимката).

1897 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ШПАГИН, РУСКИ
ОРЪЖЕЕН КОНСТРУКТОР (УМИРА 1952 Г.).

23-годишен
постъпва на
работа в оръ-
жеен завод, а
две години
по-късно става конструктор. Най-голямото му по-
стижение е легендарният картечен пистолет
ППШ-41 (“картечен пистолет на Шпагин”), обра-
зец 1941 г. Автоматът е едно от най-масово про-
извежданите оръжия на Втората световна война
и едно от емблематичните за Червената армия
от този период.

1899 - РАЖДА СЕ ДЮК ЕЛИНГТЪН, АМЕРИ-
КАНСКИ ДЖАЗМУЗИКАНТ (УМИРА 1974 Г.).

Рожденото му име е
Едуард Кенеди Елинг-
тън, но като малък полу-
чава прякора Дюк (хер-
цог), с който става све-
товноизвестен. Добива
слава като един от най-
добрите пианисти при
т.нар. джем сешъни.
Върхът на популярността си постига в периода
около Втората световна война. Името му остава
завинаги като легенда на джаза.

1913 - ПАТЕНТОВАН Е ЦИПЪТ. Първият про-
тотип на циповете (zipper) е създа-
ден от американеца Уиткомб
Джъдсън през 1893 г., но устройст-
вото било все още твърде сложно и
поради този факт - ненадеждно.
След рекламации и банкрут
Джъдсън се сдобива с двама биз-
нес партньори. Единият от тях от
своя страна привлича за главен инженер кана-
деца Гидеон Съндбек. Благодарение на Съндбек
след няколко години е разработен нов модел.
На 29 април 1913 г. той е патентован под името
zipper. Десет години по-късно изобретението по-
лучава широко разпространение.

1927 - В КАРЛОВО СЕ РАЖ-
ДА ХРИСТО ПИСКОВ, РЕЖИ-
СЬОР (УМИРА 2009 Г.).

Завършил в Москва, той остава
в историята на родното кино като
режисьор на филмите “Бедната
улица”, “Смърт няма”, “Понедел-
ник сутрин”, “Като песен”,
“Слънчев удар”, “Само ти,
сърце”. Сценарист и сърежись-
ор на филма “Лавина”. Удостоен с награда за
цялостен принос в българското кино (2007).

1991 - В МАДРИД Е ПОДПИСАНО ДОПЪЛНЕ-
НИЕ КЪМ ДОГОВОРА ЗА АНТАРКТИДА. Про-

токолът към основ-
ния документ от
1959 г. забранява
на страните участ-
нички да разработ-
ват минералните ре-
сурси в зоната на
действие на догово-
ра през следващи-
те 50 години. Бълга-
рия е сред страните, поддържащи изследова-
телски станции на ледения континент (на сним-
ката - българската база “Св. Климент Охридски”).

Анатолий СТАНКУЛОВ

Няма значение какво
става в тази държава, вие
само си мислите, че жи-
веете тук. Затова опреде-
лени особи си позволя-
ват да говорят от ваше
име: хората не харесват
това, хората не харесват
онова... В този ред на
мисли идва и прозрение-
то, че хората не се инте-
ресуват от скандала с
подслушванията, не се
вълнуват от срама и ужа-
са, които лъснаха от опо-
вестените СРС-та.

Адекватни, в духа на
вашите мисли, пропити
от незаинтересованост
от това, което е ставало
в държавата през по-
следните три години и
половина и което се
случва през последните
дни, са и резултатите от
последното проучване

на НЦИОМ. Скандалът с
подслушванията не се
отразявал на подкрепа-
та на двете основни по-
литически сили - ГЕРБ и
БСП. Пикът (засега!) на
аферата остава извън
времевия обхват на про-
учването, но периодът
бе този, в който от до-
клад на прокуратурата
стана ясно, че в МВР има
нещо гнило, а употреба-
та на СРС-та е отвъд
закона.

Ако са достоверни
цифрите на НЦИОМ, че
над 1/4 от българите не
се интересуват от избо-
рите, то едва ли имат ос-
нование опасенията за
обвързаността на оста-
налите данни от изслед-
ването. Но дали е така?
Чак такова стадо ли сме,
или се опитват да ни
подкарват с гегата, за да
не излизаме от рамките?
Затова ли медии ни за-
ливат с добре режисира-
ни послания, които да ни
изхвърлят от логиката на
разумното обяснение и
да ни набутат в абсурда
на измислената реал-
ност? Толкова ограниче-
ни ли изглеждаме, че
постоянно някой иска да
ни втълпи как не става-

ме за нищо и как нищо
не зависи от нас?

Събитията от послед-
ните дни, реакциите на
политици, затънали до
уши в позора на просто-
тията и търговията с вли-
яние, не могат да се за-
личат с бутафорни закли-
нания, мракобесни нари-
чания и зле прикрита
небрежност. Твърде е
плоско, наивно и еле-
ментарно да отречеш
случилото се, като го за-
мажеш с баданарката на
лъжата и го облечеш с
дрехите на непукизма -
така, както си го правил
три години и половина.
Голям слугинаж е в пра-
вилния момент да вну-
шиш на хората, че друг
път няма.

Илюзорната държа-
ва, в която ни вписаха
ГЕРБ през последните
три години и половина,
още съществува. В тяхно-
то мислене и мантали-
тет. Те продължават да
се оглеждат от своята
страна на огледалото, да
се надпреварват по сво-
ята магистрала. И да
плъзгат всички извън
собствените си персони
по тънката лайсна. По-
добна лайсна, обилно

гарнирана от медийно-
социологически ком-
форт, днес може да си
позволи само една пар-
тия - тази, която профор-
ма сдаде властта, но не
пусна юздите. Единстве-
но ГЕРБ днес има финан-
совия ресурс и мантали-
тет да опакова с аро-
гантност и безпардон-
ност собствения си про-
вал, представяйки го за
безспорен успех. Само
тези хора имат наглост-
та да отговорят на про-
сто-смъртното удивление
“Не ги е срам!” с безоч-
ливото “Не ни е срам, не
ни е срам...”

Ако позволим днес
да се възползват от на-
сажданото ни отрицание
към политиката и да
обърнат реалността ни,
когато утре се събудим,
няма да си простим са-
мозаблудата. Няма да
преживеем позора на
собствената си наивност.
Защото ако днес ни
обясняват как няма зна-
чение, че се подиграват
с нас, мачкат ни и ни
подслушват, утре няма
да се нуждаят от повод,
за да ни арестуват по
улиците.

Уж Българският футбо-
лен съюз най-накрая се
вслуша в препоръките на
МВР и насрочи “вечното
дерби” между “Левски” и
ЦСКА да се играе по
светло. Затова и от поли-
цията определиха едва
245 униформени да бдят
за обществения ред по
време на провеждането
му, за разлика от надути-
те от времето на Цвета-
нов разчети, осигуряващи
бюджета на охранители-
те и превръщащи столи-
цата в обсаден град. Ма-
кар и завършил по свет-

ло, футболният двубой
межу българските гран-
дове бе придружен от
сериозни сблъсъци меж-
ду агитките им. Този път
дори броят на арестува-
ните нарасна сериозно.

Нормалните хора не
могат да разберат агреси-
ята и вандализма на улт-
расите, които нарушават
обществения ред незави-
симо от резултата в мача.
Дори е налице странна
зависимост - привържени-
ците на победилия тим,
вместо да се отдадат на
радостни запои, гледат да
ударят силно и привърже-
ниците на “кръвния враг”.
И как няма да е така, щом
като синонимът “кръвни
врагове” се внушава за
“вечно съперничество”,
което в нашата страна
битува само от 65 години.
А на нивото на запалян-
ковците се смъкват и соб-
ствениците на клубовете,
които дразнят и обиждат
съперника с призиви “да

си останат да грухтят”.
Може би в периода

на безвластието тъкмо
безчинствата на черве-
ната и синята агитка са
достатъчно условие за
демонстрация на доско-
рошния “химн” “Нашата
полиция ни пази”? Но
доколко органите на
реда ни охраняват, след
като жертви на екстреми-
стки изяви на псевдоза-
палянковците отново са
невинни жители и гости
на столицата, имали не-
благоразумието да се
разхождат в Борисовата
градина, или да пътуват
с градския транспорт в
близост след “вечното
дерби”? Стадионите ни и
без това отдавна стана-
ха места, на които не е
препоръчително бащи да
водят невръстните си
деца, за да ги възпитават
в любов към спорта. За-
щото доскоро управлява-
лите, от една страна, се
заиграваха с припозна-

ването на футболните
агитки и се правеха и на
футболисти, само и само
да спечелят признател-
ността им, а от друга - се
пъчеха пред евросъюз-
ниците колко сме усвои-
ли техния опит в борбата
с футболното хулиганст-
во. Създадоха се опера-
тивни звена и щабове за
превенция на футболно-
то хулиганство, законите
за борба с него се про-
менят всяка година, все
повече са осъдените да
не стъпват на стадиони-
те у нас и в чужбина. Но
дотук. След всяко дерби
вандализмът тревожи, но
арестуваните и наказа-
ните остават единствено
за статистиката. Затова
май ще е най-добре
следващите дербита да
се играят в чужбина, или
на Марс. Защото тогава
ултрасите ни най-после
ще се почувстват евро-
пейци, охранявани от ев-
рополицаи.
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Интервю
Тихомир Стойчев:

Интервю на Велиана ХРИСТОВА

ТИХОМИР СТОЙЧЕВ е роден на 23 февруари 1953 г. в София. Завършил
е история във Великотърновския университет, слушателски курс в
Академията на МВР и политология. Специализирал е управление и
овладяване на кризи. Работил е на различни длъжности в МВР, в
Националната служба за сигурност и в Централната служба за борба
с организираната престъпност. Бил е директор на ЦСБОП (сега
ГДБОП) през 1991-1992 г. Преподавател е в НБУ, председател на
НААФ - Националния антикриминален и антитерористичен форум.

Â ìîìåíòà íàöèîíàëíàòà
ñèãóðíîñò å ñàìî ïîíÿòèå,
íå è ãàðàíòèðàíî ñúñòîÿíèå
‘

‘

Законите на престъпния
свят се пренасят в
политическия живот
ВИС и СИК, старите криминални групировки,
привидно не съществуват, но структурите
и откраднатото стоят, категоричен
е бившият директор на ЦСБОП

 След толкова лафове на досе-
гашните управляващи, че са се пре-
борили с организираната престъп-
ност, виждаме, че на самия връх на
държавата се прилагат методи на
престъпния свят - подслушване не
на престъпници, а на политически
лидери, на министри, “разузнаване”
от страна на премиера в държавни
институции чрез подставени лица,
подробно рапортуване на прокурори
пред премиера за делата на проку-
ратурата и кое как да бъде подме-
нено в тях. Каква е тази държава?

- Каквато си я пожелаваме. Не сме
граждани сякаш, а суеверно и верно-
поданическо стадо. Все чакаме някой
да ни води, сам да решава вместо нас.
Срещу голите обещания и с нищо
неподкрепени надежди даваме да ни
доят и стрижат както и колкото си
искат. Не можехме да очакваме нещо
повече от поредния “чутовен” герой,
дошъл дори не от нищото, а от печал-
но известното минало на бухалките,
на рекета с лепене на задължително-
то “Охранява се от...” и други подобни.

Ставащото сега беше очаквано.
Лидерски тип партия, без идейна ос-
нова, набираща кадрите си ако не
единствено по магистралите, то на
основата на лична вярност и преда-
ност - общност на някакви скрити до-
говорки и интереси. От един момент
се появяват и други с претенции, а
властта е ресурс, който трябва да се
пази. За да овладяваш вътрешнопар-
тийни и социални конфликти, се изи-
скват подготовка и умения. Иначе за-
коните, действащи в престъпния свят,
се пренасят в политическия живот.

 А защо да не се запитаме дали
с това подслушване Борисов и Цве-
танов не признават окончателното
мафиотизиране на държавата? Под
тяхното и на ГЕРБ вещо ръководст-
во.

- Не признават, те си го знаят. В
тяхното непосредствено обкръжение,
в парламентарната им група, в мест-
ните им структури преливаше от лица,
които в недалечното минало забога-
тяха само и единствено за сметка на
участието си в престъпления.

 Какво може да означава про-
звучалото в записа признание, че
Бойко Борисов е назначил прокуро-
ра, става дума за Цацаров?

- Все още не е особенно ясно дали
съдебната власт ще заработи. По нея
още личат рани и петна от дългого-
дишните битки за овладяването й. Към
това основно се стремеше всяко пра-
вителство. Сега също протича напре-
жение с новите виждания прокурату-
рата да премине в изпълнителната
власт. Но едно е преминаване, за да
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‘има държавата реален обвинител,
който да работи за нея, а друго е с цел
дългосрочно и сигурно “опитомяване”.
Темида отдавна освен с вързани очи е
и със сериозно овързани, но пълни
ръце. Така везните в ръката й се лю-
леят според случая.

  Усещането след всичкото
това е, че горе във властта дейст-
ват някакви групировки в свои ин-
тереси - дали корпоративни, дали
престъпни, хората трудно могат да
разберат, но във всеки случай не
става дума за държавни интреси и
интереси на хората...

- ВИС, СИК и всички известни ни
доскоро враждебно-престъпни групи-
ровки привидно не съществуват, част
от лидерите им преминаха в отвъдно-
то или се скриха, докато структурите и
откраднатото им стоят. Запитайте се

кои са основните играчи в туризма, в
земеделието, в спорта, охранителния
бизнес. Застраховането отдавна се
обгрижва от властта както с приема-
нето на удобни закони, така и с пре-
следването от властта на нередовните
платци. От кого бяха купени нароили-
те се в един момент частни български
банки, щастливо и без последици фа-
лирани или препродадени? Кой изку-
пи или приватизира на безценица
предприятия с основната цел не да ги
развива, а да ги препродава или реже
на скрап? Следприватизационният
контрол е само пожелание. За раз-
следвания в тази сфера не се и говори.
За какви национални или на хората
интереси да говорим. Не може да има
просперитет и развитие без нормална
конкуренция. Вместо това има само и
единствено престъпност и корупция.

 Всъщност контрабандата и
сивата икономика са си тук, в Бълга-
рия, възможно ли е да имат отноше-
ние към нещата, които се случват
най-горе?

- Случващото се горе е функция
долу. А точно тук и не е особено ясно
кое е горе, кое долу. От правителство-
то на Иван Костов насам е традиция
да има основни битки за превземане
и контрол на тези две дейности, които
позволяват удобно гарантирано лич-

но обогатяване. Част от знаковите лица
от онова време, дърпали конците от
властови позиции, се стремят да се
запазват на тях, за да гарантират
продължаване на тези практики. Зато-
ва са и странните битки за попадане
в листите през каквито и да е партии
и коалиции. Факт е, че през годините
публично се знаеше и се говореше за
криминални обвързаности и дейности
на властите, службите имаха инфор-
мация, но нищо не се случваше. Ся-
каш над виновните и помагачите им
тегне някаква омерта. Същевременно
всеки кандидат за слава и власт обе-
щава щедро как ще бори престъпност-
та и корупцията на първо място.

 Това ли е върхът на полицей-
щината или може още? Премиерът
казва, че го подслушват, сам под-
слушва други, президентът оставя
телефона си при секретарката, за
да не го подслушат... Стигнахме ли
върха на полицейщината?

- Ако ГЕРБ или подобни останат
във властта, ще видим какво може
“още”.

 Обикновеният човек вижда в
цялата работа голям резил, а вие
виждате ли аспект на заплаха за на-
ционалната сигурност в това, кое-
то се случва?

- В момента националната сигур-

ност е само понятие, не и гарантирано
състояние.

 Как си обяснявате, че рей-
тингът на ГЕРБ продължава да е
висок, въпреки че не са престанали
със скандалите си, напоследък над-
минаха всички граници?

- Ако е вярно, а не е предизборна
и срещу много пари манипулация, то е
жалко. Не може да сме чак такива ма-
зохисти и ограничени хора.

 Очевидно е, че в МВР и в служ-
бите нещо не е наред, нещо става.
Какво трябва да направи бъдещото
правителство, което и да е то, та
МВР да спре да обслужва криминални
интереси и да започне да обслужва
държавата и българите?

- Нещата са свързани. Не може във
властта да попадат и да се ротират
хора със съмнително минало и инте-
реси, а в МВР и в специалните служби
всичко да бъде наред. Силовите ве-
домства са особено чуствителни. По-
гледнете само откъде в последните
години бяха изпращани и подкрепяни
хората, заемали висши ръководни
длъжности - главни секретари, дирек-
тори на генерални и областни дирек-
ции, техните заместници - и ще ви
стане ясна географията на криминал-
ните и олигархични интереси. Ето от
това трябва да се отърве някой, който
поема отговорността да управлява. Що
се отнася до специалните служби -
разузнаване и контраразузнаване - те
трябва да получават ясни задачи, а не
да си ги измислят. Необходимо е га-
рантиране на системата за сигурност
откъм външни, включително политиче-
ски вмешателства, но с изискването
за достатъчна прозрачност и контрол
върху дейността им, включително граж-
дански. Пирамидата за генериране на
задачи, контрол и отговорности по от-
ношение на националната сигурност
трябва да се оглавява от Министер-
ския съвет. КСНС трябва да се
изпълни със съдържание и експерт-
ност. Както впрочем и комисиите в
Народното събрание.
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Зорница
ИЛИЕВА

Дали си даваме сметка, че
като мултиетническа и

мултирелигиозна държава,
останала в плен на стари

идеологеми, Македония няма как
да устои на разпад без чужда

опора, в това число наша?

Договор за добросъседство с Македония трябва да има, ще
има, той ще бъде базиран на декларацията от 1999 г. и ние
сме убедени, че това е добрият европейски подход. Това
заяви президентът Росен Плевнелиев в интервю за БНР и
припомни, че България винаги е помагала на Македония.

Снимка БГНЕС

Спомняте ли си Алековия
Бай Ганьо? Там имаше едни
негови думи, когато дава ука-
зания за издаването на вест-
ник и се задава въпрос “а за
Македония какво ще пишем?”
Той мисли, мисли, но кратко и
простичко отговаря “ами, ще
помълчим”. Ако сте забравили
книгата, тези думи припомня и
театрална постановка през
този сезон с името “Ганьо Бал-
кански”, но в допълнение над
сцената се появява дим, който
скоро става плътен.

Няма как и днес това да не
е илюстрация на нашата офи-
циална политика и отношение
към “тая пуста наша Македо-
ния”. Друг е въпросът, че това
“наша” остана само в спомени-
те на предците ни и в песните,
които винаги и само тях пеем,
ако случайно се съберем със
стари приятели. Кауза, може би
единствената, която е обеди-
нявала народа ни десетилетия
след Освобождението. Сега
сме европейци и мислим, и
действаме практично. Дали?

Мъглата от дима, който се
стеле над нашите двустранни
отношения, не винаги е дело
само на политиците от двете
страни, но остава чувството за
недоизказаност или действия
“на тъмно”. В тъмнината не се
знае или не се казва кой е на

масата и кой под нея.
Сега се коментира пролет-

ният доклад на еврокомисаря
по разширяването на ЕС Ще-
фан Фюле, който е “реален и
прагматичен”, т.е. нито положи-
телен, нито отрицателен. Но и
без да са предвидени дебати
по представянето му, е ясно, че
чрез доста обтегаеми брюксел-
ски думи се казва, че “Европей-
ската комисия е потвърдила
напредъка на Македония във
всички области, обхванати в
доклада, и въпреки политичес-
ката криза след 24 декември,
страната е постигнала прогрес”.
Значи ли това, че през юни
Македония ще получи дата за
започване на преговори за кан-
дидатстване за членство в ЕС?
Дали няма да се окажат верни

росъседство, основаващ се на
декларация от 1999 г.  Маке-
донската страна не приема ва-
жен за България текст от тази
декларация, който се преценя-
ва от наша страна, че ще бъде
гаранция срещу териториални
претенции или претенции за
македонско малцинство у нас.
В същото време външният ми-
нистър на Македония Попоски
откровено казва, че “България
няма да спечели нищо от нега-
тивна позиция по членство на
страната му в ЕС, а миналото
не трябва да бъде пречка за
развитието на бъдещето”. Това
в момент, когато служебният ни
премиер призовава “да чества-
ме общата си история заедно”.
Попоски обаче заявява, че две-
те страни нямат нужда от спе-

намеса във вътрешните работи.
Негативната политика само
може да донесе кратковремен-
ни ползи, но не и стратегичес-
ки, и това е европейската поли-
тика като цяло. С това няма как
да не се съгласим.

Като истински
балканци

обаче ние задължително обръ-
щаме поглед към историята и
миналото, за да ни се изяснят
някои позиции, които обикно-
вено се повтарят и днес. Едва
ли само като фарс, но поне ни
подсещат да си спомним, че
имаше задача към нашите
учени от БАН да подпомогнат
официалните власти за пози-
ция във връзка с политиката
ни към Македония. Може би
такава експертиза е послужи-
ла при проведените четири
кръга преговори, но прозрач-
ността не е точка първа за
управляващите у нас, дори и
да се служебни. Спорен оста-
ва и въпросът дали в случая
това е добре или неведението
на обществото осигурява ня-
какво привидно спокойствие
за преговарящите без ехо от
“език на омразата”, изпозван
от някои медии в Македония и
политици със заглъхващи
функции. Този път ходът на
историята даде шанс на Бълга-
рия и ориентираните й поли-
тици да имат възможността
след разпада на СФРЮ да
изградят национално отговор-
на стратегия и да се сплотят
около разбиранията си за на-
шите национални интереси и
приоритети във външната по-
литика на Балканите и най-
вече по отношение на Маке-
дония. Защото докато през

1912 г. в името на Балканския
съюз политиците ни са напра-
вили грешката да се съгласят
на подялба, вместо автономия
на Македония, сега те могат
наистина да спечелят Между-
съюзническата война, както
може да се каже, но ако могат
и разбират. Още повече, че
България е в ЕС, а ролята му
заедно с НАТО за демократи-
зиране на Балканите е вятър
в наша посока. Което не озна-
чава, че не сме в деликатна
ситуация и можем да играем
“ва банк”. Просто защото не
сме само ние на Балканите, а
и т.нар. велики сили не са
оставили региона в перифери-
ята на интересите си, каквото
и да се говори по този повод.

Темата за разширяването
на ЕС с оценка за всяка стра-
на поотделно е актуална. Осо-
бено за Балканите. Катрин
Аштън го потвърди и при по-
следната си совалка из регио-
на преди дни.

 Във връзка с извънредния
доклад за напредъка на Ма-
кедония към европейското
членство някои експерти у нас
не пропуснаха да подчертаят,
че европейските разсъждения
и европейските рецепти за
стимулиране на реформите в
югозападния ни съсед показ-
ват, че не се познават пробле-
мите на страната в цялостната
им дълбочина, че се предла-
гат решения, които са непри-
ложими.

На стр. 14

Пътища
за Европа много,
важното е да не
ни заобикалят

прогнозите на анализатори, че
при всички случаи Белград ще
е крачка напред при започва-
не на преговори за присъеди-
няване към ЕС? Особено след
подписаното споразумение с
Косово? Съзнателно ли Маке-
дония “тупкаше топката” на мя-
сто по своя европейски път,
въпреки доклада на ЕП и изра-
зеното желание на Европейска-
та комисия, въпреки амбициите
на комисар Фюле и подкрепата
на поне половината членки на
Съюза? Въпреки изразеното
“наше желание за европейско
бъдеще на тази приятелска
държава”, както се изрази слу-
жебният ни премиер, и прове-
дените четири кръга на прего-
вори по бъдещ договор за доб-

циален договор, за да развиват
добросъседски отношения. “До-
бросъседство не се гради на
хартия, а с конкретни жестове.
Дали ще има договор е въпрос
на настояване от българска
страна, която намекна, че това
е от изключителна потребност,
но според мен това ще създава
допълнителни проблеми”. Още
повече, че според него страна-
та му няма териториални пре-
тенции и не е заплаха за Бълга-
рия. Причината договорените
преговори между двете страни
да са в застой не е в конкретен
текст, а в настояването на ма-
кедонската страна за симетри-
чен договор и искане за “гле-
дане очи в очи”, за да се изяс-
нят конкретните проблеми без
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Хиляди жители на Каталония изпълниха улиците на Барселона по време на протест срещу наложените от местните
власти мерки за икономии и орязването на социалните разходи. Драконовските мерки по съкращаване на обществените

разходи засегнаха силно регионите на Испания. “Спрете антисоциалните бюджети!”, настояха демонстрантите

ламентарни избори, след като дясно-
центристката опозиция в страната
убедително спечели пред управлява-
щия социалдемократически алианс,
предаде АФП. Според окончателните
резултати от вота Партията за неза-
висимост се нарежда на първо място
с 26,7% от гласовете, което й осигу-
рява 19 депутатски места в парламен-
та. Очаква се нейният водач Бярни
Бенедиктсон да се опита да сформи-
ра правителство с подкрепата на цен-
тристката Партия на прогреса, която
печели 24,4% от гласовете и също ще
има 19 депутати от общо 63. И двете
политически сили искат прекратяване
на преговорите за присъединяване на
страната към ЕС.

Партиите от досега управлявалата
лява коалиция понасят поражение и

В събота в град Тупело, щата
Мисисипи, беше арестуван 41-го-
дишният инструктор по бойни из-
куства Евърет Дучке. Обвинения-
та срещу него са “създаването и
притежанието” на рицин и опитът
да го използва като оръжие, пре-
даде Ройтерс.

Медиите по света веднага
свързаха ареста с писмата, съдър-
жащи рицин, които бяха адреси-
рани до президента Барак Обама
и сенатора-републиканец Роджър
Уикър. Арестът на Дучке дойде

Джохар Царнаев, който е обвиняем за извършването на терорис-
тичното нападение в Бостън, е настанен в малка единична килия и се
намира под денонощно наблюдение. Това съобщи Джон Колаути,
който работи в затвора “Девънс”, съобщи РИА “Новости”. В килията е
поставена видеокамера, за да се наблюдава Царнаев постоянно.

Междувременно се появиха нови разкрития. Руските власти тайно
били записали през 2011 г. разговор, в който един от двамата
извършители е говорил за джихад с майка си. Втори разговор е бил
записан между майката и мъж, който бил разследван в Южна Русия.
Руснаците споделили тази информация на американските си колеги.

Живо новородено бебе е открито под
отломките на рухналата сграда в Дака. То и
майка му са извадени живи и здрави изпод
развалините. Пъпната връв на малкото дори
не е била прерязана.

Общо 40 души бяха извадени живи изпод
развалините досега. Според един от тях под
руините имало още живи хора. Те се борели
за оцеляване без вода при 35-градусова
жега. Откритите жертви са над 350.

формация за клиенти, предаде МИГнюз.
Сред обвиняемите са четирима души, включи-

телно бивш ръководител на службата за сигурност
в концерна ИКЕА в Южна Франция и бивш ръково-
дител на департамента за управление на рисковете
в главния офис на компанията. Последният е заемал
своя пост в продължение на около 15 години.

Данни са се събирали само за тези хора, ко-
ито са влизали в конфликт с ИКЕА.

Исландия се
отдалечава от ЕС
Евроскептици печелят парламентарните избори в страната

СЛОЖИХА ДЖОХАР ЦАРНАЕВ
В ЕДИНИЧНА КИЛИЯ

Инструктор по бойни изкуства
пращал писмата с рицин?

ИЗВАДИХА
НОВОРОДЕНО ПОД
ОТЛОМКИТЕ В ДАКА

ИКЕА пак се
забърка в скандал

малко след освобождаването на
първия заподозрян като автор на
убийствената кореспонденция -
Кевин Къртис, пак от Мисисипи.
Адвокатът на Къртис твърдеше, че
клиентът му е натопен от човек,
който му мисли злото. В списъка,
изготвен от защитника, беше и
името на Дучке.

Ако бъде признат за виновен по
повдигнатите му обвинения, 41-го-
дишният експерт по бойни изкуства
може да получи доживотна присъ-
да и глоба от 250 000 долара.

губят половината от депутатите си. Со-
циалдемократическият алианс получа-
ва 9 депутатски места, а неговият
съюзник Движението на левите зеле-
ни 7. В парламента влизат и две нови
партии - Светло бъдеще (проевропей-
ска) с 6 депутати и Пиратската партия
с 3 депутати.

Резултатът от парламентарните из-
бори според анализатори на практика
означава отказ на исландците да се
присъединят към Европейския съюз, за
което преговаряха социалистите. Бене-
диктсон обяви, че партията му предла-
га “различен път, път на растеж, защи-
та на социалната сигурност, по-добри
социални грижи и работни места”. Дру-
го ключово обещание на партията му е
да принуди кредиторите на провалили-
те се исландски банки да приемат ма-
щабно отписване на дълговете, вероят-
но стигащо до 75 на сто. В момента
заради наложения строг контрол те не
могат да си получат парите или да се
оттеглят от банките.

Ройтерс отбелязва, че резултатът е
впечатляващо завръщане на 43-годиш-
ния бивш професионален футболист Бе-
недиктсон, който едва преди две сед-
мици обмисляше да подаде оставка,
след като проучвания показаха, че
партията му е с рекордно ниско одоб-
рение. Тя участваше във всяко прави-
телство от 1980 до 2009 г. Но вместо
това той контраатакува с откровено
телевизионно интервю, което го пока-
за на избирателите откъм човешката
му страна.

Избирателната активност бе 83,4%
- най-ниската от обявяването на неза-
висимост от Дания през 1944 г. насам.
Експертите определиха вота като про-
тест срещу предприетите от правител-
ството стриктни икономии. Масово е
общественото недоверие към полити-
ческата класа в Исландия - проучване
на Gallup показа неотдавна, че едва
15% от исландците имат доверие в
парламента си. По-голямо е само недо-
верието към банките.

Пътническият самолет “Боинг-787
Дриймлайнър” се приземи на летището
в Токио след двучасов тестов полет,

който имаше за цел да демонстрира
неговата безопасност за пътниците.

Експлоатацията на около 50 самолета
от модела “Дриймлайнър” бе спряна

през януари заради откритите
проблеми с акумулаторите

Отново търсят
жертви от
11 септември

Властите в Ню Йорк смятат
да възобновят търсенето на
останки на жертви от трагеди-
ята на 11 септември 2001 г.,
след като по-рано бе открита
част от шасито на единия от
самолетите, които се блъснаха
в сградата на Световния
търговски център. Представи-
тел на властите в Ню Йорк
съобщи, че издирването ще се
възобнови във вторник.

Светът отбеляза
Деня на
побратимените

По целия свят вчера се чест-
ваше Денят на побратимените
градове. По традиция денят се
пада в последната неделя на
април. Този празник се корени в
решението на английския град
Ковънтри да подпомогне жите-
лите на Сталинград през 1944 г.,
като им изпрати хуманитарна
помощ.

Мадуро
разговаря 5 ч.
с Фидел

Новоизбраният президент на
Венецуела Николас Мадуро е на
посещение в Куба и разговаря
пет часа с Фидел Кастро. Той се
срещна и с президента Раул
Кастро. Целта на визитата е
укрепване на стратегическото
партньорство между Венецуела
и Куба, изразяващо се в еже-
дневни доставки от Каракас за
Хавана на около 130 000 барела
петрол на преференциални цени,
както и в използването на вене-
цуелска територия на 40 000
кубински специалисти.

Блок се срути
в Реймс

Най-малко двама души са за-
гинали при срутването на сгра-
да във френския град Реймс,
предаде АФП. Има сведения за
девет ранени. Предполага се, че
вероятната причина за срутва-
нето е взрив на газ.

Затворници
се биха в
мексикански затвор

17 души са загинали, а над 65
са ранени при бой между затвор-
ници в мексиканския град Сан
Луис Потоси. Престъпниците
използвали самоделни ножове и
земеделски сечива. На властите
отнело няколко часа, докато си
върнат контрола върху затвора
Ла Пила.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

ППППП
опулярната мрежа от магазини ИКЕА от-
ново се оказа в центъра на скандал. Този
път бивши служители на компанията са
заподозрени в незаконно събиране на ин-

В
Исландия лидерът на кон-
сервативната Партия за не-
зависимост Бярни Бенедикт-
сон обяви победата си на
проведените в събота пар-

Снимка БГНЕС
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Глобус

Разговора води
Ася СТОЯНОВА

 Проф. Вирджилио, виж-
да се, че политиката на
Италия колабира. Какви са
мотивите за тази криза и
защо страната остана “без”
правителство два месеца
след проведените избори?

- Политиката на Италия
фалира преди повече от 2 г.,
когато се създаде техничес-
кото правителство на Марио
Монти. Тогава партиите бяха
неадекватни и не бяха в
състояние да формират Ка-
бинет. В по-близък план оба-
че основните фактори са два.
Първият са неочакваните из-
борни резултати преди два
месеца, а вторият е дълго-
очакваната все още рефор-
ма в Закона за гласуване. В
момента основните полити-
чески сили са Демократична
партия на Пиер Луиджи Бер-
сани, Народ на свободата с
лидер Силвио Берлускони,
Движение Пет Звезди на
Бепе Грило и Граждански из-
бор на Марио Монти. На из-
борите преди два месеца
първите три партии получи-
ха почти равен брой гласове
- между 25 и 30%, а Монти
към 10 на сто. Кризата е про-
диктувана от разпределени-
ето на гласовете и от систе-
мата за гласуване в Италия,
камерализма - Камерата и
Сената. Бепе Грило с него-
вото Движение превърна за
кратко време политическата
система в страната от двупо-
люсна в многополюсна. Така
основните политически гру-
пи не са две, както бе досе-
га, а повече.

Формирайки новото си правителство премиерът Енрико
Лета за кратко време успя да разбуди духовете в Италия.
Негов е изборът на първия в историята на страната черно-
кож министър. Родената в Конго 49-годишна Сесил Киенг,
по професия лекар окулист, преди два месеца влезе в
парламента с листата на Демокртическа партия и стана
първата чернокожа жена депутат в Италия. Избирането й за
министър на интеграцията още в първите часове предизви-
ка дебати и полемики, но показа революционните похвати
на новия италиански премиер. Матео Салвини от Северната
лига обяви, че кабинетът трябва да е съставен от италиан-
ци, а не от чужденци, визирайки Сесил Киенг, както и
новия министър на спорта и туризма Йосефа Идем, която е
родена в Германия, но натурализирана италианка.

В събота Енрико Лета обяви имената на 21 министри,
които съставят кабинета, седем от тях са жени. Средната
възраст на новите министри е 50 години, а най-младата е
38-годишната Нунция Де Джироламо, министър на агрикул-
турата. Начело на вътрешното министерство и вицепремиер
е “дясната ръка” на Берлускони Анджелино Алфано. Ема
Бонино, която зае поста на външен министър, е известна с
радикализма си. Излежава присъда от три седмици за
нелегален аборт, а през 1995 г. Берлускони я избира за
еврокомисар.

Прогнозите са новото правителство да работи минимум 1
година, след което ще се проведат отново избори за нов
кабинет.

ПРОФ. АЛДО ДИ ВИРДЖИЛИО
е 58-годишен италиански поли-
толог. Преподава “политически
науки” в престижния Универси-
тет в Болоня, който е най-
старото висше учебно заведе-
ние в Европа. Изследва вътреш-
ната и международната поли-
тика на Италия, бил е главен
редактор на сп. “Политическа
наука”.

Необходима е икономическа и политическа промяна,
казва в интервю за ДУМА проф. Алдо Ди Вирджилио

 Защо се полу-
чи това разцепле-
ние в Демократиче-
ска партия (ПД). На
кого стана жертва
Берсани?

- Всъщност, ако
разгледаме динами-
ката с по-задна дата,
виждаме, че Берсани
направи няколко фун-
даментални грешки.
С действията си от
победител стана гу-
беща страна. Въпре-
ки че не постигна
мнозинство в Сената,
той се заинати да
формира правителст-

во на всяка цена. Трябваше
да получи подкрепа от Дви-
жението на Бепе Грило, кой-
то обаче веднага отказа ко-
алиция. Берсани не се спря,
продължи и сбърка, защото
заради ината си той не само
не получи правителство, но
и разкъса връзката с основ-
ния си партньор - Партия еко-
логия и свобода на Ники Вен-
дола. Демократичната партия
загуби не само възможност
за свое правителство, но и
важен коалиционен партнь-
ор. Епицентърът на пробле-
мите в политиката на Италия
е преди всичко в Демократи-
ческата партия. Но хроноло-
гията на събитията имат още
по-стара дата. Още при
първичните избори за лидер
на ПД през ноември минала-
та година, когато двамата ос-
новни претенденти бяха Бер-
сани и Матео Ренци, партия-
та направи всичко възможно
Ренци да бъде отхвърлен и
това е голяма грешка.

 Според Вас Матео
Ренци имаше по-големи шан-
сове от Берсани?

- Разбира се, той несъмне-
но бе по-подходящ за канди-
дат на ПД и левоцентристите.
Би отговорил по-адекватно
на увеличаващата се попу-
лярност на движението на
Бепе Грило, щеше да бъде и
сериозен опонент на Берлус-
кони и десноцентристите. Ди-
намичният Ренци щеше да
обезоръжи вече слабия Бер-
лускони.

 Да поговорим за Сил-
вио Берлускони. Преди три
години той слезе посърнал
от политическата сцена на
Италия, а сега се завърна
триумфиращ на “бял кон”.
Въпреки протестите сре-
щу него голяма част от

италианците му дадоха
вота си.

- Това е поредният фено-
мен, завръщането на Силвио
Берлускони. Ще се върна по-
назад във времето, когато
през 2008 г. той постигна мно-
зинство, което обаче не бе в
състояние да управлява. Така
стояха нещата и през 2001
година. Всъщност за шести
път той се кандидатира от дес-
ницата. Амбицията му за без-
смъртие е очевидна. Завръща-
нето на Берлускони стана, от
една страна, благодарение
на упадъка на ПД, а, от друга,
е безпорното му качество да
изопачава нещата. Например
през 2006 г. той сам се яви
като опозиция на “лошото”
правителство, което обаче
беше неговото правителство.
Сега се обяви за противник
на Марио Монти. Но това ста-
на, след като той самият пред-
ложи на Монти да управлява
десницата, а при отказа стана
най-големият враг на Монти.
Накара електората да повяр-
ва, че е в опозиция на Монти
и на неговия кабинет, който
само допреди няколко дни
поддържаше. Берлускони е
една комична фигура. Трябва
да отбележа, че той перфект-
но знае как да организира
предизборните си кампании,
за да печели, но пък след това
не е способен да управлява.
Берлускони има две лица,
първото е на неконтролируем
и безпомощен политик, който
обаче търси изгода само за
собствени облаги, а втората е
на отговорен политик с почти
техническа мисъл. 11 млн.
души промениха вота си от
2008 до 2013 г., защото Бер-
лускони на последните избо-
ри загуби 6,5 млн. гласове, ПД
загуби 3,5 милиона, а Север-
ната лига над милион и поло-
вина. Това са огромни разли-
ки.

 Това значи ли, че ита-
лианците вече са загубили
доверието си в политици-
те?

- Разбира се, и в това е
бедата - загубата на довери-
ето в цялата политическа
класа.

 Защо тогава избира-
телите повярваха на Бепе
Грило?

- Тук имаме два фактора.

От една страна, е големият и
моментален възход на Гри-
ло. Правителството на Монти
бе един вид голяма италиан-
ска коалиция, т. е. едно пра-
вителство неполитическо, ко-
ето обаче в парламента бе
подкрепяно от ПД, ПДЛ и
партията на Казини. Обеди-
няваше десница, левица и
център, това, както го нари-
чеше дори Монти, бе стран-
но мнозинство. Задачите на
Монти бяха от икономически
характер. Президентът Джор-

джо Наполитано пък възло-
жи на партиите като приори-
тет политически институцио-
налните проблеми. Тоест, до-
като Монти се занимаваше
със сметките на страната, то
партиите трябваше да реали-
зират няколко институционал-
ни реформи. Най-важната бе
да променят закона за гласу-
ването, този перфектен бика-
мерализъм. Така щяха да се
съкратят и разходите, защото
законите трябва да минават и
през двете камари, което
съответно означава и двойно

финансиране. И накрая тряб-
ваше да намалят разходите в
политиката. В италианските
партии се вливат реки с пари.
Партиите обаче нехаеха и
тогава се появи Движението
пет звезди на Грило. Движе-
нието се наложи заради несъ-
стоятелност на останалите
партии. Дори бих казал с бла-
гословията на останалите
партии. Тук трябва да отбеле-
жа и качествата на движени-
ето и по-точно на Бепе Гри-
ло. Електоралната им кампа-

ния бе много семпла, но и
много ясна - “всички са крад-
ци”. Заложиха на популизъм
в уеб пространството, площа-
дите и телевизията. Дори из-
браха кандидатите си чрез
интернет. Движението ръко-
водят само двама човека -
Бепе Грило, който притежава
качеството да прави театър и
спектакъл, и бизнесменът
Джанроберто Казаледжо,
шефът в сянка. Той е истин-
ският създател и мозък на
движението, а Грило е един
актьор.

 Какво ще е бъдещето
на Движението пет звезди?

- Това е много неясно. В
политиката съществуват така
наречените “flash parties”. Te
са като метеорити, създават
се, постигат добър резултат,
след което изчезват. Точно
това би могло да се случи
със движението.

 Вече се сформира но-
вото правителство. Какви
трябва да бъдат приорите-
тите на Енрико Лета?

- Няма да му е лесно на
Енрико Лета, защото бърко-
тията е голяма. Но спешните
задачи, по които трябва да
работи новият кабинет, са
две. Първата е икономичес-
ката промяна. Другата спеш-
на реформа е в политически
план, двукамерната система.
За да се избегне повторна
парализа, би трябвало да се
предоставят на правителст-
вото възможности за реше-
ния. Трябва и се орежат при-
вилегиите и разходите на по-
литиците. Защото сега хора-
та са със затегнат колан, а
публичната администрация
пръска парите им.

Коалиционното правителство има 18 министри - представители и
на левоцентристите, и на десноцентристите, съобщи Лета

Мъж откри стрелба по карабинерите пред сградата на
италианското правителство - двореца Киджи в Рим. Това

стана в момент, когато новият кабинет на премиера Енрико
Лета полагаше клетва. Медиите съобщиха, че са чути

шест-осем изстрела. Двама карабинери са ранени. Един от
тях е ранен в гърлото и неговото състояние се оценява

като много сериозно. Агенция АНСА съобщи, че мъжът,
открил огъня, също е ранен и арестуван

ПЪРВИ ЧЕРНОКОЖ
МИНИСТЪР В ИСТОРИЯТА
НА СТРАНАТА

Снимка БГНЕС

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Лета има две
спешни задачи
Лета има две
спешни задачи
Лета има две
спешни задачи
Лета има две
спешни задачи
Лета има две
спешни задачи
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Властта на народа!, Всички страни имат

мафия, тук страната принадлежи на мафи-
ята!, Парите на народа - не на банките!,
Няма да плащаме за вашата криза!, скан-
дираха няколко хиляди протестиращи в
Любляна в събота. Те демонстрираха с
искане за замразяване на мерките за ико-
номии. Всъщност техните скандирания опи-
сват икономическата и политическата си-
туация в Словения. Макар отдавна да тлеят
съмненията, че Словения може да се
превърне в “следващото проблемно дете”
на Европейския съюз, още преди мастило-
то върху споразумението за финансова
помощ за Кипър да изсъхне, отново упори-
то се заговори за икономическата ситуа-
ция в бившата югославска република. Пра-
вителството в Любляна с всички сили се
опитва да убеди своите граждани и чужде-
странните инвеститори, че няма да е след-
ващата държава, чиято банкова система
ще изпадне в колапс и която ще поиска
международен спасителен план. “Ние
изобщо не сме Кипър”, заявява неколко-
кратно новият словенски премиер Аленка
Братушек. “Ние нямаме нужда от помощ.
Нуждаем се само от време.” Сформирайки
новото правителство през март, когато ка-
бинетът на Янез Янша бе свален, Брату-
шек определи като свои приоритети съжи-
вяването на икономиката, спасяването на
закъсалите банки на страната и избягване-
то на международен спасителен план.
“Очаквам консолидация на държавните
финанси, която няма да позволи свиване
на икономическия растеж”, каза Братушек,
визирайки известно отклонение от непопу-
лярния курс на Янша към строги икономии,
срещу който словенците недоволстваха.

Икономистите не са оптимистично наст-
роени, че словенското правителство може
да изпълни своите обещания. Според екс-
пертите страната има отчаяна нужда да
реформира из основи банковата и иконо-
мическата си система, ако иска да избегне

Кой е наред за „спасителна” помощ?
Експертите
я определят като
следващата проблемна
страна в ЕС, Словения
пък продължава да
твърди, че ще се справи
сама с колабиращата си
банкова система

Често пъти протестите срещу правителството на Янша завършваха със
сблъсъци между демонстриращите и полицията. Протестите продължиха и
след свалянето на дясноцентристкото правителство. За пети път в Любляна
се проведе демонстрация, организирана чрез фейсбук от гражданска група,
основана миналата година около искането за оставка на премиера Янша.
Организаторите, които нямат подкрепата на нито една парламентарна
партия, искат предсрочни парламентарни избори в срок от шест месеца,
жестоки мерки срещу корупцията и замразяване на мерките за икономии

Снимка БГНЕС

съдбата на Кипър. Въпреки всички усилия
“Словения е в затруднена икономическа
ситуация”, заяви правителството на Брату-
шек на 24 април в документ, публикуван
на уебсайта на парламента.  “Банките се
нуждаят от 900 млн. евро свеж капитал до
31 юли и може да изискат и повече в за-
висимост от развитието на икономиката.”
Последните данни, публикувани от
Блумбърг миналия петък, илюстрират ло-
шата икономическа ситуация в страната,
отбелязвайки, че

словенската икономика
ще се свие

за втора поредна година, преди да се върне
към растеж през 2014-а. БВП ще спадне до

1,9 процента според изследването на се-
дем икономисти на Блумбърг, съпоставили
прогнозите на словенското правителство и
банките. Все пак прогнозите за следващите
две години са обнадеждаващи - през 2014
г. словенската икономика ще нарасне с 0,4
процента през 2014 г. и 1,5 през 2015-а.

Когато през 2004 г. влезе в Европей-
ския съюз, икономическият растеж на
страната с 2-милионно население беше
над 3,5 процента, безработицата бе под
средното ниво за общността. Словения
първа от новите страни членки въведе
еврото, а икономиката й продължи да
расте. Докато не връхлетя финансовата
криза. “Словения има два проблема: лоши
кредити и висок бюджетен дефицит”, каз-
ва икономистката Полона Дамаденик от

университета в Любляна. Макар държав-
ният дълг на страната да е далеч под
средното за ЕС равнище, Словения из-
питва сериозни трудности с неговото ре-
финансиране. Именно това подхрани
страховете, че Словения, на която се пада
дял от 0,4% от икономиката на еврозона-
та, може да стане шестата държава, коя-
то ще поиска финансова помощ. Според
някои експерти проблемът на словенски-
те банки не е свръхкредитирането, а
фактът, че те са под държавен контрол.
За разлика от другите нови членки на ЕС
от Източна Европа Словения не е прива-
тизирала нито една от своите големи
банки. На тях се пада дял от около 60
процента от банковия сектор. Сега трите
най-големи - Нова люблянска банка, Нова

кредитна банка Марибор и Абанка Випа,
са в затруднено положение, като всяка от
тях претърпя сериозни загуби през по-
следните три години. Словенските банки
раздаваха кредити с лека ръка в
продължение на години, като отпускаха
заеми на непечеливши държавни компа-
нии и привилегировани представители на
властите, които пък използваха парите,
за да купуват ръководените от тях фирми,
като ползваха държавни активи като га-
ранция. Много от тях обаче фалираха или
пък имат големи дългове. Според публи-
куван неотдавна доклад на Организация-
та за икономическо сътрудничество и раз-
витие (ОИСР) активите на държавните
банки на практика са били стопени. До
15% от всички заеми сега не са погасява-

ни - третият най-висок дял на лошите кре-
дити в еврозоната.

Голямата съпротива срещу
чуждия капитал

е една от грешките на Словения, твърдят
експерти. В никоя друга страна от Евро-
пейския съюз няма толкова много големи и
средни предприятия, които да са в ръцете
на държавата. Приватизирани са твърде
малка част от фирмите. Затова ситуацията
е толкова сериозна в Словения, тъй като
всяко спасяване на банки, в което държа-
вата поема загубите им, може да увеличи
дефицита.

Малка страна, големи дългове, раздут
банков сектор - Словения ли ще бъде след-
ващият Кипър? Такива бяха първите реак-
ции след кризисната ситуация в Кипър, а
страховете, че Словения може да после-
два съдбата на островната държава, все
още витаят във въздуха. Сравнението меж-
ду икономическите ситуации в двете държа-
ви обаче е неудачно, смята икономистът
Макс Тяникар. “Проблемите на Кипър в
банковия сектор и с държавните дългове
са десет пъти по-големи, отколкото в Сло-
вения”, казва той.

Словения не спира да твърди, че ще се
справи сама с проблемните си банки и няма
да прибегне до финансова помощ. В опит
да успокои пазарите Любляна проведе
няколко аукциона. Страната постепенно

започва да възвръща
доверието

на инвеститорите

това показва последният от тях. В първата
седмица на април аукционът за дългови
книжа за 100 млн. евро се провали. Тогава
Словения успя да пласира дълг едва за 56
млн. евро. Това даде допълнителен стимул
за натиск върху страната и спекулации, че
тя ще е следващата жертва на кризата. На
17 април обаче Любляна осъществи успе-
шен аукцион на облигации, с което вдъхна
надежда, че страната ще избегне финан-
сова помощ за своите банки. Финансовият
министър заяви, че 1,1 млрд. евро са при-
добити при аукциона на 18-месечни

държавни ценни книжа, два пъти
повече от очакваните 500 млн.

Миналата седмица “Фай-
неншъл таймс” писа, че Слове-
ния планира да се върне на меж-
дународните пазари до лятото и

в тенденция, който заплашва бъдещето на
европейския проект. От икономическа кри-
за Старият континент преминава към соци-
ална. Днес

европеецът е изгубил
доверие в бъдещето

на общия европейски път

Непрестанните протести по улиците на
Европа го доказват най-красноречиво.
Очевидно повторено за n-ти път, че в уси-
лията си да се справят с рецесията, които
между другото не се увенчават с особено
добри резултати, политиците забравят за
отделния гражданин на ЕС, за чието бла-
го работят всички, нали. Доказателствата
за това се появяват постоянно. Проучване
на Евробарометър показа, че доверието
на хората в идеята ЕС е достигнало ре-
кордно ниско равнище. И това е съвсем
нормално в закъсалите страни като Испа-
ния, където безработицата не спира да
се повишава, Гърция и прочее. Евроскеп-
тицизмът обаче набира все по-голяма ско-
рост и в страните, които кризата не засег-
на толкова остро. Дори и германците за-
почват да негодуват от членството си в
еврозоната. Преди време пък Хърватска
също демонстрира апатия към предстоя-
щото приемане на страната в ЕС, като
активността при избора на евродепутати
бе много ниска - 21 процента.

Преди дни по повод Европейската го-
дина на гражданите европейският омбуд-
сман Никифорос Диамандурос също алар-
мира, че гражданите започват да губят
доверие в ЕС. Той призова гражданите да
вземат по-широко участие при взимането
на решения на проблемите, като европей-
ската гражданска инициатива е един от
начините за пряко участие в процесите на
общността. Ако Меркел и компания искат
да предотвратят рухването на Европейския
проект, определено трябва да преориенти-
рат своята политика...

Кристиела СИМЕОНОВА

На 1900 кв.м в центъра на Вашингтон разбулват
тайни от живота на героите на тихия фронт

Аида ПАНИКЯН
Вашингтон-София

“Целувката на смъртта”

Очилата с отрова,
разработени от ЦРУ за
разкрити агенти, които

избират смъртта пред
изтезанията

Подслушващите обувки от
60-те - 70-те години,

пуснати в “масово”
производство в различни

разузнавания

Копчетата-камери

 Апаратът за кодиране на
секретни съобщения “Енигма”

Българският чадър

“Приеми тайна самоличност,
мини под прикритие и научи защо
един агент се нуждае от друг,
какъв е двойнственият живот на
разузнавача, какво трябва да е
поведението му...” Тези думи по-
срещат посетителите на Музея на
шпионажа във Вашингтон, който
е на една пряка от Федералното
бюро за разследване (ФБР), а
река Потомак го разделя от сгра-
дата на Пентагона.

Кратък филм, започващ с
“Нищо не е такова, каквото из-
глежда”, разказва за разузнава-
чите от ново време, след което на
над 1900 кв.м площ посетителят
има възможност да “разбули” мно-
го шпионски тайни от всички епо-
хи и от цял свят.

Музеят вече е на 11 години.
Изграждането на експозицията е
струвало около 40 млн. долара.
Половината са дадени от Малпит
Къмпани, създадена през 1956 г.
от Милтън Малц - разбивач на
кодове от времето на Корейската
война, а другата половина - от
окръг Колумбия. Преди време
музеят е търпял критики за това,
че в управата му са бивши разуз-
навачи и работници в ЦРУ. Сред
тях е Роберт Джеймс Улси - ди-
ректор на ЦРУ през 1993-1995 г.,
Антонио Джоузеф Мендес, бивш
шеф на отдела за дегизировки към
ЦРУ. Именно той спасява шести-
ма американски дипломати от
Иран през 1980 г. след завзема-

Снимките са от електронната страница
на Музея на шпионажа във Вашингтон ДС

нето на посолството на САЩ от
военните. Там са били и генерал-
майорът от КГБ Олег Калугин,
Уилям Уебстър - бивш директор
на ФБР (1978-1987) и на ЦРУ
(1987-1991) и други.

Тук всеки гост може да избере
и да запомни “новото” си име,
народност, дата на раждане. Има
5 мин. за това. После трябва и да
ги повтори пред компютърен “сле-
довател”. В залата “Училище за
разузнавачи” трябва да разпознае
подозрителна дейност на улица-
та, провеждана от “обикновен”
раздавач или чиновник или мину-
вач, посредством интерактивна
игра. Както и да провери собстве-
ните си “шпионски” качества.

“Не носи ярки дрехи или
вещи, които се забелязват, слей
се с тълпата”, “Нарисувай устни-
те и веждите си”, “Вземи си
чадър, дъждобран, шапка, очи-
ла”, са част от съветите към на-
чинаещите “агенти”.

Музеят предлага и лекции и
семинари за ученици и студенти,
които на базата на оригинални
документи и снимки дискутират
възможности за изход от различ-
ни кризисни ситуации в рамките
на 60 мин. В 45-минутни занима-
ния младите хора се учат как да
разбиват кодове и да разчитат
шифри в контекста на световния
шпионаж. В 30-минутна лекция
малките ученици имат възмож-
ност да разберат каква е ролята
на разузнавача за националната
сигурност, както и какъв е животът
на професионалния агент. За тий-
неджърите е предназначена 90-
минутна лекция, в рамките на ко-
ято е отделен половин час за “уча-
стие” в международна разузнава-
телна мисия, а след това и анали-
зирането й. Музеят предлага и
професионално обучение от 2
часа до цял ден онлайн или
присъствени курсове.

Сред атракциите е и “Шпионин
в града”. Посетителят бива снаб-
ден с Гео-Кобра-джипиес, като
преди това получава задача, инст-
рукции, кодове и прочее атрибути,
нужни да проведе разузнавателна

акция в район от 1 или 1,2 мили
около музея в продължение на час
или 90 мин. Онези, които предпо-
читат да са в периферията (а може
би не съвсем) на разузнаването,
могат да се включат в над двуча-
сова автобусна разходка из града
- возилото минава край над 25
възлови шпионски явки в амери-
канската столица, сред които рес-
торантът “Чадуик”, където Олдрич
Еймс предал на КГБ имената на
20 от най-важните агенти на ЦРУ,
апартаменти, в които са предава-
ни сведения и информации, ресто-
ранти, превърнали се от десетиле-
тия в място за среща на шпиони и
пр. По време на тура могат да се
чуят интервюта с Олег Калугин,
Питър Ърнест (бивш агент на ЦРУ),
Джона и Антонио Мендес - с по

над четвъртвековен опит като ше-
фове на дегизировката в ЦРУ.

Всеки агент е мотивиран по
различни причини да заложи жи-
вота си в опасната игра, наречена
шпионаж: патриотизъм, пари, ком-
прометираща ситуация, собствено
его. “Какъв е вашият мотив?” е един
от често задаваните въпроси.

Тайната история
на историята

На човечеството е известно
коя е най-древната професия. За
втората се борят много - на лека-
ри, прависти, учители. Ала мно-
зина са склонни да смятат, че
това шпионажът. Той започва със
създаването на държавите, а
може би и по-рано - с войните
или дори с лова на прехраната
на първобитния човек, или с ис-
торията за Самсон и Далила. Във
вашингтонския музей това нача-
ло е дадено с Мойсей, пратил
агенти да проучат Ханаан. Може
да бъде видяна и историята на

тури, или на Марлене Дитрих.
Нарочна зала е посветена на

литературния и филмов герой -
британския разузнавач Джеймс
Бонд. Макар да сме в 2013 г., Му-
зеят на шпионажа живее поло-
винвековния юбилей на Иън Фле-
минг. Освен на агент 007, музеят
е предоставил немалка площ и на
други филмови герои.

Специално внимание е отде-
лено на периода на Студената
война. Любопитен факт е, че през
1969 г. САЩ и СССР се споразу-
мяват да построят нови посолства.
Ала строежите продължават над
25 години, тъй като непрекъснато
- ту едната, ту другата страна, на-
мират различни прибори за еле-
ктронно разузнаване...

Българският чадър

с който се смята, че е убит в Лон-
дон през 1977 г. писателят-диси-
дент Георги Марков, е само част
от стотиците експонати, събирани
от цял свят. Всъщност това е един-
ственият експонат, с който по ня-
какъв начин е представена Бълга-
рия. Част от материалите са даре-

ни от историка Кит Мелтън, който
е събрал голяма колекция пред-
мети, свързани с шпионажа, дру-
ги са от други частни колекции.
Някои от експонатите са имита-
ции, но повечето са оригинални -
писмо на Джордж Вашингтон от
1777 г., в което предлага на нюй-
оркски търговец 50 долара месеч-
но, за да събира сведения за ан-
глийския враг по време на война-
та за независимост, апаратът за
кодиране на секретни съобщения
“Енигма”...

От стотиците оригинални джа-
джи за снимане и подслушване
безспорно най-интересни са изо-
бретенията от времето на Студе-
ната война. Обувка с подслушва-
телно устройство от румънската
разузнавателна служба Секурита-
те (част от това “масово” произ-
водство през 60-те години е ра-
диопредавател, монтиран в обув-
ката на американския посланик
от агент на КГБ) или оригинално
палто със снимащи копчета (от 70-
те години, и досега се използват
- миниатюрните камери са монти-

рани в копчетата и са свързани с
кабел към записващо устройство
в джоба на разузнавача). Сред ек-
стравагантните шпионски “играч-
ки” е и “целувката на смъртта” -
червило пистолет, който стреля
само веднъж, разработка на КГБ.
Твърди се, че експонатът в музея
е от 1965 г. и бил открит при пре-
минаване на границата в Запа-
ден Берлин. Осемминутно филм-
че показва как модерните техно-
логии се приспособяват към съвре-

Троянския кон, подробности за
работата на Даниел Дефо, който
рaботел кaто шпионин срещу
якобитите, или на английския
шпионин и известен писател
Съмърсет Моъм... Нарочно място
е отделено както на разузнава-
нето в древността, така и на вре-
мето на “червения терор” в СССР.

Дейността на

жените на тихия фронт

винаги е предизвиквала интерес.
Специалната зала в музея показ-
ва колко много са били “тайфуни-
те с нежни имена” във всички
времена. И сякаш повечето са
имали за първа професия музика-
та и театъра. Очаквано специал-
но място е отделено на синонима
на жена шпионин Мата Хари.
Разбира се, любопитна е истори-
ята на актрисата Полин Кушман,
която е била агент на съюзниче-
ската армия по време на Граж-
данската война в Америка, на аф-
роамериканската аболиционистка
Хариет Тъбман, организирала
множество мисии за освобожда-
ване на роби.

Могат да бъдат видени любо-
питни подробности от биография-
та на Жозефина Бекер - агент на
френската съпротива, обучена за
летец (дори получила званието
лейтенант), която кодирала све-
денията си като музикални парти-
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се стреми да привлече интереса на амери-
канските инвеститори. Според финансовия
министър на страната частният инвеститор-
ски интерес към Словения означава, че
няма да се наложи да търси международ-
на финансова помощ, както направиха
други пет страни от еврозоната.  Рискът, че
Словения може да поиска спасителен заем,
е малко вероятно да възпре гладните за
облигации инвеститори, според които стра-
ната е в много по-добро икономическо
състояние в сравнение с други затруднени
икономики в еврозоната заради относител-
но ниския си дълг, коментира Ройтерс. Ин-
веститорите вярват, че потенциалната пе-
чалба при продажбата на облигации ще
надвиши възможните загуби.

Не всички обаче са оптимисти. Според
анализатори Словения ще се нуждае от 3
до 5 млрд. евро, ако поиска финансова
помощ. Това ще направи дълга й над 60
процента от БВП. По-рано през април
ОИСР предупреди Словения, че спасява-
нето на банките и разходите за здравео-
пазване и пенсии може да повишат дълга
на странатадо 100% през 2015 г., ако
Любляна не приложи необходимите рефор-
ми. Очаква се в най-скоро време страната
да представи своята програма за стабил-
ност на Европейската комисия.

Макар да минаваше за отличника на
Европа, сега икономическият растеж на
експортно ориентираната Словения забук-
сува, както и в повечето европейски стра-
ни. В сравнение с икономическия растеж
при влизането й в ЕС, който бе най-бързи-
ят в еврозоната, сега той е спаднал с 2 на
сто, безработицата е нараснала на близо
9 процента - двойно по-високо ниво, откол-
кото преди кризата. Както и в останалите
европейски държави особено засегнати са
младите - всеки трети словенец между 15
и 24-годишна възраст е безработен.

Наред с политиката на икономии и спа-
сяване на закъсали страни обаче същест-
вува и друг тревожен факт, превръщащ се

послание на създателите му -
“Шпионите са били ключови фигу-
ри в решителни моменти от чо-
вешката история”.

менния те-
роризъм.

О ч е -
видно е, че
ако човек
иска да
вникне в
ш п и о н а -
жа, може
да прека-
ра цял ден
в разнооб-
разни за-
бавления в
музея и
край него.
И поне да
опита да
асимилира
основното
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ЗА ДА НЕ СТАНЕ
И МАКЕДОНИЯ
„ВИСЯЩА” ЗА НАС

Не се отчитат събития, които
показват, че Скопие просто не
желае на този етап членство в
ЕС, а интересите са насочени
към процеси, които текат в ос-
татъчна Югославия, доминирани,
според тях, от руски интереси, а
не са за евроатлантическа ори-
ентация. Независимо от офици-
алните изявления.

Всички дискусии около Ма-
кедония обаче поставят наисти-
на на

тежко изпитание

както търпението на Брюксел,
така и зрелостта на политиците
в самата страна и съседите й. В
крайна сметка всички трябва да
избистрят националните си ин-
тереси и аргументирано и ясно
да ги отстояват в европейски по
дух преговори. Преди всичко
България и Гърция, които са ак-
тивна страна в дебатите за кан-
дидатстването на Македония за
членство в ЕС. Комисар Фюле
вече три пъти тази година посе-
ти Скопие, но последния път от-
крои не само европейския анга-
жимент към страната, но и тре-
вогата си, че “нещо не е както
трябва”. Случаят от 24 декември
с нахлуването на полиция в пар-
ламента, напускането на опози-
цията и неразбориите около спо-
ра кой не е допуснат да участва
в заседанието при поредното по-
сещение на комисаря само за-
силват озадачението дали и до-
колко Македония е готова да за-
почне преговори. Зов като “по-
могнете на нас, за да ви помог-
нем и ние”, който е произнесъл
Фюле в Скопие, може спокойно
да се използва и от нашите по-
литици, преговарящи, евродепу-
тати, ангажирани с проблемите
ни с Македония. Много от тях се
включиха активно в събитията,
съпътстващи през последните
години отношенията България-
Македония. В повечето случаи с
коментари на мегаломанската

политика на Скопие за изграж-
дане на паметници и арки, които
се определиха като “кражба на
история” с несигурната цел да
подкрепят “новата нация” с нова
и героична история.

В това време Брюксел се
фокусира върху реформите в
Македония в пет области: сво-
бодното изразяване и медиите,
върховенството на закона и ос-
новните права, реформа на пуб-
личната администрация, избира-
телната реформа и засилване на
пазарната икономика. Тези об-
ласти са и анализирани в до-
клада. ЕС сякаш се страхува от
промяна на статуквото и е скло-
нен да даде в подходящ момент
старт за започване на прегово-
ри за членство, защото в проти-
вен случай редица събития в
страната могат да доведат до
нежелани промени. Не са тайна
анализи, които сочат опасност
от федерализация или разпад.
В същото време последните
местни избори, спечелени бе-
запелационно от управляваща-
та партия на премиера Груев-
ски, показаха, че вече 20 общи-
ни са доминирани от албанци
като кметове, а в 35 общини от
общо 80 има общински съветни-
ци албанци. Повече от всякога.
Отделно са етническите
сблъсъци и често кървави про-
тиворечия.

Тук често се споменават ду-
мите на турския премиер Ердо-
ган, че

Турция ще помогне на
албанската общност

“ако трябва, и военно” и че “ал-
банците имат право на само-
определение и формиране на по-
голяма държава”, като “Македо-
ния е възможно да се разпадне
като държава, ако не се спазват
правата на албанците” (май 2012
г). В такава ситуация няма как да
не се стъпва на пръсти и всякак-
во заиграване в една или друга
посока може да предизвика не-

желателни последствия.
Прави впечатление, че по

доклада за Македония са вне-
сени 203 предложения за по-
правки. Само Турция е получа-
вала повече. Наистина има раз-
делителна линия между евроде-
путатите от западните страни,
които със своите поправки ся-
каш искат да стимулират жела-
ние за реформи в македонските
политици, а съседските на Ма-
кедония евродепутати се стара-
ят да защитават определени на-
ционални интереси, но всъщност
казват, че Скопие не е готово
за членство в ЕС. Защото спо-
ред тях има неизпълнени усло-
вия или пропуски в отстояване-
то на добросъседски отношения.
Точно в това направление
Брюксел по-скоро засича. Смя-
та, че това ще засили вътреш-
ните проблеми и напрежение и
казва, че двустранните въпроси
не трябва да бъдат препятствие
за започване на преговори. Не
само за името с Гърция, но и за
т.нар. “език на омразата” и
“кражбата на история” с Бълга-
рия. Както и за отношението към
гражданите с българско самосъ-
знание в Македония и тези с
български паспорти.

Някой да разбра нас какво
име на Македония ни устройва?
Последното предложение за
“Горна Република Македония”
как ни изглежда? Дали е гео-
графско с изгледи за бъдещи
териториални претенции? В
крайна сметка защо македонци-
те направиха тези паметници,
музеи, арки, и дори в деня на
отчитане на резултатите от ме-
стните избори в центъра на сто-
лицата бързаха да поставят нови
скулптури и на наши национал-
ни герои? Дали защото район
“Централен” на столицата ще
има нов кмет, различен?

Няма как да кажем, че са
глупави, недалновидни и се чу-
дят къде да харчат народна пара.
Защото мизерията и там е стег-
нала за гушите населението.

Безработицата и кризата са като
у нас, съпоставимо с броя на
населението. Корупцията и там е
велик проблем, а управляващи-
те използват познати лостове за
облагодетелстване.

Може би наистина има хляб в
идеята в тези двустранни споро-
ве да се включат ЕС под егидата
на ООН със специален предста-
вител, т.е. тристранен диалог, в
който при търсенето на решение
на проблемите да се включат и
съседите, за да “помогнат да се
реши въпросът с името чрез спо-
делено знание за общата исто-
рия и култура в региона”.

Всъщност започването на
преговори не е членство, а дълъг
път, който може на нас да ни
даде възможност да отстояваме
свои искания, които са в унисон
с доближаването на Македония
към европейските стандарти и с
нашите конкретизирани нацио-
нални интереси. Но сега казва-
ме, че македонците ни отнемат
историята и героите, т.е. правото
да бъдем народ, а те си създават
нация и т.нар. македонски език,
като посягат на нашето или
тълкуват едностранчиво истори-
ята, както направиха с филма
“Трето полувреме”. Попоски каз-
ва, че са били изненадани от не-
гативната реакция на България
относно даването на дата за кан-
дидатстване за членство на Ма-
кедония в ЕС, но имахме ли друг
ход в такава ситуация? Въпросът
е доколко той и управляващите в
момента в Скопие си дават смет-
ка колко тежат гаранциите им,
че нямат териториални претен-
ции към България, а в същото
време дипломатично-мъгляво
обясняват позицията си за т.нар.
македонско малцинство у нас.
Ние дали си даваме сметка, че
като мултиетническа и мултире-
лигиозна държава, останала в
плен на стари идеологеми, Ма-
кедония няма как да устои на
разпад без чужда опора, в това
число наша? Имаме ли интерес
от такъв вариант? Да не забра-

вяме, че ако отстоявахме стра-
тегически национални интере-
си, трябваше да намерим на-
чин да построим, дори за соб-
ствена сметка, коридор номер
8, защото магистралата Прищи-
на-Тирана се строи ударно и
явно няма финансови пробле-
ми. Така, както от Белград до
Атина през Скопие се стига
безпрепятствено.

Пътища за Европа много,
важното е да не ни заобикалят.
Все пак ние сме в ЕС. Наистина
географската ни позиция е пре-
димство, което явно не успяваме
да използваме. Често и под
външен натиск. Иначе сме
задължени не само в името на
стари каузи да настояваме за
спиране на посегателствата
върху нашата история и личнос-
тите в нея, да искаме учените от
двете страни да се съберат и
изяснят позициите, каквото и да
казват историчарите в Скопие по
въпроса, да се направи необхо-
димото за промяна на спорни
текстове в учебниците им пак по
история, в които има откровена
заблуда, и все в този дух. Ако
успеем да постигнем и честване
на общи празници и герои,
стъпка по стъпка, дипломатично
и без емоции, можем да
преглътнем паметниците на
наши исторически личности в
Скопие. Ами общи са, независи-
мо какво пише на тях, тактично
измислено, за да се избегнат
наши негативни реакции. Ако
намерим начин и у нас да изгра-
дим паметници на същите и дру-
ги наши герои, макар и не тол-
кова помпозни, просто няма да
има за какво да се дразним ня-
как на уж дребно.

Тези “дребни камъчета” оп-
ределено няма да обърнат кола-
та. Защото политиката в този
регион не е “за дребно” и често
е въпрос за оцеляване. А щом
външният министър Попоски каз-
ва, че филмът “Трето полувреме”
е просто любовна история, спо-
койно можем да го попитаме
дали не става въпрос за пари,
каквито слухове се носят сред
познавачи на подобни ситуации.

Важното е, че има диалог, че
хората от двете страни на грани-
цата си пътуват и най-вече се
подсмиват на разни недоразуме-
ния, които сътворяват местни
управници в името на кривораз-
брани интереси. На държавно
ниво с едно око трябва да се
гледа към населението. И в две-
те страни то е посочило пътя.
Другото може да се окаже про-
сто дим, след който с повече
търпение да станем практични
европейци, заедно. По Алеков-
ски, но не съвсем.

От стр. 9

Снимка БГНЕС
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 Наталия, вашата соб-
ствена дъщеря е завърши-
ла първи клас на едва 4-го-
дишна възраст?

- Да. Когато се роди дъще-
ря ми, ми беше много инте-
ресно да наблюдавам как се
развива детето, как усвоява
информацията. Картинки, кни-
ги, разговори - и се получи
така, че към 1 година и осем
месеца момиченцето знаеше
всичките букви. По-нататък -
още повече, всъщност напра-
вих експеримент със собстве-
ните си деца. Известно е, че
интелектуалният потенциал
на детето се формира до 6-
годишна възраст. При нас на
тази възраст е прието децата
само да се хранят. А моята
дъщеря на 2,5 години чете-
ше, а към 7-годишна възраст
вече беше завършила начал-
ното училище. Със сина беше
още по-лесно. Аз вече имах
опита от направените греш-
ки. На 7 години той отиде в
пети клас в частно училище.

 С други думи - вие мно-
го рано сте започнали да
учите децата си да четат
и пишат?

- Да. Но не така, както
правят това в училище. Там в
подготвителните класове
всички ученици първо пишат
буквите в квадратчета. Това
е много трудно, а е и вредно,
защото по-нататък затормо-
зява навиците при писането.
Измислих друг метод, който
е приемлив за малчуганите.

Направих игра за занятия
с малки деца, която наскоро
бе публикувана от едно от
издателствата. Комплектът
включва шаблон с печатни
букви и различни картички,
на които са написани думи и
буквите.

Избрах 60 думи с разли-
чен начин на прочитане. На
едната страна на картичката
е изобразена картинка на
това, което е написано. Де-
тето вече знае буквите, може
да прочете думата. Обръща-
ме картичката - там е кар-
тинката, а под нея са звез-
дички. Търсим картички със
звездички. На тях са буквите
от думата, която четем. Съби-
раме думата, обръщаме - а
там е илюстрация от приказ-
ка. Моята дъщеря, когато
беше на две годинки, много
обичаше тази игра.

 А в обикновено учили-
ще дъщеря ви ходила ли е?

- Когато беше 5-годишна,
я взеха в едно известно учи-
лище за талантливи деца.
Отидохме, започнахме да
учим там. Гледам, стоим на
едно място. След два месеца
такова обучение предложих
да направят на дъщеря ми
индивидуален план за заня-
тия. А на мен ми намекнаха:
не би било зле да си плати-
те. Учудих се: извинете, ама
за какво? На следващия ден
ми съобщиха, че вече не
учим там.

На 7-годишна възраст
дъщеря ми беше готова да
се учи в пети клас в обикно-
вено училище. Като отидх да
я записвам в едно училище,

Семейното образование е популярно в над 45 държави в
света. В САЩ е създаден Национален изследователски
институт за домашно образование, публикуват се списания.
Всяка година броят на “домашните ученици” в Съединените
щати се увеличава с 5-12 процента. В Европа семейното
образование е популярно в Австрия, Великобритания,
Унгария, Италия, Норвегия, Полша, Словакия, Словения,
Финландия, Франция, Чехия.

Защо все повече
родители искат
сами да обучават
децата си

Ирина ИВОЙЛОВА,
Сергей МИХЕЕВ

Според статистиката всяка година близо 100 хиляди
семейства в Русия започват да обучават децата си сами
вкъщи. Като цяло опит на семейно обучение са получили
вече над 1,5 милиона руснаци. И все по-често родителите
се отказват от традиционното училище в полза на семей-
ното образование.

Може ли на 4 години да се завърши първи клас?
Защо при записване на детето в училище питат за ръста
на бащата? Колко струва семейното обучение? За това
кореспондентът на “Российская газета” разговаря с
убедения противник на обикновеното училище, завърши-
лата педагогическия институт, кандидат на психологичес-
ките науки и автор на методиката за ранното развитие на
децата Наталия Бабич.

директорът ме попита: “Дете-
то ви колко е високо? А мъжът
ви? ...Не, в пети клас не мо-
жем да я вземем!”. Не беше
виждал очите на детето ми.
В крайна сметка ни се нало-
жи да сменим четири учили-
ща. На 15 години дъщеря ми
си получи дипломата за
средно образование.

 Нима никъде ни ви се
падна нито един добър учи-
тел?

да им е интересно да учат.
 А дъщеря ви как все

пак се е учила?
- Съвсем не лошо. След

училището записа математи-
ческия отдел във Висшата
школа по икономика и, между
другото, има два Кембриджки
сертификата по английски
език. Вярно е обаче, че нико-
га не е учила английски в
училище, винаги е учила този
език с частни учители.

 Излиза, че семейното
образование е много скъпо
нещо?

- Да, сравнимо е с разхо-
дите за частно училище. Обу-
чаването в частно училище
обаче не дава никакви гаран-

ции, че детото ще се чувства
там удобно. На седемгодиш-
на възраст синът ми отиде в
частно училище, в пети клас.
В крайна сметка още през
първата година там го наби-
ха. След това се разбра, че
детето неведнъж е било под-
лагано на различни издева-
телства. Когато Тимур навър-
ши 11 години, той напусна
училище. И аз за пореден път
взех инициативата в свои
ръце. Синът ми издържа ГИА
(Държавна окончателна ате-
стация - бел. прев.) за девети
клас с “отличен”. Всеки ден
при него идваха частни учи-

това е висок интелект, моти-
вация и креативност. Надаре-
ните по друг начин изпълня-
ват задачите, държат се на-
стандартно, те имат склон-
ност към класификация. Нада-
рените се характеризират с
невероятна концентрация на
вниманието, съсредоточеност
върху предмета, невъзмож-
ност да бъдат откъснати от
заниманията. Надареният
може да има моментална
мислителна реакция и неве-
роятна работоспособност.

 Случвало ли се е да
работите в обикновено учи-
лище?

Âòîðîêëàñíèöèòå íå ìîãàò
äà ðåøàâàò çàäà÷è, íå
ïîçíàâàò ñúñòàâà íà
÷èñëàòà, à íàé-âàæíîòî -
íå óìåÿò äà ãîâîðÿò è
ñâúðçàíî äà îôîðìÿò
ìèñúëòà ñè

‘
тели, сега той е на 14 години
и вече сам ходи при тях.

 Това са учители от
училище или вузовски педа-
гози?

- Различни. Търсих учите-
ли в специализираните сай-
тове в интернет. По литера-
тура например смених трима
учители. Едната ми се стори
неинтересна, другата беше
прекалено заета със себе си,
а третата ми хареса на 100
процента. Математиката му
преподава девойка, завър-
шила математическия факул-
тет в МГУ.

Аз самата, между друго-
то, също имам ученици, и
напоследък имам усещането,
че децата в училище не ги
учат нито да четат, нито да
смятат, нито да пишат. Вто-
рокласниците не могат да
решават задачи, не познават
състава на числата, а най-
важното - не умеят да гово-
рят и свързано да оформят
мисълта си.

 Талантливи деца сре-
щали ли сте?

- Разбира се! Те се забе-
лязват веднага. Надарените -

- Да, но аз имах един го-
лям недостатък: ходих само
при децата, за което бях кри-
тикувана от колегите. Сега,
за съжаление, учителите са
с много ниска квалификация.
Съгласна съм с тези, които
смятат, че в училище отиват
само хората, преминали дво-
ен негативен подбор. В край-
на сметка там отиват невина-
ги умни, невинаги образова-
ни и често агресивни хора.
Когато работих в катедрата
по психология на началните
класове, правих изследване,
което показа: 95 процента от
бъдещите учители в начал-
ните класове имат високо
ниво на агресивност. Бях
шокирана.

 Може би все пак на де-
тето ще му е психологиче-
ски по-добре да се обучава
в колектив, отколкото
вкъщи?

- Когато е само - знанията
са му по-дъблоки. Всички на-
около използват изтърканата
фраза “детето трябва през
цялото време да е в колек-
тив”. При това, фактът, че там
го “изравняват”, също се смя-
та за социализация. Само че
не знам кое е по-добро: да
оправяш счупено цвете или
да му дадеш първо да укреп-
не, а едва след това го про-
веряваш колко е здраво? До-
като детето не се е формира-
ло като личност, по-добре е
да се избягва враждебна сре-
да. Затова не смятам, че сме
загубили много, отказвайки
се от обикновеното училище.

‘

А КАК Е ПРИ ТЯХ?

Обучението у дома не е евтино, но е
по-полезно за децата, убедена е Наталия

Книгата на Бабич

Наталия Бабич със сина си Тимур

- Провървя ни едва сега,
когато намерихме училище,
в което се учи синът ни. Учи-
лищата ги сменяхме защото
не ми харесва случващото се
там. Не ми харесва, когато
навикват децата, когато в от-
говор на предложение да се
реши задача по два начина,
а не по един, както го изиск-
ва учебникът, дъщеря ми от-
говаряше: “Инициативата е
наказуема!”.

Спомням си как веднъж
се случи така, че от 28 души
17 в класа си се оказаха с
двойки за срока. Отидохме с
други родители при учители-
те. Питам: “Защо пишете тол-
кова много двойки? Двойка-
та е стимул на външната мо-
тивация, а не на вътрешна-
та”. Един такъв премъдър
учител ми отговори: “Може
пък да им дойде умът в гла-
вата”. Ами ако не дойде?
Учителите си мислят, че
може ето така - раз и ги по-
строяваш в редичка, караш
ги насила. Смятат, че децата
трябва да учат. Учителят
трябва да направи така, че

Повече няма да
отида на училище
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 Г-н Милошевич, какво
е състоянието на хърват-
ската икономика и финан-
си в момента?

- На този въпрос бих от-
говорил еднозначно - мно-
го обезпокоително. През
2011 г. ръстът на хърватска-
та икономика беше 0,0% и
нарастването на безработи-
цата беше спряно. С идва-
нето на новото правителст-
во увеличаването на ДДС
(ДДС в Хърватска е 25%),
ретроактивното търсене на
данъчни задължения (кое-
то междувременно беше
обявено като противокон-
ституционно от Конституци-
онния съд на Хърватска),
появата на нови 60 000 без-
работни и др. представляват
един ужасяващ показател.
Новото правителство беше
планирало 2% ръст на БВП
през 2012 г., но още сега, в
началото на април, държав-
ният бюджет беше преразг-
ледан и ръстът е намален
на 0,7 процента. Чуждест-
ранните инвестиции се на-
мират на критично ниво,
намаляват се и заплатите
на държавните служители.

ХДЗ:

Опозицията в Хърватска
не вдига бяло знаме
Правителството не е наясно как да реализира
потенциала на страната ни, твърдят
Домагой Милошевич и Андрея Пленкович

Интервю на
Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

правителство, но същевре-
менно не е предложило друг
заместващ го документ.
Главната цел в тази насока
трябва да бъде целогоди-
шен туристически сезон, а
не само залагането на лет-
ния морски туризъм. На
следващо място трябва да се
обърне специално внимание
на селското стопанство и
хранително-вкусовия сектор.
Хърватска е производител
на храни, но сега се превръ-
ща постепенно във вносител.
В тази връзка е крайно вре-
ме да се започне изпълне-
нието на строителството на
напоителния канал Дунав -
Сава, което ще даде
възможност за мелиорации
на огромни масиви земедел-
ска земя в Източна Славо-
ния, а така ще се повиши и

икономически аспект, а не
само към страните от ЕС, и
да се отвори напълно към
всички инвеститори от Из-
ток и Запад, независимо от
коя страна идват те.

 Как са решени едни
от основните външноико-
номически проблеми - със
Словения и Люблянската
банка, с Унгария и случа-
ят МОЛ - ИНА, с изгражда-
нето на LNG-терминал на
пристанището в Омишал?

- За съжаление и тук
нещата не са розови. Про-
блемът с Люблянската бан-
ка е решен привидно само
политически във връзка със
скорошното членство на
Хърватска в ЕС. Но от ико-
номическа и финансова точ-
ка проблемът е просто за-
мразен и е въпрос на време

Домагой Милошевич - депутат от Хърватската демократична
общност (ХДЗ) и бивш заместник-министър за инвестициите в

Министерството на икономиката на Хърватска

От икономическите отрасли
ръст бележи единствено
туризмът.

И все пак трябва да под-
чертая, че положението не
е катастрофално. Катастро-
фално е правителството, ко-
ето не е наясно как да мате-
риализира потенциала на
страната ни. Тук бих искал
да акцентирам върху някои
неща. На първо място това е
геостратегическото положе-
ние на Хърватска. То трябва
да се използва сега или
после ще е твърде късно. На
второ място е хърватският ту-
ризъм, но административни-
те пречки за инвестиции в
него са огромни и трябва да
се предприемат спешни за-
конодателни промени в тази
насока. Сегашното прави-
телство е прекратило прила-
гането на Акционния план
за туризма на предишното

производството на земедел-
ска продукция от тази “жит-
ница на Хърватска”. Настоя-
щето правителство няма
икономическа стратегия и
води стихийна политика в
тази насока. Липсва наслед-
ственост в икономическите
приоритети. Също така на
всички нива администраци-
ята е настроена антииконо-
мически и създава всевъз-
можни спънки на икономи-
ческите субекти в страната
и от чужбина.

Трябва да отбележа и
един важен факт - Хърват-
ска не е страна със свръхви-
соки дългове. Задлъжня-
лостта на страната е в рам-
ките на критериите от Маа-
стрихт и това лесно може
да се провери. Но за да не
се задълбочава този про-
цес, страната ни трябва да
се ориентира глобално в

Андрея Пленкович - депутат от ХДЗ и бивш държавен секретар
на правителството на Хърватска

мат сериозни стъпки в про-
цесите на мениджмънт на
държавните предприятия.

 Г-н Пленкович, къде
се намира понастоящем
ХДЗ на политическата
сцена в страната ви?

- ХДЗ е най-голямата по-
литическа партия в Хърват-
ска и е управлявала стра-
ната повече от 18 години.
Ние заемаме политическо-
то пространство дясно -
център. За огромно съжале-
ние скандалът с бившия
премиер Иво Санадер (Са-
надер в момента е осъден
по две от четирите дела за
корупция, които се водят
срещу него, и е в затвора)
за корупционни схеми ока-

Õúðâàòñêà ïîä
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ðåàëèçèðà ñâîèòå
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кога дебатът ще се разгори
отново между Любляна и
Загреб. По отношение на
случая ИНА - МОЛ все още
се чака съдебно решение.
Формално ИНА е с 44%
държавно участие, а МОЛ
все още не е започнал с
подписаната следпривати-
зационна програма. Дали и
тези 44% ще се продават, е
решение на правителство-
то, но според мен сега тряб-
ва да се изчака с този при-
ватизационен процес. Чис-
то математически МОЛ не е
прехвърлил 50% собстве-
ност в ИНА и няма пълното
право да решава за съдба-
та на компанията. Във
връзка с терминала в Оми-
шал смятам, че дори пре-
миерът Миланович не е
наясно какво се случва.
Преди пет месеца хърват-
ска държавна делегация
посети Катар и разговаря
по този въпрос, но до мо-
мента няма никакви кон-
кретни стъпки. Тук е място-
то категорично да заявя, че
ХДЗ е против Бюджет 2013
да бъде спасяван чрез про-
дажбата на най-голямата
застрахователна компания
“Кроация осигуране” и
“Хърватска пощенска бан-
ка”. Тези две държавни
предприятия са стратегиче-
ски финансови блага и мо-
ментът не е подходящ, за
да бъдат раздържавени за
жълти стотинки. Бюджетът
може да се стабилиза един-
ствено с намаляване на
данъците и много по-раз-
лично отношение към инве-
ститорите и предприемачи-
те. Трябва да се извърши и
спешна реорганизация на
администрацията и законо-
дателната база в тази насо-
ка, както и да се предприе-

Ñòðàíàòà íè òðÿáâà
äà ñå îðèåíòèðà
ãëîáàëíî â
èêîíîìè÷åñêè àñïåêò,
à íå ñàìî êúì
ñòðàíèòå îò ÅÑ

за пагубно влияние върху
авторитета на партията и
закономерно паднахме от
власт на последните избо-
ри. Но същевременно Хър-
ватска под управлението на
ХДЗ реализира своите два
стратегически приоритета -
членство в НАТО и ЕС. Трбя-
ва да подчертая, че предиз-
борната кампания за евро-
депутати бе манипулирана.
Медийното пространство на
правителството неправо-
мерно беше използвано за
агитация за правителстве-
ните кандидати.

 Кои ще са вашите ос-
новни партньори в ЕС и на
кои страни основно ще
разчитате за подкрепа?

- Безспорно нашите ос-

новни партньори ще са Ун-
гария, Словения и Италия.
Що се касае до региона на
Западните Балкани, имаме
да решаваме сериозни
въпроси със Сърбия - в Хага
отпреди две години е започ-
нало срещупосочно дело за
геноцид и този въпрос тряб-
ва да получи своето реше-
ние колкото се може по-ско-
ро. Също така сме загриже-
ни за положението на
хърватското малцинство в
Сърбия, което за разлика от
сръбското в Хърватска няма
свои представители в орга-
ните на законодателната,
изпълнителната и местната
власт. Тук е мястото да при-
помня, че по времето на

ХДЗ сръбското малцинство
дори имаше свой вицепре-
миер в правителството
(Слободан Узелац - бел.
ред.). Във връзка с БиХ
трябва да подчертая, че
отношенията ни със Сарае-
во са от изключителна важ-
ност поради хърватския
конститутивен народ там и
БиХ е и ще продължи да
бъде наш политически при-
оритет. Дунавската страте-
гия е мост и инструмент за
задълбочаването и развити-
ето не само на политичес-
ките, а и на икономически-
те отношения между наша-
та страна и България, къде-
то няма нито един открит
въпрос в двустранен или
международен аспект.

‘
‘
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Позиция
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Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Н
е съм го из-
мислил аз. Та-
ка се шегува-
ха навремето,
но беше пак

за същото МВР. Даже
не помня кой беше ми-
нистър по ония години.
При всички случаи
Цецо Цветанов тогава е
бил физкултурник-от-
личник в училището,
което е завършил, а кравата Милка още не я
даваха по телевизора.

Та тъй - биещото сърце на Партията се
появи отново. Даже се чу! Здрав, чист звук,
както е редно за едно СРС. Кой как пикае,
кой как си гледа рейтинга, кой прокурор се
жалва, че иска нова длъжност, да не говорим
за една друга личност, дето си мажела филии
в кухнята, за която Минчо Спасов отказа да
каже коя е, макар че знаел, моля ви се... Ма
то голяма навалица било в Банкя. Дето се
вика, още не се е събудил Бойко Борисов и те
вече го напълзяли - министри, депутати, раз-
ни тайнствени лица. И всичките накичени със
СРС-та като коледни елхи. А той, милият, си
гледа рейтинга. И то преди да закуси. Напра-
во на маймуни ни обърнаха, дето казал на
Алеко Ганю Сомов от казанлъшкото село
Енина. Ми прав е президентът Плевнелиев,
като се оплака, че му омръзнало от СРС-та.
Щото, както е тръгнало, виж, че и на него му
лепнат една жица. И тогава?! Ах, тогава, как-
то пее Богдана Карадочева - до всяко едно
същество застане по още едно...

Но, млъкни сърце! Че не се знае кой ни
слуша...

Братя и сестри, драги съотечественици, не-
щата излизат извън контрол! Вчера същият
този Минчо Спасов каза по телевизора, че
Бойко и Цецо трябва да напуснат политиката,
като преди това напуснат светлите редици на
партията ГЕРБ. И оная симпатяга Лора Кру-
мова съвсем наивно запита тогава кой ще
оглави ГЕРБ, а той тръсна едно: Искра Фидо-
сова - била с голяма тежест!

Срам не срам, ще си призная - направо
загубих съзнание! Ами как няма да загубя об-
раз и подобие!? Искра Фидосова, представя-
те ли си!?! Абе, от тая менажерия ГЕРБ няма
оттърване. Те имат хора за всичко, бе! И го-
тов отговор за всичко. Като в онзи виц, дето
руснакът хвалил руските автомобили и на
всички марки американецът подхвърлял само
едно: ама колко харчи? Накрая нашият се
ядосал и му тръснал: А вие що биете негрите,
а!?

Тъй! Попаднахме в ситуация, дето викал
онзи нашенец: синджирът си идва, козата я
няма!

Страх тресе държавата, а те ни вдъхват
вяра в лъжата, че страхът е здравословен.
Бил нужен за оцеляването... Да, ама то не е
така - страхът е преддверието на смъртта.
Защо ни бутат по този стръмен улей, не виж-
дат ли, че и ние сме хора?! Чак не ми се
вярва, че живея сред хора, струва ми се, че
сънувам, но изглежда съм попаднал във все-
обща халюцинация. Нали се сещате - има
едни сънища, от които няма оттърване,
въртиш се, обръщаш се, мачкаш възглавни-
цата, а сънят все е същия, и то обикновено
кошмар. И си повтаряш: Защо ме мъчиш, Гос-
поди, светец ли ще ме правиш?! Ако е така,
то излиза, че ние сме народ от светци. Мъче-
ници не на вярата, а на простотията на едни
хора, които дори не искаме да заплюем. Като
някакви средновековни благородници дава-
ме последната си монета на палача, който
ще ни посече на дръвника.

Да се чудиш защо го правим! Вместо да
грабнем топора от ръцете им и да се
развъртим из градското позорище. Защото
самата ни страна се превърна в позорище, из
което ние се лутаме уморени и отчаяни. А
палачите ни си мерят СРС-тата!

Не е забавно! Жалко е! Не за това е създа-
ден човешкият живот. Трябва да има и друг
смисъл в нашето съществуване. Иначе е без-
смислено да се гледаме с онези, които ни
смятат за рая и ни поучават с подофицерски
лафове. Най-малкото защото аз или ти, лю-
безни читателю, в никакъв случай не сме по-
глупави от тези мушмуроци, дето се мислят за
“голямото добро утро”.

Нищо, че са биещото сърце на Партията.
Ние умеем да понасяме удари. До едно

време!
Такива работи...

МВР - биещото
сърце на

Партията!

Е, каква стана тя? Бойко го мис-
лехме за Батман, дори добронаме-
рени карикатуристи го рисуваха така
- лети в пространството, разперил
черното си кожено палто, а то...
Оказа се, че Батманът, истинският,
се е маскирал като безобидния...
Станишев. Шашмата обаче е разкри-
та. На Бойко такива не минават. No
passaran! Разговорът му с Миро
Найденов и Кокинов, в който се изяс-
нява кой от прокурорите е педерас
(правописът отразява точно записа)
и кой журналист е капут (извинявам
се, но е редно да се придържаме
към оригинала), наистина се е състо-
ял, потвърждава лично Бойко Бори-
сов, като уточнява, че е бил май в
резиденцията в Бояна. И кой е орга-
низирал това демонично дело: все-
силният Батман Станишев. Негова
пъклена реализация са “паралелни
на МВР структури, които работят и
подслушват”(цитат). Пред демонич-
ния му гений се е оказал безсилен
дори Цветанов. Той, който строши
гръбнака на организираната пре-
стъпност, който разкри убийците на
новородени, маскирали се като ле-
кари, който се превърна в любим
партньор на специалните служби на
САЩ, Германия, Англия, Израел и
т.н. Та този супер вътрешен ми-
нистър се оказа обаче безсилен
пред паралелните на МВР структу-
ри, създадени от Станишев и &.

Но въпреки този провал на лице-
то собственик на ГЕРБ (формулата е
пак на Борисов и нямаме причини
да се съмняваме в достоверността
й), той, бившият премиер и настоящ
раздавач на автографи по гербер-
ските хепънинги, не пропусна да
потвърди пълното си доверие в бив-
шето си вице. “Вярвам на Цветанов,
че не е правил такова нещо (систе-
ма за глобално подслушване -
бел.а.), защото ми се закле в децата
си.”

Ами това със заклеването в де-
цата се разраства в епидемия. Пре-
ди месец в едно вестникарско ин-
тервю ревностно и многократно се
кле в децата си и дипломатът Геор-
ги Юруков. Кле се, че никога не е
имал нищо общо с разузнавателни-
те служби. Намериха се обаче ехид-
ни люде, които на страниците на
ДУМА му напомниха как са го учили
да залага и изземва материали от
тайници, какво е било менюто в спе-
циалната школа за военни разузна-

Клетвите като
епидемия

Константин
ИВАНОВ

„Шефа” засега заявява, че вярва на Цветанов,
но кредитът на доверие е на изчерпване

вачи в тих московски квартал и дори
как се е лекувал с жълт кантарион
от някакво стомашно заболяване. До
ден-днешен в ДУМА не се е получи-
ло опровержение от г-н Юруков и се
надявам, че децата му, в които така
ревностно се кле, са, въпреки лъжи-
те му, живи и здрави.

Та ето сега и Цветанов - и той се
клел в децата си, че са лъжа при-
казките, инспирирани пак от Батман
Станишев, за тоталното подслушва-
не на стойност 100 млн. годишно. Че
такива ченгеджийски похвати са
чужди на натюрела му на грижовен
баща и примерен зет, възнаграден
за тази примерност с няколко апар-
тамента от любяща го тъща.

И щем не щем пак опираме до
терзанието на агностиците, по-кон-
кретно до невъзможността да се
отговори с категоричност на въпро-
са за съществуването на Бог. И като
последица от неопределеността на
агностицизма за такива кълнящи се
като Юруков и Цветанов - дали пък
е съвсем безопасно току-така да
залагаш живота на децата си, без
да си съвсем сигурен в собствената
си искреност. Мисълта си ще изясня,
отваряйки една голяма скоба от вече
далечното минало - средата на 80-
те от миналия век. Тогава бях малко
нещо началник в радиото, редакци-
ята разполагаше със служебен ав-
томобил и един петък шофьорът
Божил ми предложи да пусне заяв-
ка за пътен лист за съботата, та “да
вземем жените и малко да се пораз-
ходим в околностите на София”. Ре-
чено-сторено, подкара Божил жигу-
лито и “случайно” се озовахме при
манастира “Свети Йоаким и Ана”
край софийското с. Бистрица (да,

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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същото, на Бистришките тигри). Са-
мият Божил е бистришки шоп, но и
аз съм шоп, малко по-северозапа-
ден от него, и ми беше ясна целта
на експедицията. Божил имаше про-
блем, искаше второ дете, но калъпът
се беше нещо развалил и целта му
беше жена му да се консултира с
моята, която е лекарка. Вървят те
двете напред към манастира и се
консултират, а Божил ми обяснява,
че бил чувал, че в този манастир
имало много интересни икони. На
което, като по-северозападен шоп,
му казах: “Божиле, ние с партията
(тогава беше една - БКП) сме добре.
Но е хубаво да сме добре и с Гос-
под, защото не се знае кой, кога и
за какво ще ни потрябва, така че да
запалим по свещ пред иконата на
родителите на Богородица Йоаким
и Ана.” И, о, чудо, след няма и годи-
на на Божил му се роди дъщеричка.

Така че Цветанов, Юруков и по-
следователи! Имайте все пак едно
на ум за съществуването на бога,
когато се кълнете в децата си! Вяр-
но е, че Господ си има наместник на
Земята, който свойски го нарича
“Шефа” и който засега заявява, че
вярва на клетвите на Цветанов в
децата му, но имаме усещането, че
кредитът на доверие е на изчерпва-
не. Особено ако Батман Станишев
пусне в медийното пространство още
някоя велзевулска флашка. И май не
е толкова далеч времето, когато още
по-северозападният банкински шоп
Борисов току-виж демонстрирал
верността на поговорката, че “на
турчина достлукът (приятелството)
му е на коляното”. Т.е. изправи ли
се, и приятелството отиде, та се не
видя. Защо пък само на турчина?

Заслужена справедливост
ак ли не
наричаха, как
ли не обижда-
ха герберски-
те политици

К
Петра ТАШЕВА

възрастното поколе-
ние. Заклеймено беше
като “лош материал”.
В какви ли не грехове
го обвиняваха: то
изяло парите за пови-
шаване на ниските
заплати, то е виновно
за всичко у нас.
Трудовите хора на
България изнесоха
всичко на  раменете
си. Те и днес
продължават да се
трудят. И те все про-

щават - на синове,
дъщери и внуци,
защото виждат и
знаят, че и на млади-
те днес не им е лесно.
Всички кандидати за
власт трябва добре да
знаят, че идва време-
то, когато възрастните
ще кажат своята дума
кой ще управлява у
нас. Защото няма как
в едно общество да се
разчита само на
младите, на тези,
които често отказват
да отидат до изборни-
те пунктове - било от
отвращение, от асоци-
алности, от нехайство,
било заради това, че
им казват, че “всички

са маскари”. Гласове-
те на възрастните ще
решат изборите. Зре-
лите люде не са
свикнали някой друг
да поема вместо тях
отговорността. Те
знаят, че не бива да
се оттеглят тогава,
когато се определя
бъдещето. Когато
трябва разумно и
съвестно да бъдат
посочени най-способ-
ните и най-подходящи-
те. Затова тези, които
обвиняваха, обиждаха,
пренебрегваха и
отричаха възрастните,
сега ще получат
заслужено “призна-
ние”. Не, това не е

закана. Това е заслу-
жена справедливост.
Не бива да се търпи
безропотно тогава,
когато народът е
поведен по неправил-
ни пътища. Не бива
безучастно да се
гледа отстрани, кога-
то хората изнемогват,
когато няма къде да
работят подготвени и
способни специалис-
ти, когато децата ни
бягат зад граница.
Не бива да се проявя-
ва бездушие тогава,
когато затъваме в
мизерия, а на наш
гръб богатеят хора
без морал и без
заслуги.
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На фокус

ГЕРБ напълни
пенсионната
лодка с вода
Драма през 2060 г. - 100 работещи
ще изхранват 99 пенсионери

“Пенсиите са ниски, защото
пенсионерите са вече повече от
работещите в страната. Всички
предни правителства преди
ГЕРБ работиха да изгонят мла-
дите хора от България, вместо
те да останат да работят тук и
да плащат осигуровки, които да
отиват за повишаването на пен-
сиите на възрастните хора”. До
това “мъдро” прозрение стигна
предизборно кандидат за депу-
тат на ГЕРБ и бивш заместник
на финансовия гений Симеон
Дянков. В пълен унисон с позна-
тата максима: ако не можеш да
свършиш нещо, търсиш причи-
на. А поразиите, които управле-
нието на ГЕРБ нанесе на пен-
сионната ни система, ще има да
ни тровят дълго. Защото всяко
разклащане в тази особено чув-
ствителна сфера пълни лодката
с вода.

Противно на мнението на
много наши водещи експерти,
както и на европейски капаци-
тети по реформите в пенсион-
ната сфера, промените да ста-
ват плавно, кабинетът “Борисов”
предприе едностранчива наме-
са в Кодекса за социално осигу-
ряване, след като едно говоре-
ше вечер, съвсем друго - сутрин.
За да отчете, че в “пълно съот-
ветствие с препоръката за уско-
ряване на реформите в пенси-
онната система са последните
промени в Кодекса за социално
осигуряване, в сила от 1 януари
2012 г.” Да припомним - с про-
мените  увеличението на пен-
сионната възраст започва от
2012 г. вместо от 2021 г. с по 4

месеца всяка година, за двата
пола и за всички категории труд,
до достигане на 65 години за
мъжете в 2017 г. и 63 години за
жените в 2020 г. Увеличава се
еднократно с 2 години (от 25 на
27 г.), считано от 1 януари 2012
г., и общият осигурителен стаж,
който е необходим, за да могат
да придобият право на пенсия
военнослужещите; повишават се
минималните осигурителни пра-
гове по основните икономичес-
ки дейности и групи професии
средно с 6,9% през 2012 г. в
сравнение с 2011 г. Съкратен бе
и периодът на реформата - ще
продължи до 2020 г., вместо до
2026 г.

Драматично намаление
на работещите

българи и рязко увеличение на
пенсионерите очаква страната
ни в следващите години. В мо-
мента 100 осигурени изхранват
79 представители на третата
възраст. След 2020 г. това съот-
ношение ще става все по-не-
благоприятно, за да достигне
100 към 98,6 през 2060 г.

За сравнение - по данни на
Националния осигурителен ин-
ститут през 2010 г. т.нар. коефи-
циент на зависимост е бил 78, а

три години преди това не е над-
вишавал 77,5.

Мрачната прогноза за по-
близкото и по-далечно бъдеще
е записана в подготвен от фи-
нансовото министерство доку-
мент, озаглавен Проект на кон-
вергентна програма на Бълга-
рия за периода 2013-2016 г.
Специален раздел в него е по-
светен на дългосрочните бюд-
жетни перспективи, включител-
но въздействието от застарява-
нето на населението върху
държавното обществено осигу-
ряване.

За 2013 г. се предвижда раз-
ходите за пенсии да са малко
над 7,852 млрд. лв., а за 2014-а
- близо 8,159 млрд. лв. Според
прогнозите в документа сумата
ще скочи до 12,318 млрд. лв.
през 2030 г.

От 2014 г. насетне пенсиите
ще се повишават ежегодно само
с процента на инфлацията за
предходната година, предвиж-
да документът. Според очаква-
нията на финансовото министер-
ство тя ще бъде 1,8% през 2013
г., 2,7% - през 2014-а, 2,6% -
през 2015-а и 2016-а.

Така на практика държавата
абдикира от прилагането на
т.нар. златно швейцарско пра-
вило, което предвижда ежегод-

на индексация с 50% от ръста
на инфлацията и 50% от ръста
на средния осигурителен доход
за предходната година. В доку-
мента официално се признава,
че така

държавата пести от
разходите за пенсии

В края на 2012 г. те са 9,3%
от БВП. Заради осъвременява-
нето с инфлацията се предвиж-
да да паднат до 7,95% към 2030
г. Освен това пенсията ще е все
по-малък процент от получава-
ната от човека заплата. Сега тя
е средно 45% от нея. През 2015
г. ще падне под 44%, 2020-а -
под 40%, а 2060 г. - под 36%.

Така Дянков и сие си “върза-
ха гащите” с любимото им ико-
номисване на пари от хората,
все едно, че ще векуват начело
на властта.

Към 31 декември 2012 г. на-
селението на България е 7 282
041 души, с 45 183 души по-
малко, отколкото в края на 2011
г. Почти всеки пети жител е на
65 години или по-възрастен, а
България е сред петте страни в
Европейския съюз с най-много
възрастни хора (19,2%).

В свой анализ Българската
стопанска камара отбелязва, че
през 2001 г. пенсионерите, на-
брали  нужния стаж и възраст за
пенсия, са били 1 879 381, през
2012 г. те намаляват на 1 592
009. Голяма част от това нама-
ление е в резултат на въведени-
те нови изисквания за стаж и
възраст, които попречиха на
много хора да се пенсионират.
И на “естествения подбор”, ко-
гато възрастните не успяват да
се порадват на пенсията си по-
дълго заради по-краткия живот
на българина и невъзможността
му да се лекува адекватно.

Пенсиите поради инвалид-
ност и заболяване обаче растат
непрекъснато и достигат до 40
на сто от всички нови пенсии, а
средствата за тях се пресмятат
до 1,2 млрд. лв. Тези пенсии
през 2001 г. са 216 371, а през
2012 г. вече са 438 968. Раз-
мерът на парите за пенсии по
инвалидизация и общо заболя-
ване през 2009 г. е 187,32 лв.,
но през м.г. намалява на 174,42
лв. Въпреки очакванията на
ГЕРБ за повече приходи в НОИ
с повишените осигурителни
вноски, реалността разби на пух
и прах тези очаквания, които
бяха сметки без кръчмар. Циф-
рите сочат, че приходите в НОИ
като трансфери от бюджета на-
растват от близо 2,237 млрд. лв.
през 2008 г. на над 4 млрд. лв.
през 2012 г. В същото време
приходите от осигурителни вно-
ски се топят от 4,2 млрд. лв. пред
2008 г. на около 3,833 млрд. лв.

Когато през 2011 г. увеличи

Ева КОСТОВА

вноската за пенсия с 1,8 на сто,
ГЕРБ очакваше 372 млн. лв. по-
вече в НОИ, само че се получи-
ха едва 286,5 млн. лв. Вижда се
и с просто око, че няма как това
увеличение да донесе огромни-
те приходи, с които трябва да се
покрият щедрите обещания.

Бившият премиер Бойко Бо-
рисов обясни, че пенсионерите
“са изяли” фискалния резерв, а
заместникът му Цветан Цвета-
нов го допълни с друга глупост:
виновник за ниските доходи на
възрастните са българите зад
граница. После витиевато
извъртя следната мъдрост, за да
илюстрира как се живее със 140
лв. пенсия, след като прагът на
бедност е 241 лв.: “Знаете ли,
че много от тези български
граждани, които са в малките
населени места и които обез-
людяха, и беше ликвидирана
цялата икономика, която е има-
ла, или всичко, което е било като
поминък за съответното местно
население, и съотношението на
работещи - пенсионери диаме-
трално е променено...” Той обяс-
ни още, че не могат “да извадят”
кредити и да раздадат по-висо-
ки пенсии, защото тези пари
реално ще бъдат изхарчени, без
да има ефект.

След три години и половина
замразяване на парите за възра-
стните дойде Великден точно на
1 април, когато взеха по има-
няма от 7 до 22 лева над досе-
гашните си пенсии. Това обаче
не попречи на шефа на НОИ да
отчете с гордост, че ако до 1
април пенсионерите, които са
получавали пенсии до 200 лева,
са били 826 253 души или 37 на
сто от общия брой на всички
пенсионери, то след 1 април
този брой намалява на 674 123
пенсионери или 30,2 на сто. По
друг начин казано, след 1 ап-
рил около 70 на сто от пенсио-
нерите ще получават доход от
пенсии над 200 лева. Нещо,
което накара социалното ведом-
ство да търси начин да “неутра-
лизира” някак мижавото увели-
чение, което рискува да лиши
от помощи за топло много от
нуждаещите се целеви групи со-
циално слаби.

Заради

тотален геноцид

над пенсионерите. Асоциация-
та на пенсионерите е внесла
първия колективен иск срещу
България в Европейския съд в
Люксембург, съобщи столичен
всекидневник. Идеята е на жур-
налистката Венелина Попова -
един от инициаторите на иска,
която от години води безуспеш-
ни битки с институциите за
обвързване на минималните
пари за старост с прага на
бедност.

Българската държава е антисоциална държава, коментира специ-
ално за ДУМА колежката от Радио Стара Загора. Фактите са
прости, но неоспорими. Около 830 хил. хора от третата възраст
получават пенсии до 200 лв., от тях около 700 хил. са с минимал-
ната пенсия за старост и прослужени години - 145 лв. Дори и с
увеличението от април т.г. размерът на тези пенсии не може да
достигне определения официално праг на бедност от 241 лв.
Което фактически означава, че държавата, от една страна, при-
знава институционално, че да се съществува със средства по-
малко от прага на бедност не е възможно, от друга - чрез осигу-
рителната система определя пенсии, които са под официалната
линия на бедност. Че държавата ни е антисоциална, показват и
данни на Евростат, според които България отделя едва 17,3% от
БВП за социална защита при средно 26,9 на сто за страните от
ЕС. По този показател сме на последно място както в клуба на

богатите, така и на новоприсъединените към общността държави. И докато останалите
в годините на кризата са увеличили тези разходи, то у нас са намалели. Затова
правителството на Бойко Борисов ще остане в историята ни като кабинетът с най-
ниска, да не кажа нулева, социална чувствителност.
Заведохме заедно с адвокат Александър Желязков и от името на Асоциацията на
пенсионерите в България, регистрирана в Стара Загора, иск срещу държавата в
Европейския съд в Люксембург, водени от ясното съзнание, че друг път няма. Иска-
ме от Европейския съд, първо, да признае противоречие на българската осигурителна
система, на Кодекса за социално осигуряване и на неговата методика за определяне
размера на пенсията в тази част, която допуска пенсия под прага на бедност, като
противоречащи на Европейската социална харта и собствената ни Конституция. Иска-
ме да бъде открита наказателна процедура срещу РБългария за задължаване да
приведе законодателството си в съответствие с това на страните членки и на самата
общност. Ако все пак Европейският съд не допусне нашия иск, имаме и още един
шанс - да сезираме ЕК с настояване тя да открие процедура срещу България.

ВЕНЕЛИНА ПОПОВА:
БЪЛГАРИЯ Е
АНТИСОЦИАЛНА ДЪРЖАВА

Снимки Мариета ТОМОВА
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нес ще бъде слънчево, с купеста облач-
ност след обяд над планините. Минимални-
те температури ще бъдат между 11 и 16o, в
София - около 12o. Максималните темпера-

тури ще останат високи за сезона - между 27 и
32o, в София - около 28o. По-ниски ще остават
дневните температури по морския бряг - между
18 и 26o. Атмосферното налягане ще бъде по-висо-
ко от средното за месеца и през деня ще бъде
без съществена промяна.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.49780

GBP
2.85627

CHF
1.26780

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Във вторник и сряда времето ще остане безВъв вторник и сряда времето ще остане безВъв вторник и сряда времето ще остане безВъв вторник и сряда времето ще остане безВъв вторник и сряда времето ще остане без
съществена промяна - слънчево, с временнисъществена промяна - слънчево, с временнисъществена промяна - слънчево, с временнисъществена промяна - слънчево, с временнисъществена промяна - слънчево, с временни
заоблачавания на отделни места. Минималнитезаоблачавания на отделни места. Минималнитезаоблачавания на отделни места. Минималнитезаоблачавания на отделни места. Минималнитезаоблачавания на отделни места. Минималните
температури ще бъдат около 13температури ще бъдат около 13температури ще бъдат около 13температури ще бъдат около 13температури ще бъдат около 13o, а максимал-, а максимал-, а максимал-, а максимал-, а максимал-
ните - между 29 и 30ните - между 29 и 30ните - между 29 и 30ните - между 29 и 30ните - между 29 и 30o, на отделни места - до, на отделни места - до, на отделни места - до, на отделни места - до, на отделни места - до
3232323232o. Продължителността на деня вече ще. Продължителността на деня вече ще. Продължителността на деня вече ще. Продължителността на деня вече ще. Продължителността на деня вече ще
надхвърли 14 часа.надхвърли 14 часа.надхвърли 14 часа.надхвърли 14 часа.надхвърли 14 часа.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

26°/30°26°/30°26°/30°26°/30°26°/30°

30       1
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

25°/32°25°/32°25°/32°25°/32°25°/32°

“≈À≈÷
—Ô‡Á‚‡ÈÚÂ ‰Ó·-
Ëˇ ÚÓÌ Ë ÒÂ ÔÓ-
„ËÊÂÚÂ Á‡ ‚ÒË˜-
ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ‚Ë Í‡‡

Œ¬≈Õ
Œ„‡ÌË˜ÂÚÂ Ó·-
˘Û‚‡ÌËˇÚ‡ ‰ÌÂÒ
Ë ÒÂ Ò˙ÒÂ‰ÓÚÓ-
˜ÂÚÂ ‚˙ıÛ ‚‡Ê-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬˙ÁÍ‡Ú‡ ‚Ë Ò
ÌˇÍÓ„Ó ˘Â ÒÂ
Á‡‰˙Î·Ó˜Ë, ÌÓ
·˙‰ÂÚÂ ËÒÍÂÌË

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡
ÒÂ Ó·‡‰ˇÚ ıÓ-
ÌË˜ÌË ·ÓÎÂÊÍË Ë
ÚÓ‚‡ ‰‡ ÓÚÌÂÏÂ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÒÂ ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡-
ÚÂ Û‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓÂÌË.
ƒÂÌˇÚ ÌÂ Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘ Á‡ ÌÓ‚Ë Ì‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬˙ÔÓÒË ÓÚ Ô‡‚ÂÌ
ËÎË ‡‰ÏËÌËÒÚ‡-
ÚË‚ÂÌ ı‡‡ÍÚÂ ˘Â
‚Ë Ò·ÎËÊ‡Ú Ò Ìˇ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬˙ÔÂÍË ÒÔÂˆË-
ÙËÍ‡Ú‡ Ì‡ ÂÌÂ-
„ËËÚÂ ‰ÌÂÒ Ë ‡Ì-
„‡ÊË‡ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡ ‚Ë ˘Â
ÒÚ‡Ì‡Ú ÔÓ-ÛÒÔÂ¯-
ÌË, ‡ÍÓ „Ë ÒËÌ-
ıÓÌËÁË‡ÚÂ Ò

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
”ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ‚Á‡-
ËÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ Ë
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ ÏÓ-
„‡Ú ‰‡ ‚Ë Ò˙Á‰‡-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¿ÍÓ ÌÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ-
‚‡ÚÂ ÒËÎÌË ‚
‡„ÛÏÂÌÚ‡ˆËˇÚ‡
ÒË ÔÓ ÒÔÓÂÌ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌËÚÂ ÒË Á‡‰‡˜Ë. »Á·ˇ„‚‡ÈÚÂ
ÙËÁË˜ÂÒÍË Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÌËˇ.

ÓÚ ÒËÎËÚÂ ‚Ë. œ‡ÁÂÚÂ ÒÂ,
ÔÓ˜Ë‚‡ÈÚÂ ÔÓ‚Â˜Â.

˜ËÌ‡ÌËˇ, Ó„‡ÌË˜ÂÚÂ ÒÂ ‚ ‡Ï-
ÍËÚÂ Ì‡ ÚÂÍÛ˘ËÚÂ.

Ò ÔÓ‚Â˜Â ‡·ÓÚ‡ ÌˇÏ‡ ‰‡
Á‡„Û·ËÚÂ ˜Û‚ÒÚ‚Ó Á‡ ıÛÏÓ.

Ô‡ÚÌ¸ÓË, Í‡ÚÓ ÌÂ ËÁÚ˙Í‚‡-
ÚÂ ÔÂ‚˙ÁıÓ‰ÒÚ‚ÓÚÓ ÒË.

ÔÂ‰ ÒÂ·Â ÒË Ë ÒË ÓÚ„Ó‚ÓÂ-
ÚÂ ‰‡ÎË ËÒÍ‡ÚÂ ÚÓ‚‡.

ÍÓ„Ó, ÓÚ ˜ËÈÚÓ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË
˘Â ÒÂ ÔÓÎÁ‚‡ÚÂ.

‰‡Ú ÔËÚÂÒÌÂÌËˇ, ˘Â Ì‡ÏÂ-
ËÚÂ Â¯ÂÌËÂ.

‚˙ÔÓÒ, ÌÂ ËÁ·˙Á‚‡ÈÚÂ Ò
ËÁˇ‚ÎÂÌËˇÚ‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÂ ‚Ë ÎËÔÒ‚‡
Û‚ÂÂÌÓÒÚ ,  ÌÓ
Á‡ ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡-
ÌÂ Â ‰ÌÂÒ ‰‡ ÌÂ

ÔÓˇ‚ˇ‚‡ÚÂ ËÁÎË¯Ì‡ ËÌË-
ˆË‡ÚË‚‡ Ë ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ.

06.00 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ/Ô/
06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

- ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

07.35 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË
ËÁ·ÓË 2013

08.10 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË
2013: ƒËÒÔÛÚ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2013: ƒËÒÔÛÚ
09.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò ÍÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /272 ÂÔËÁÓ‰/
15.05  ÓÌ˙ ÔÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚

ÙËÎÏ /23 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ/Ô/
15.55 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰:  ÎÛ· ìÕÀŒî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/3158 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
17.55 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2013: ƒËÒÔÛÚ
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2013: ƒËÒÔÛÚ
22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡
23.05 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.15 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.30 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡
Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
- ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 45
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 67
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡-

ÒÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 36
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –Ë-
ÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì √Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî
- ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì¡ÂÁ ÔÛÍÌ‡Ú‡ Ô‡‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 14

00.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò. 3, ÂÔ. 3

01.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.
4, ÂÔ. 17

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú  Ì‡ ≈ÎÂ-

Ì‡î/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
6 7

04.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô/

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÀ˛·Ó‚ Ë Ì‡Í‡Á‡ÌËÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 10 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìƒÂÌÒËÌ„ ÒÚ‡Òî - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì’‡‚‡È 5-0î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

2 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
02.45 ì’‡‚‡È 5-0î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

 Œ«»–Œ√
œ  Â Ï Ë Ò Î ˇ È Ú Â
‰ÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡ ÒË Ë
ÒÂ ‚˙Á‰˙Ê‡ÈÚÂ
ÓÚ Ú‡ÍË‚‡, Ò ÍÓË-

ÚÓ ·ËıÚÂ Ì‡‚Â‰ËÎË Ì‡ ‰Ó·-
ÓÚÓ ÒË ËÏÂ.

0 5 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
0 5 . 0 5  ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî
0 8 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
0 8 . 1 5  ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî

‰‡ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ‰Ó·Â. Œ˜‡Í-
‚‡Ú ‚Ë ÔËˇÚÌË ÏË„Ó‚Â.

0 9 . 0 0  ì   Ó Ì Ú  Ó Î Ì ‡  Ô Ó Í Û Ô -
Í‡î

0 9 . 3 0  ì Δ Ë ‚ Â È  Á ‰  ‡ ‚ Ó -
ÒÎÓ‚ÌÓî

1 0 . 2 5  ì ƒ ‡   ‡ Á · Â  Â ¯ .  ƒ ‡
ÔÓÒÚË¯î

1 1 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
11 .15  ìÃÓ‰Ì‡  ÔËÒ˙‰‡î
12.10  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
13 .00  Œ˘Â  ÌÓ‚ËÌË
13 .20  ì¬ÂÏÂ  Á‡  Ó·ˇ‰ ! î
1 4 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
14 .20  ì ÂÔÍÓ  Á‰‡‚Âî  Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ  Ã‡Î‡ıÓ‚
1 5 . 1 5  ì ƒ Ó Í ‡ Ú Ó  Ó ˘ Â  Ì Â  Â

Í ˙ Ò Ì Ó î
16 .05  ì»ÒÍ‡Ï  ‡Á‚Ó‰î
17 .00  ¬Â˜ÂÌË  ÌÓ‚ËÌË
1 7 . 4 0  ì ƒ ‡   ‡ Á · Â  Â ¯ .  ƒ ‡

ÔÓÒÚË¯î
18.10  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
19 .00  ìÕÂÍ‡  „Ó‚ÓˇÚî
2 0 . 0 0  ¬  Â Ï Â
2 0 . 3 0  — Â  Ë ‡ Î :  ì    ‡ Ò ‡ ‚ Ë -

ˆ ‡ Ú ‡ î
2 2 . 2 0  — Â  Ë ‡ Î :  ì œ Ó · Â ‰ Â Ì

‚ˇÚ˙ ,  ˇÒÂÌ  ‰ÂÌî
00 .10  ÕÓ˘ÌË  ÌÓ‚ËÌË
00 .25  ìÕÂÍ‡  „Ó‚ÓˇÚî
01 .15  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
02 .10  ì»ÒÍ‡Ï  ‡Á‚Ó‰î
03.10  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
0 4 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
04 .05  ìÃÓ‰Ì‡  ÔËÒ˙‰‡î

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
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П

Полицай спира кола за про-
верка:

- Вашите документи, сър!
- Защо пък изведнъж станах

сър?
- Защото карате в лявата

страна на пътя!

ВАНЯ МОНЕВА, диригент на хор
“Космическите гласове”
ВЛАДИМИР БЕРЕАНУ,
журналист, тв водещ
ИВАН ПРАСКОВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пазарджик
МИНКА ВАСИЛЕВА, учредителка
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Разград
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Велики понеделник. Св. 9 мчци в

Кизик. Преподобни Мемнон Чудотворец

Преподобни Мемнон още от малък
се предал на постнически живот и мо-
литва. Чрез продължителни духовни
подвизи той победил телесните си стра-
сти и дотолкова очистил себе си, че
станал жилище на Светия Дух. За чис-
тия му и свят живот Бог го дарил с
чудотворна сила. Той вършел чудеса
не само докато бил жив, но и след
смъртта му над неговия гроб мнозина
намирали изцерение от болестите си.
Починал в мир през второто столетие.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐПочитателите на изкуството на театър
“Българска армия” ще имат възможност
да гледат всяко представление от май-
ския афиш на половин цена само ако
купят билетите си днес и утре и на 1 и 2
май, съобщават от ТБА.

На 7 май почитателите на смеха може
да  разпуснат в обятията на невероятна-
та комедия на Камен Донев “Кръщене”.
На 9 май доброто настроение продължа-
ва от сцената с комедията на Шекспир
“Много шум за нищо”. На 10 май публи-
ката ще може да оцени достойнствата на
“Декамерон” по новелите на Джовани
Бокачо, спектакъл, който донесе награ-
ди на театър “Българска армия” - “Икар
2013” за “Поддържаща женска роля” и
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Театърът на армията
се раздава празнично
Гледаме на половин цена хитови представления през май

“Декамерон” “Последни поръчки” “Сега или никога”

наградата “Златен Кукерикон” за “Жен-
ска роля” на Анастасия Ингилизова. На
11 и 18 май трупата ще играе  хитовата
комедия “Ножица-трепач”, която ще ув-
лече в интригата си своите съучастници
- зрителите, за 210-и път.

“Сега или никога” ще очарова сало-
на на 14 май с историята на любовен
квартет, майсторски и с изящество пред-
ставен от Краси Ранков, Стефка Яноро-
ва, Веселин Ранков и Ярослава Павло-
ва. На 15 май посетителите ще се за-
бавляват с култовия за няколко поколе-
ния зрители спектакъл - на Ивайло
Христов, Дони и Коцето-Калки - “Секс,
наркотици и рокендрол”. На 16 и 28 май
Театърът на армията ще представи своя

най-нов спектакъл - любовната траге-
дия на Шекспир “Ромео и Жулиета”
(Жулиета - Радина Кърджилова, Ромео
- Явор Бахаров).

На 30 май идва ред на едно от най-
вълнуващите български заглавия - “Же-
лезният светилник” по епохалния роман
на Димитър Талев в изпълнение на ярки-
те звезди от трупата на театъра.

Любителите на по-задушевните, ка-
мерни пространства ще се радват на
своята част настроение с комедийните
спектакли, които театър “Българска ар-
мия” поставя на сцена-клуб “МаксиМ” от
19.30 ч. - “Последни поръчки” от Дж.
Пристли на 17 май, и “Лалугер” - моно-
спектакъл на Николай Урумов, на 28 май.

Националният литературен салон
“Старинният файтон” организира днес от
18 ч. представяне на сборника с разка-
зи “Прах във вятъра” на Златимир Кола-
ров. Слово за него ще прочете д-р Еле-
на Алекова, а авторът - свои творби. В
проявата ще участват още дуо “Илиеви”
и Божидар Петров-китара. Заповядайте
в къщата-музей на Димитър Благоев-
Дядото на ул. “Лайош Кошут” 34!

Литературна
среща във
Файтона

Ники Сотиров
и Васил Петров
участват
в изложба

Сборна изложба пре-
дставя до 20 май галерия
“България” при Софийска-
та филхармония. Посети-
телите ще видят творби
на Ники Сотиров - живо-
пис, Васил Петров - граф-
ки, Александър Яхнаджи-
ев-син - акварел, Елена
Димова - есета и илюст-
рации от Иван Яхнаджи-
ев.  Освен като джаз и по-
пизпълнител, Васил Пет-
ров е популярен и с та-
ланта си да рисува. Пе-
вецът се изявява като ху-
дожник от 2004 г. и досега има четири
самостоятелни изложби.

“Често рисувам, докато прослушвам
песните в студиото”, признава Петров.
Стилът му е абстрактен и лично негов. В
ателието на Ники Сотиров пък има много
живопис, музика и зареждаща духовност.

“Чрез живописта доизразявам в цвят и
форма ролите и пантомимните си съни-
ща”, споделя артистът. Художници са му
казвали, че не може да ги изненада с
цвят и форма, но че ги респектира със
свободата си.

На 2 май от 19 ч.
под палката на своя
главен диригент Мар-
тин Пантелеев филхар-
мониците - оркестър и
хор - ще изпълнят за
първи път произведе-
нието “Меса Реквием”
от Румен Бояджиев-
син, научи ДУМА от
Иглика Ганева.

Създаден по ориги-
налните латински текс-
тове на римокатоличе-
ската заупокойна ли-
тургия “Вечен покой
дай им, Господи” за
смесен хор и голям
симфоничен оркестър,
в зала “България” ще
прозучат четири части
от “Меса Реквием” -
Requiem Aeternam (Ве-
чен покой), Kyrie
Eleison (Господи, поми-
луй), Lacrimosa (Сълзи
и страдание), Agnus Dei
(Агнец Божи). Румен Бояджиев-син

Филхармониците ще свирят под палката на Мартин Пантелеев

Софийската филхармония със световна
премиера на „Меса Реквием”
Софийската филхармония със световна
премиера на „Меса Реквием”
Софийската филхармония със световна
премиера на „Меса Реквием”
Софийската филхармония със световна
премиера на „Меса Реквием”
Софийската филхармония със световна
премиера на „Меса Реквием”

Почитателите на
класическата музика
ще чуят още Концерт
за цигулка и оркестър
от Феликс Менделсон
със солист Николай
Спасов и Симфония 6 -
“Пасторална” от Лудвиг
ван Бетовен. Концертът

е част от новия абона-
ментен цикъл на Со-
фийската филхармония
- “Световни премиери”.
Скоро, отново на сце-
ната на зала “Бълга-
рия” и в изпълнение на

Софийската филхармо-
ния, при голям успех се
състоя премиерата на
оперета за деца и
възрастни от Румен
Бояджиев-син - “Малка-
та кибритопродавачка”

по Андерсен. Билети се
продават на касата на
Софийската филхармо-
ния в зала “България”,
билетен център НДК,
онлайн ticketplus.bg и
deals.bg.

На 1 май в Борисовата градина (до
детската площадка) от 11 до 13 ч.
издателство “Захарий Стоянов” кани
своите читатели на среща с любими-
те им автори - Валери Петров, Антон
Дончев, Лиляна Стефанова, Любомир
Левчев, Евтим Евтимов, Маргарита
Петкова, Георги Константинов, Васил
Проданов, Андрей Пантев, Георги
Марков, Петър Караангов, Иван
Гранитски, Дядо Пънч (Панчо Пан-
чев), Найден Вълчев, Константин
Косев, Никола Инджов, Вели Чау-
шев, Тодор Коруев, Андрей Андреев,
Стоян Райчевски и Петър Андасаров,
които ще раздават автографи. Запо-
вядайте!

Книги с автограф
от автори на
издателство
„Захарий Стоянов”

Приятели, близки и стотици почитатели на легендарния китарист на група
“Щурците” Петър Гюзелев дойдоха вчера в Столичната библиотека на площад

“Славейков”, за да го изпратят в последния му път. “Отиде си една епоха, един
прекрасен човек, почтен, един от малкото истински християни, един приятел и

общественик”, заяви директорът на Столичната библиотека Михаил Белчев

Снимка БГНЕС

Снимки ТБА
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¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ÀËÚÂÍÒ 1:0 »‚.
÷‚ÂÚÍÓ‚ (57); ◊ÂÌÓ ÏÓÂ -
œËËÌ √ƒ 5:1 1:0 √. ¡ÓÊËÎÓ‚
(17) 2:0 »ÎËÂ‚ (39) 3:0 »ÌÍ‡Ì„Ó
(70) 4:0 –‡ÈÍÓ‚ (75) 5:0  ‡ÔË-
Ú‡ÌÓ‚ (85) 5:1 œÂÚÓ‚ (88) ◊ :
¿·‰ËÍÓ‚ (29-œ); ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÀÓÍÓ
—Ù 2:3 1:0 ¬. »‚‡ÌÓ‚ (6) 1:1 ƒ.
»ÎËÂ‚ (24), 1:2 œ‡‚ÎÓ‚ (48) 1:3

X’IV  –⁄√

ФУТБОЛНО
ПЪРВЕНСТВО

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЛУДОГОРЕЦ 24 17 6 1 43:10 57
 2. ЛЕВСКИ 24 17 4 3 48:17 55
 3. БОТЕВ ПД 24 15 5 4 41:18 50
 4. ЦСКА 24 14 6 4 42:15 48
 5. Литекс 24 13 4 7 50:19 43
 6. Черноморец 23 11 4 8 25:21 37
 7. Локо Пд 24  9 8 7 31:26 35
 8. Славия 24 9 5 10 27:28 32
 9. Берое 23 9 4 10 29:34 31
10. Пирин ГД 24 8 3 13 24:50 27
11. Черно море 24 6 6 12 24:35 24
12. Локо Сф 24 5 8 11 21:31 23

13. Ботев Вр 24 5 6 13 14:39 21
14. Миньор 24 5 5 14 17:36 20
15. Етър 24 4 4 16 18:56 16
16. Монтана 24 3 4 17 23:42 13

¡Ë·Ë¯ÍÓ‚ (85), 2:3 ¡‡ıËÏË (87); —Î‡‚Ëˇ -
ÀÓÍÓ œ‰ 2:0 1:0 √ÂÌÂ‚ (18), 2:0 √. »‚‡ÌÓ‚ (52);
≈Ú˙ - ÃËÌ¸Ó 0:3 0:2 “. œ‡‚ÎÓ‚ (39-‰ Ë 71),
0:3 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚ (82); ÀÂ‚ÒÍË - ÷— ¿ 2:1 1:0
…Ó‚Ó‚ (41) 1:1 Ã‡ÒËÌ¸Ó (70) 2:1 —ËÎ‚‡ (90);
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 4:1 1:0 Ã. »‚‡ÌÓ‚ (19)
2:0 ¡‡Í‡ÎÓ‚ (30) 3:0 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚ (41) 4:0 »‚.
—ÚÓˇÌÓ‚ (80) 4:1 ÿÓÍÓ (84-‡‚Ú); ◊ÂÌÓÏÓÂˆ
- ¡ÂÓÂ (Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë)

резултати

’’V Í˙„: 2 Ï‡È (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í) 15.30 ˜.: ÀÓÍÓ
—Ù - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ (Õ˛Á7); 17.30 ˜.: ÀÓÍÓ œ‰ -
ÀÂ‚ÒÍË (¡Õ“1); 18.00 ˜.:  ÃËÌ¸Ó - —Î‡‚Ëˇ;
œËËÌ √ƒ - ¡ÂÓÂ; 3 Ï‡È 16.30 ˜.: ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ
- ◊ÂÌÓÏÓÂˆ (T¬7); 18.00 ˜.: ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ≈Ú˙;
4 Ï‡È, 18.00 ÀËÚÂÍÒ - ÃÓÌÚ‡Ì‡ (Õ˛Á7); 20.00
˜.: ÷— ¿ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ (T¬7)

ПО НОВА СПОРТ
22.00 Астън Вила -

Съндърланд
ПО НЮЗ 7

21.45 Парма - Лацио
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.30 Ягелония - Лех Познан
21.15 Енерги Котбус -

Кайзерслаутерн

Изминаха 22 ГОДИНИ без

От семейството

НИКОЛА
СТОЯНОВ

КУФАРДЖИЕВ

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

ИЗМИНАХА

Светла Симеонова

От семейството

ЦЕНКО
ГЕОРГИЕВ
ЦЕНКОВ

40 ДНИ
без всеотдайния

съпруг, баща и дядо

1922-2013

Да си спомним за него
с обич и признателност!

19.09.1919 - 29.04.1991 г.

13 ГОДИНИ          И         12 ГОДИНИ
ОТКАКТО МЕ НАПУСНАХА МОИТЕ

МАЙКА              и              ЛЕЛЯ

МАРГАРИТА           АНАСТАСИЯ
СИМЕОНОВА ИВАНОВА

   1921-2000                          1927-2001
 Мили мои,

Дарихте ме с толкова нежност, любов
и подкрепа, че те ме закрилят до днес.

С безкрайна обич поклон пред паметта ви!

Борис Галчев е атакувал на шпагат Армандо Ваюши от Литекс
в провинциалното дерби на ХХIV кръг, спечелено от Ботев с 1:0.

С успеха тимът на Мъри Стоилов измести от 3-тото място
ЦСКА с 50 т., а отборът на Христо Стоичков остана 5-и с 43

Снимкa ПРЕСФОТО/БТАБЪЛГАРИ
СА КЛУБНИ
ШАМПИОНИ
НА АФРИКА
ПО ВОЛЕЙБОЛ

вама българи триумфи-
раха като клубни шампи-
они на Африка по волей-
бол. Туниският Сфаксиен
(Сфакс) със старши тре-

Д
ньор Виктор Карагьозов и ста-
тистик Иван Ясенов спечели
Шампионската лига на Африка
в Триполи и ще представлява
континента на Световното
клубно първенство през октом-
ври в Бразилия.

На финала волейболистите
на Карагьозов надвиха съна-
родниците си от туниския Ес-
перанс с 3:2 гейма (23:25,
25:22, 25:15, 27:29, 15:12) и
спечелиха трофея. За Сфакси-
ен това е шестата континентал-
на титла в 32-те издания на
състезанието. По-рано тази
година тимът от Сфакс спече-
ли Арабското клубно първен-
ство и шампионската титла на
Тунис, а му предстои участие и
в заключителната фаза от над-
преварата за Купата на Тунис.

65-има в ареста
след дербито
Не пускат на стадиона
42-ма пияни, ултраси трошат
8 автобуса и 3 трамвая С

65 души бяха задържани
след “вечното дерби” Левски
- ЦСКА, спечелено драма-
тично 2:1 от “сините” с попа-
дение на португалеца Жоао
Силва в последните секун-
ди, съобщи агенция Фокус.
Ултрасите са нанесли сери-
озни материални щети на 8
автобуса на градския транс-
порт и на 3 трамвайни мот-
риси.

Около 20 сини фенове
бяха свалени от автобус 72
при Испанската гимназия от
полицията. Според първона-
чалната информация фенове
на “червените”, които са се
движили по тротоара покрай
автобуса, са започнали да
хвърлят предмети по автобу-
са, а пътуващи вътре други
фенове са реагирали агре-
сивно и са изпочупили
стъклата. Няма обаче пост-
радали пътници или случай-
ни минувачи.

Седем души са задържа-
ни заради инцидента. Изяс-
няват се обстоятелствата

обственикът на Литекс Гриша Ганчев хвърли по-
редната бомба в българския футбол. Бизнес-
менът от Ловеч обяви в предаване на Нова ТВ,
че е получил СМС от новия собственик на Лев-

ски след дербито в Ловеч между двата тима с при-
знанието “срамна победа”. Бившият борец обаче от-
каза да назове името му, но поясни, че не визира
адвокат Тодор Батков, а също така призова “сините”
да спрат да работят със съдиите. Батков пък присъ-
ства на “вечното дерби” въпреки уговорката, че няма
да успее да пристигне за мача от чужбина, а след
това подразни феновете на победените и им пожела
да продължават “да си грухтят”.

около случая.
Изпочупен преди мача е

бил автобус 204, както и още
един автобус в района на
Горубляне. Автобусът, който
се е движел по бул. “Евл.
Георгиев”, е бил атакуван с
камъни от група фенове.
Пострадала е пътничка, на
която бързо е била оказана
медицинска помощ. 17 от
кандидат-зрителите са спре-
ни на входовете на стадиона
заради наличието на забра-
нени предмети, върнати са и
42-ма в нетрезво състояние.

Най-честата причина за
задържането на фенове е
била носене на забранени
предмети като боксове, но-
жове, маски, палки. След
мача пък полицията за-
държа агитката на ЦСКА на
стадиона около 20 минути,
за да се изтеглят феновете
на Левски и така да се из-
бегнат сблъсъци.

Значителна част от отве-
дените фенове в полицей-
ските управления са засече-

ни от униформените в раз-
лични райони на столицата
и бяха откарани в арестите
на I и V РПУ. Часове преди
началото на мача в Борисо-
вата градина органите на
реда осуетиха меле между
20-ина ултраси на двата от-
бора. “Успяхме да предотв-
ратим подготвения бой меж-

ду феновете на двата отбо-
ра. Запалянковците се бяха
въоръжили с палки, ножове,
пиротехнически изделия и
много цветни хапчета, пред-
стои да уточним какви точ-
но”, каза главният комисар
на МВР Антон Златанов.

Коментар на стр. 7

Платини бяга от ЦСКА
Нападателят на ЦСКА Мишел Платини почти сигурно

ще напусне клуба през лятото. На специална среща с
ръководството бразилецът е пожелал да бъде трансфери-
ран, разкри наставникът на “червените” Милен Радуканов.
Именно решението на звездата е повлияло върху избора
на Радуканов за стартовия състав във “вечното дерби”.

Старши треньорът на ЦСКА заяви, че ще остане
начело на тима поне до лятото, независимо че
“червените” загубиха с 1:2 “вечното дерби” и ев-
роучастието им е под въпрос. Решението е до-
шло след среща на треньора с президента на
клуба Димитър Борисов и спортно-техническия
директор Емил Костадинов веднага след мача.
Наставникът не пожела да оспорва думите на
изпълнителния директор Венцислав Живков, кой-
то му хвърли основната вина за поражението от
“сините”, като заяви, че ЦСКА разполага с най-
добрите футболисти в България, но играл страх-
ливо срещу вечния си съперник. “Г-н Живков има
право на своето мнение. Съгласен съм, че такъв
мач се печели без страх. Или го преодоляваш и
ставаш голям, или слизаш от сцената. Имам дого-
вор до юни с опция за още 2 години. Продължа-
вам да работя до лятото и няма да подавам остав-
ка. Взимам нормални пари, не по 40-50 000 лв.
Докато на “Армията” са доволни от мен, ще оста-
на”, заяви Радуканов. 40-годишният видинлия под-
черта, че при предишния си престой в Борисова-
та градина се е разделил приятелски и никога не
е имал проблеми с ръководството на клуба.

Радуканов остава
до края на сезона
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Димитър Бербатов изигра

последния си мач за сезона, а
може би и за Фулъм, твърди в.
“Сънди Пийпъл”. Вероятно Бер-
батов записа в събота при загу-
бата от Евертън с 0:1 последния
си мач за сезона, след като
получи разкъсване на мускула
на прасеца. Бившият футболист
на Тотнъм и Манчестър Юн бе
заменен принудително от Мла-
ден Петрич след половин час
игра на “Гудисън Парк”. 32-го-
дишният благоевградчанин вка-
ра 13 гола в Премиърлийг за
“котиджърс”, с което изравни
постижението за най-резулта-
тен играч на Фулъм в рамките
на 1 сезон. Опасенията са, че
ще отсъства 3 или 4 седмици,
треньорският щаб надали ще
рискува със здравето му, а дото-
гава сезонът свършва.

Според неделния вестник

мил Стефанов е най-успешни-
ят млад шахматист във Велико
Търново, който днес навършва
14 години. Въпреки крехката
си възраст момчето вече има
завидни успехи в кариерата.

Бербатов аут до края на сезона
след края на сезона българинът
ще си тръгне заедно с мениджъ-
ра Мартин Йол. Причината за
напускането на холандеца е
орязването на бюджета за транс-
фери на лондончани, което оз-
начава, че и догодина те няма
да имат значително по-големи
амбиции и възможности. Това
ще накара Йол да напусне, а
Бербатов да го последва, въпре-
ки че и двамата имат още по 1
година до края на договорите
си. Така кандидатите за подпи-
сите им няма да се бръкнат
дълбоко за трансферни суми.

Фулъм остава 11-и с 40 т, с
8 повече от Уигън, който един-
ствен от застрашените с изпа-
дане все още има реален шанс
да се спаси. В оставащите 3
мача столичани ще приемат
Редин и Ливърпул, а в послед-
ния кръг гостуват на Суонзи.

Евертън пък остана 6-и с 59 т. и
запази надежди за участие в
евротурнирите. Срещу “караме-
лите” цял мач изигра другият
българин Станислав Манолев,
а контузеният Бербатов бе сме-
нен тъкмо от хърватина Младен
Петрич, за когото преди мача
се твърдеше, че ще напусне
“Крейвън котидж” тъкмо за да
не бъде резерва на Митко.

Друг неделен вестник -
“Сънди Таймс” пък класира Бер-
батов на 17-о място между най-
състоятелните футболисти в
Премиърлийг. Според вестника
голмайстор №1 в първенството
за сезон 2010/2011 г притежава
имущество на стойност 15 млн.
паунда. В данните обаче не
влизат банковите сметки на фут-
болистите, а под предвид са
взети само имоти, акции, състе-
зателни коне, произведения на

изкуството и други активи. През
2012 г. българинът е бил “по-
беден” с 2 млн., посочва вест-
никът. На върха по богатство са

бившите колеги на Берба от
Манчестър Юнайтед Уейн Руу-
ни и Рио Фърдинанд съответно
с 51 милиона и 42 млн. паунда.

14-годишно търновче по
пътя на Каспаров и Топалов
В Брюксел през 2011 г. прави реми срещу Юдит Полгар на 70-ия ход

Анатоли ПЕТРОВ

защото конкуренцията в тази възраст
беше много силна”, твърди неговата тре-
ньорка Светла Йорданова.

Седмокласникът в СОУ “Емилиян Ста-
нев” започва да трупа и международен
опит. През 2012 г. участва на първенст-
вото на страните от ЕС и в дебюта си на
сериозен турнир разделя 3-4 място. Едно
от най-запомнящите се изживявания до-
сега е срещата му в Брюксел през 2011
г. с шахматните легенди Юдит Полгар и
Гари Каспаров. Двамата дават сеанс в
Европарламента, като на Емо се пада да
играе срещу Полгар. Всички партии
набързо приключват, като накрая зад
дъската остава само великотърновският
талант. На два пъти Емил има възмож-
ност да спечели, а унгарката, която отко-
ле е №1 при жените в света, но участва
успешно и на турнири редом с мъжете,

изцяло се съсредоточава в партията. Ор-
ганизаторите предлагат на Полгар да
приключи партията служебно, за да спа-
зи програмата си, но тя решава да играе
до последно за победата. След титанич-
на борба двамата остават с по 3 пешки
и царете и на 70-ия ход съперниците се
съгласяват на реми. Впечатлени са и
Полгар, и Каспаров, а когато питат
българчето дали коефициентът му е поне
2100, а когато чуват отговор “1800”, на-
право са смаяни. В крайна сметка за 12-
годишния шахматист остава удоволстви-
ето да се снима с две изключителни
легенди на шахмата и удовлетворението
от представянето.

“За да е успешна една партия, тряб-
ват не само тренировки и стратегии, но е
необходима и малка доза психология.
Когато седна срещу противника, първо
го изследвам с поглед, но не издавам и
моите чувства, защото и той се опитва да
ме проучи”, признава Емил. Той  няма
някаква специална церемония и не носи

талисман или нещо друго за късмет пре-
ди партиите. “Щом вътрешно ми е спо-
койно, значи всичко е наред и ще побе-
дя”, казва момчето. Той споделя, че има
повече победи с черните фигури и пред-
почита да играе с тях.

“Най-силното му качество е, че е
много трудолюбив, способен е да работи
по 5-6 часа на ден. Надявам се това да
продължи, вече е издръжлив и физичес-
ки. Започна да показва силни резултати
на мъжки турнири, да побеждава между-
народни майстори с далеч по голямо
ЕЛО. Ремито му с Юдит Полгар бе голя-
ма сензация, но той имаше даже спече-
лена позиция. В Скопие на силния меж-
дународен открит турнир Емо спечели
първото място за ЕЛО до 2000”, допълва
Светла Йорданова.

Емо вече е постигал множество ре-

мита срещу международни майстори -
Иван Манолов, Горан Арсович, Миран
Зупе, а също и срещу гросмайстори като
Григор Григоров например. Може да се
похвали и с победа срещу международ-
ния майстор Петър Орев.

В Скопие Емо Стефанов прави нов
фурор, а македонската преса пише за
изненадата, поднесена от талантливия
българин. Турнирът е един от най-силни-
те в Европа за мъже и жени, а вели-
котърновецът реди победи и ремита, като
допуска една-единствена загуба - от ун-
гарската гросмайсторка Анна Рудолф
(2292). Успява обаче да впечатли и нея.
След партията тя пише в официалната си
страница в интернет, че е имала шанс да
играе срещу много сладко момче от
България, чиито способности са далеч
над настоящия му рейтинг. “Освен, че е
шахматен талант, Емил също е много
приятелски настроен човек, който вина-
ги, ама наистина винаги се усмихва. За-
пази го Емо. Надявам се да те видя на
олимпиадата един ден”, добавя гросмай-
сторката. “Срещу мои връстници ми е по-
трудно, докато срещу възрастни ми е
удоволствие да играя, защото дори и да
загубя, няма да е изненадващо. Това ме
прави по-спокоен в срещите с тях”, пояс-
нява Емо.

Тренировките по шахмат отдавна са
всекидневие, но училището не минава
на заден план. Набляга и на английския,
като от три години посещава частна ези-
кова школа. Така за него няма езикова
бариера при участията му в чужбина.
Остава му време дори и за футбол, Емо
е фен на английската Висша лига. А спо-
ред него футболът дори помага на шах-
мата, защото е необходима физическа
издръжливост  - една партия продължа-
ва дори по 5 часа, а след третия час

човек може да допусне грешки от умора.
“Шахматът е интересна игра и човек,

колкото повече научава, разбира, че
знанието е неограничено и още много
може да се усъвършенства. Сигурна съм,
че Емо ще има резултати и ще расте в
този спорт. Възможностите му са много
големи и от него зависи, докъде ще стиг-
не”, добавя треньорката Светла Йорда-
нова.

На въпроса, докъде иска да стигне в
шахмата, 14-годишният талант отсича:
“Да стана като Веселин Топалов и дори
по-силен от него”. Амбиция не му липсва
и очевидно тя ще го води към нови шах-
матни успехи.
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Шампион е на България до 14-годишна
възраст за 2012 г. по класически и за
2013 г. по ускорен шахмат. Вече два пъти
е избиран за най-добър млад спортист
на Велико Търново, състезател е на ШК
“Етър”.

“Емо дойде в клуба 9-годишен, малко
след това участва и на първото си
държавно първенство до 10 г. Първият му
успех дойде още същата година - купа
“Морско конче” по класически шах, къде-
то  изненадващо стана първи. С всяко
състезание се класираше все по-напред.
На 12 г. се доближи до медалите на
държавното, а на следващата - стана
шампион на България. Значим успех,

Димитър
Бербатов

стреля към
вратата на

Евертън при
загубата на

Фулъм с 0:1 на
“Гудисън парк”.

32-годишният
нападател се
контузи и бе

сменен от
хърватина

Младен Петрич
още в 30-ата

мин. на мача

Емил Стефанов
прекарва най-много

време пред
шахматната дъска

Търновчето играе с Юдит Полгар по време на сеанс в
Брюксел през 2011 г. и завършва реми на 70-ия ход

Емил с треньорката си
Светла Йорданова
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Стр. 22

Радуканов
остава,
Платини
бяга от ЦСКА

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ
10.45 Гран при

на Холандия
ПО ЕВРОСПОРТ 2

ТЕНИС
13.00 и 16.00 Турнир в

КУПУВАНЕТО И ПРОДАВАНЕТО
НА ГЛАСОВЕ Е ПРЕСТЪПЛЕНИЕ

Ещорил (мъже)

Председателят на федерацията по
художествена гимнастика Илиана Раева
отново поведе битка с временния ми-
нистър на спорта Петър Стойчев. В тв
предаване той заяви, че гимнастиката
се е свлякла надолу при управлението
на Илиана Раева. Войната между двама-
та продължава, като не спират да раз-
менят реплики чрез медиите.

По подобие на съпруга си Наско
Сираков бившата гимнастичка използва
профила си във фейсбук и написа там:

“Безсилието на “парашутиста” пре-
дизвиква умиление в мен! Не е лесно да
си “парашутист”, ама никак! Милият той!
Даже и статистиката му куца! Гимнасти-
ката толкова се свлече надолу, че само
ансамбълът за 3 години при Илиана

Над 25 000 зрители присъстваха на официалното
откриване на реновирания стадион “Маракана”.
Обновяването му погълна 900 млн. реала ($48
млн.). На откриването присъства президентът на
Бразилия Дилма Русеф и бившият държавен глава
Луис Игнасио Лула да Силва. След церемонията
се игра демонстративен мач между отбори,
водени от бившите бразилски национали Роналдо
и Бебето. Отборът на сегашния сенатор Роналдо
спечели с 8:5. Група протестиращи пък издигна
лозунг “Не на приватизацията и разрушенията”

Снимка BBC.CO.UK

Раева и Ганчев на
война със Стойчев
За бившата гимнастичка той е парашутист,
за бизнесмена е недоразумение

Раева взе 20 медала от световни, евро-
пейски първенства и световни купи и
поне още толкова от Силвия Митева! Е...
станахме и световни шампиони, но вме-
сто да се запознае със статистиката, “па-
рашутистът” се занимаваше с мнооого
по-важни неща, които, надявам се, в най-
скоро време ще видят бял свят! Мило
“министърче”! Не се занимавай с Илиа-
на Раева, който и да ти стои зад гърби-
ната, а гледай малко да се “поотръскаш”
от мръсотията, с която си се омазал!”,
написа Раева, бясна от намалените бю-
джетни средства за федерацията й.

Бизнесменът Гриша Ганчев, който от
години е най-големият спонсор на бор-
бата и е с основна заслуга за привлича-
нето на шампиони като Армен Назарян,

Елис Гури и други, също не остана
длъжен на опитите на Стойчев да нама-
ли парите за борбата.

“Ами това недоразумение новият
министър? Казал на Армен Назарян,
че не може да му дава заплата, защо-
то нямал диплома. А той Назарян има
диплома от Русия. Беше една година в
Москва, където изкара треньорски
курс. Какъв болен мозък трябва да си,
за да се подиграваш на национални
спортове като борбата и художестве-
ната гимнастика? Мисли се за Краля-
слънце, понеже са го сложили за ми-
нистър. Съжалявам, че Алеко Констан-
тинов не е жив да опише днешното
време. Пълна простотия, животът ни
мина в нея. Ако на Стойчев му сложа
на Армен Назарян медалите на врата,
ще се удави веднага в басейна!”, за-
яви спонсорът на Литекс в предаване-
то “ДикOFF” по Нова Тв.

Националният ансамбъл по художест-
вена гимнастика спечели сребърни меда-
ли в турнира от Световната купа, катего-
рия В, в Пезаро, Италия. Отборът на Ина
Ананиева в състав Михаела Маевска, Хри-
стияна Тодорова, Цветелина Стоянова,
Ренета Камберова и Цветелина Найдено-
ва получи 2-ра оценка от 17.233 т. за съче-
танието си с 3 топки и 2 ленти, което изи-
гра без грешка, и събра общо 34.000 т.
Българките бяха 3-ти след съчетанието с
бухалки. Златните медали спечелиха до-
макините с общ резултат 35.050, а брон-
зовите останаха за украинките с 33.100.

Грациите със сребро в Италия
10 златни, 12 сребърни

и 21 бронзови медала спе-
челиха вече българските
таекуондисти на Европей-
ското първенство в неолим-
пийската версия ITF в Блед,
Словения. При жените
шампионки станаха Албе-

43 евромедала за таекуондистите
на Малчева, Амалия Коле-
ва и Станимира Петрова.
Ивет Богданова загуби
драматично финала след
продължение, а Мариела
Чилингирова и Елена Са-
марджиева завършиха с
бронз. Нашите спечелиха

и отборната титла на спа-
ринг. При мъжете Стефан
Димков и Атанас Янчев
спечелиха бронзови меда-
ли. Отборите ни на спаринг
за девойки и младежи ос-
танаха втори, а при млад-
шата възраст са трети.

 Майкъл Харт прескача 218-
сантиметровия Джеймс Тайлър, за да

спечели конкурса за забивки
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Отборът на българите победи чуж-
денците в тазгодишното издание на
Мача на звездите в “Арена Армеец”.
Българският тим, воден от Тити Папазов
и Иван Чолаков, победи с 90:72 чужден-
ците, водени от Георги Младенов и Алек-
сандър Тодоров. Родните баскетболисти
водиха почти през целия мач, а в края
му дори направиха разликата още по-
категорична. Срещата обаче беше на-
блюдавана от поне 2 пъти по-малко зри-
тели от миналата година, след като
широко рекламираните екс звезди от
НБА отказаха изобщо да пристигнат, а
организаторите преоцениха билетите до
10 лв. За MVP на мача бяха избрани
Божидар Аврамов и Мартин Дурчев.
Дурчев вкара 23 т., а Аврамов - 20.

Баскетболистът на Берое Майкъл
Харт спечели конкурса по забивки в
конкуренцията на Станислав Цонков и
Тери Смит във финалната фаза. На
финала Смит направи забивка със
завъртане на 360 градуса, но не успя
да забие между краката си. Шампионът
от 2010 г. Цонков вдигна летвата още,
след като получи пас от страничния ръб
на таблото и заби, но последното
изпълнение - това на Харт, бе най-ат-
рактивно. Той извика 218-сантиметро-
вия Джеймс Тайлър от Черноморец под
коша и прескочи гиганта, който само
бе навел леко главата си.

В индивидуалния многобой Мария
Матева се класира 16-а с 64.800 т., а
Кристина Ташева - 22-ра с 63.450. С
70.516 шампионка стана Мелитина Ста-
нюта (Беларус). Със златни медали от
Пезаро се окичиха девойките ни в също-
то състезание. Възпитаничките на Каме-
лия Дунавска бяха оценени с 16.217 т. за
съчетанието си с 5 обръча на финала.
След тях се наредиха момичетата от
Русия с 15.983 и на Азербайджан с 15.967.
В индивидуалното състезание Невяна
Владинова спечели сребърен медал на
лента и бронз на обръч.
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Кениецът Франсис Кипроп спечели
маратона в Мадрид пред сънародника си

Кугарт Никсън и етиопеца Китеса
Херпаса (вдясно). При жените победи

испанката Ванеса Вейга, а преди
старта 12 000 участници почетоха с
1-минутно мълчание паметта на 3-те

жертви в маратона на Бостън в
началото на месеца

Марто не помогна
на Еспаньол

Мартин Петров влезе като
единствена смяна за Еспаньол
при домакинската загуба на “ка-
нарчетата” с 0:1 от Гранада в
мач от XXXIII кръг на Примера
дивисион. Българинът замени
опорния халф Виктор Санчес в
57-ата мин. Успех на гостите
донесе Мануел Ангуло - Нолито
(37). 5 кръга преди края Еспаньол
е 10-и с 43 т., а Гранада се изкачи
16-а с 32.

Венелина Венева
трета в САЩ

Венелина Венева-Матеева се
класира на 3-то място в скока на
височина на турнира по лека ат-
летика в Де Мойн, Айова, САЩ.
Русенката завърши със 189 см.
Победи европейската шампион-
ка в зала Рут Бейтия (Исп) със
195 см - най-добро постижение в
света за сезона. Среброто взе
Лаверн Спенсър (Санта Лусия)
със 192 см.
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